
cena 300 dinarjev 
številka 44(899) 

glasilo socialistične zveze delovnega ljudstva velenje t i tovo velenje, 5. novembra 1987 

Izgube še naprej naše spremljevalke 
V tem času so že znani devet-

mesečni rezultati gospodarje-

nja, saj so organizacije združe-

nega dela že morale predložiti 

Službi družbenega knjigovod-

stva periodične obračune. Za 

občino kot celoto ti podatki, še 

niso povsem obdelani, že sedaj 

pa vemo, da bomo znova izka-

zali visoko izgubo. 

Izgube so že kar stalni 

spremljevalci našega gospodar-

stva, v zadnjem času pa so sko-

raj izključno rezultat še vedno 

neusklajenih družbeno eko-

nomskih odnosov v rudarstvu 

in energetiki. Razrešitev tega 

problema je očitno za nas vse 

še vedno pretrd oreh, ki pa 

mnogim že pobira voljo za 

uspešnejše delo. 

Na rudniku so po ocenah, 

ob devetmesečju, izkazali kar 

za dobrih 17 milijard dinarjev 

izgube, v šoštanjskih termoe-

lektrarnah pa skoraj za 5,6 mi-

lijard dinarjev. Te izgube pogo-

sto »jemljemo« z rezervo, saj 

računamo, da j ih bo pač treba 

pokriti, vendar so v tem času 

hudo zaskrbljujoče. Zaenkrat 

(tako je še bilo ob zaključku re-

dakcije), delavci tega sozda ni-

so izvzeti iz določil, ki predvi-

devajo za vse izgubaše zajam-

čene osebne dohodke. Teh ru-

darji in elektrikarji, za katere 

še vedno velja, da dobro dela-

jo, prav gotovo ne bi sprejeli. 

Do tega najbrž tudi ne bo pri-

šlo, vsekakor pa zahteva veliko 

prizadevanj vodstvenih delav-

cev sozda REK , ki se morajo o 

tem dogovarjati in zagotavljati 

potrebna sredstva za osebne 

dohodke, s katerimi, ko so v iz-

gubi, ne razpolagajo. 

Manj , kar se tiče osebnih do-

hodkov, je zaskrbljujoča izgu-

ba v šoštanjskem tozdu Tovar-

ne Usnja Vrhnika, izkazali so 

jo v višini 240 milijonov dinar-

jev in v Ekovem tozdu Tehno-

loška oprema ter Komerciala 

Promet (okoli 270 milijonov), 

saj bodo v teh dveh delovnih 

okoljih izgubo pokrili znotraj 

delovnih organizacij. 

(mz) 

Zaposlovanje v občini Velenje 

Ponekod so svoje načrte le uskladili 
Osrednja točka seje skupščine 

Občinske skupnosti za zaposlova-

nje je bila razprava in sklepanje o 

uresničevanju kadrovske repro-

dukcije v obdobju januar-avgust 

letos. Načrta zaposlovanja kljub 

temu, da se bližamo koncu leta še 

nimamo. Vsaj takšnega, ki bi bil 

usklajen z občinsko resolucijo. 

Imamo pa takšnega, ki govori o 

1,4 odstotnem povečanju zaposle-

nih — v gospodarstvu za 1,1 od-

stotka in v negospodarstvu za 4,6 

odstotkov. Če obnovimo podatke 

— resolucija govori o 1-odstot-

nem povečanju števila zaposlenih. 

Predvsem po zaslugi delovne 

organizacije Rudnik lignita Vele-

nje in sozda Gorenje se je gospo-

darstvo približalo takšni stopnji 

zaposlovanja kot smo se v občini 

dogovorili. Drugače pa so med go-

spodarskimi organizacijami zdru-

ženega dela po dodatnih pogovo-

rih svoje plane zmanjšali tudi v 

Termoelektrarnah Šoštanj, Elkro-

ju Konfekcija Šoštanj in v ERI . 

Med negospodarskimi organizaci-

jami so svoje plane popravili in s 

tem zmanjšali število dodatnih za-

poslitev le v delovnih organizaci-

jah Vzgojno izobraževalni zavod 

Velenje in Vzgojnovarstveni zavod 

Velenje. Zaposlitveni plani drugih 

pa so ostali nespremenjeni, uteme-

ljujejo jih s povečanim številom 

oddelkov, upoštevanjem republi-

ških normativov in pa z dogovorje-

no razširitvijo dejavnosti. Kljub 

temu pri Skupnosti za zaposlova-

nje menijo, da ti plani tudi do 

konca leta ne bodo uresničeni, ker 

kadra s takšno izobrazbo in s 

takšnim poklicnim profilom kot 

ga načrtujejo ponekod, ni na raz-

polago v tolikšnem številu. Sicer 

pa počakajmo do konca leta, ko 

bomo videli koliko so ta predvide-

vanja upravičena. 

izpostavili pa so tudi fluktuaci-

jo, ta je še vedno ena večjih pro-

blemov občinske kadrovske politi-

ke. V prvih štirih mesecih je fluk-

tuiralo 405 delavcev, v prvih 

osmih pa že 922. Čeprav je največ 

fluktuantov tistih, ki razpolagajo 

s 1. in IV. stopnjo strokovne uspo-

sobljenosti, torej nekvalificiranih 

in kvalificiranih delavcev, nas ta 

podatek ne bi smel pustiti ravno-

dušnih. Teh profilov je v združe-

nem delu namreč največ. 
Do konca avgusta je združeno delo 

zaposlilo 457 dodatnih delavcev, žal 
kar 29 odstotkov nekvalificiranih de-
lavcev, kar ima s cilji zaposlovanja bolj 
malo skupnega. Resnici na ljubo pa je 
treba povedati, da so se povečali deleži 
dodatnih zaposlitev tudi na najvišjih 
nivojih zahtevnosti. 

Če pogledamo še brezposelnost: 31. 
avgusta je bilo pri skupnosti prijavlje-
nih 294 iskalcev zaposlitve, stopnja re-
lativne brezposelnosti znaša 1,2 odstot-
ka. Ker se še vedno pogosto dogaja, da 
se pri nas kot brezposelne prijavijo 
osebe, ki so potrdilo o stalnem bivališ-
ču v občini Velenje dobile brez pred-
hodne zaposlitve, so delegati ponovno 
opozorili na ta problem. Kljub spreje-
tim dogovorom se namreč stvari niso 
bistveno spremenile. ^ ^ ^ 

Izvršni svet s predsedniki svetov KS 

0 kabelsko-distribucijskem sistemu 
Izvršni svet Skupščine občine Vele-

nje sklicuje redne mesečne sestanke s 
predsedniki svetov krajevnih skupnosti. 
Na teh sestankih razpravljajo o aktu-
alnih problemih s katerimi se srečujejo 
v krajevnih skupnostih. 

Gostitelj zadnjega sestanka je bil 
svet krajevne skupnosti Ravne. 

Predstavnikom svetov krajevnih 
skupnosti in članom izvršnega sveta 
so gostitelji najprej predstavili to va-
ško krajevno skupnost, ki se ubada s 
številnimi težavami, med katerimi ve-
lja še posebej izpostaviti ceste, ki jih 
še vedno niso zadovoljivo uredili, pa 
čeprav namenjajo za to pretežni del 
zbranih sredstev. Krajevna skupnost 
je namreč zelo velika, domačije med 
sabo precej oddaljene . .. 

Na prejšnjem sestanku so izrazili 
predstavniki svetov krajevnih skup-
nosti željo, da jim podrobno predsta-
vijo delovanje in sistem kabelskega 
televizijskega omrežja. K gradnji tega 
sistema so mnoge mestne krajevne 
skupnosti občine Velenje že pristopi-
le, zanimanje pa je veliko tudi v oko-
lici. 

Po predstavitvi tega sodobnega ko-
munikacijskega omrežja, so se dogo-

vorili, da v prav vseh krajevnih skup-
nostih imenujejo gradbene odbore, ki 
bodo skupaj z občinskim odborom za 
izgradnjo kabelskega distribucijskega 
TV omrežja ugotovili, kakšne so real-
ne možnosti za to izgradnjo na posa-
meznih področjih. Ob tem so tudi 
poudarili, da namenja RTV Ljubljana 
za vsa tista območja, kjer imajo slab 
TV signal, v ta namen dodatna sred-
stva. Predstavniki posameznih krajev-
nih skupnosti so opozorili na težave s 
katerimi se pri tej gradnji srečujejo, 
zelo zanimiv pa je bil predlog pred-
stavnika krajevne skupnosti Desni 
breg. Glede na to, da živijo v omenje-
ni krajevni skupnosti upokojenci z 
nizkimi prejemki, bi bilo smiselno, da 
bi jim za izgradnjo kabelskega televi-
zijskega omrežja omogočili kredit, ki 
naj bi ga odplačevali skupaj s stanari-
no. Na ta način bi se za izgradnjo lah-
ko odločili prav vsi stanovalci, kar bi 
bilo tudi smiselno, saj se bodo v dru-
gačnem primeru pojavljali problemi z 
namestitvami dodatnih televizijskih 
anten in seveda tudi ob preselitvah iz 
takšnih stanovanj. Za to sicer trenut-
no ni realnih možnosti, so pojasnili 
predstavniki gradbenega odbora, ven-

dar bi veljalo kljub vsemu o tem pred-
logu razmisliti in ga s pomočjo samo-
upravnih interesnih skupnosti izpelja-
ti. 

Na zadnjem sestanku s predsedniki 
krajevnih skupnosti so govorili še o 
vlogi svetov v obrambnih pripravah, 
obravnavali pa so še predloge za or-
ganizacijo mladinskega prostovoljne-
ga dela (za republiške mladinske de-
lovne akcije). Na sestanku so sicer 
ocenili, da nobena krajevna skupnost 
predlaganih kriterijev ne izpolnjuje, 
vendar imajo do 15. novembra še čas, 
da o tem razmislijo. Seveda pa bodo 
v krajevnih skupnostih sedaj verjetno 
tudi razmislili o delih, ki bi jih lahko 
prihodnje leto opravili s pomočjo lo-
kalnih mladinskih delovnih akcij. 

Predstavnik krajevne skupnosti Za-
vodnje je obvestil prisotne, da pripra-
vljajo za nedeljo, 8. novembra, pohod 
v Titovo Velenje, pred stavbo občin-
ske skupščine. Z njim želijo opozoriti, 
da se v nobenem primeru ne strinjajo 
z dodatnim onesnaževanjem Šaleške 
doline in da zahtevajo dosledno ures-
ničevanje sklepov o ekološki sanaciji. 

M. Zakošek 
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sestanek izvršnega sveta s predsedniki svetov krajevnih skupnosti je bil v Ravnah 

Zasedanje zborov 
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Izvajanje stališč 
in sklepov proti 
onesnaženju 
okolja 

Pred nami so novembrska zase-

danja zborov velenjske občinske 

skupščine. Družbenopolitični zbor 

zaseda že jutri ob 9. uri, zbor 

združenega dela in zbor krajevnih 

skupnosti pa se bosta sestala v to-

rek, ob 9. uri. 

Vsi trije zbori imajo na dnev-

nem redu sedem istih točk: poro-

čilo o izvajanju začasnih ukrepov 

družbenega varstva v delovni or-

ganizaciji EKO , poročili sozda 

REK in izvršnega sveta o izvaja-

nju stališč in sklepov Sob Velenje 

s področja onesnaževanja okolja, 

predlog operativnega programa 

izvedbe sklepov Sob Velenje v zve-

zi z odpravljanjem negativnih 

vplivov energetike na okolje, ana-

lizo socialnih razmer in uresniče-

vanje socialno-varstvenih pravic in 

problematiko invalidnosti v občini 

Velenje, seznanili pa se bodo tudi 

z informacijo o pripravah na 

gradnjo centralne čistilne naprave 

in osnutkom zazidalnega načrta 

Staro Velenje. 

Zbor združenega dela in zbor 

krajevnih skupnosti pa bosta po-

leg teh točk obravnavala še osnu-

tek odloka o zagotavljanju sred-

stev za kritje stroškov za vzdrže-

valna dela na skupnih objektih in 

napravah na melioracijskih ob-

močjih občine Velenje. 

Rudnik lignita Velenje 

V jami je izbruhnil 
požar 

Titovo Velenje, 2. november 1987. V soboto, 31. oktobra, je prišlo v 

severni progi premogovne kadunje jame Preloge do jamskega požara. 

V zvezi s tem dogodkom je tre-

ba povedati, da je tega dne ob 

12.23 stalni dežurni delavec rud-

nika obvestil dežurnega inženir-

ja, da merilniki ogljikovega mo-

noksida v izstopnih zračnih pro-

gah kažejo povečano koncentra-

cijo tega plina. Dežurni inženir 

je po presoji situacije obredil 

sklic rudniške reševalne čete, 

obenem pa je sprožil postopek 

obveščanja o dogodku za najod-

govornejše tehnične vodje rudni-

ka, delavce postaje milice in Re-

publiškega rudarskega inšpekto-

rata. Poleg tega je bilo formirano 

vodstvo reževanja in reševalnih 

ekip. 

Reševalne ekipe, ki so odhitele v 

jamo, so imele nalogo dušenja 

zračnih tokov skozi požarno po-

dročje in gašenje požara, obe-

nem pa je vodstvo reševanja po-

skrbelo za zmanjševanje pretoka 

zraka skozi glavni ventilator v 

Šoštanju. 

Kl jub izjemnim naporom vseh 

sodelujočih v reševalni akciji, je 

vodstvo reševanja proti večeru 

ugotovilo, da požara ni mogoče 

pogasiti z reševalnimi ekipami v 

klasičnem smislu gašenja. Zato 

je odredilo priprave na zapiranje 

požarnega področja, kar pomeni, 

da so reševalne ekipe začele gra-

diti začasne zaporne zidove. 

Z zapiranjem ogroženega dela 

so reševalci končali v nedeljo po-

zno popoldan, kmalu zatem pa 

so ustavili še glavni ventilator v 

Šoštanju. 

V času našega poročanja pote-

kajo dela pri tesnenju vseh za-

pornih objektov na ogroženem 

področju in merjenja atmosfere 

v zaprtem področju. 

Odkopavanje premoga ni ne-

posredno ogroženo, materialno 

škodo pa je zaenkrat težko oce-

njevati, ker ni podatkov, kaj vse 

je v zaprtem področju zajel 

ogenj. 

Na srečo pri odpravljanju te 

jamske nezgode doslej ni bilo 

poškodovanih delavcev. 

- b o 

Razstava Gorenja potrdila 
razvojna predvidevanja 

Pretekli petek, 30. oktobra, so 

se zaprla vrata 12. razstave dosež-

kov in razvojnih hotenj sestavljene 

organizacije združenega dela Go-

renje, ki je bila odprta v Rdeči 

dvorani v Titovem Velenju od 19. 

oktobra. Obiskalo jo je okrog 

4.000 poslovnih partnerjev iz do-

movine in tujine, pomembno pa je, 

da so bili v Titovem Velenju tudi 

novi inozemski gostje — kupci 

Gorenjevih izdelkov. Razstavo, 

oziroma hišni sejem, kot so to ma-

nifestacijo delovno poimenovali v 

Gorenju, pa so si ogledali tudi ti-

soči drugih obiskovalcev, ki jih 

zanima trenutni položaj in razvoj-

na vizija tega poslovnega sistema. 

Gorenje si je za letošnjo raz-

stavo, kot je mogoče ugotavljati, 

izbralo pravšnje geslo »S časom 

in pred nj im!« To je bilo mnenje 

tisočev poslovnih partnerjev'in 

prijateljev Gorenja, ki so bili od 

19. do 30. oktobra v središču Ša-

leške doline. 

V primerjavi z lanskim letom, 

posebej pa še z leti pred tem, je 

bil opazen napredek vseh štirih 

integralnih strateških sistemov 

Gorenja — Dom , Komunikacij-

ska in računalniška oprema, Pro-

cesna oprema in Zeleni program. 

Gorenjevi poslovni partnerji — 

predstavniki trgovine, dobavitelji 

reprodukcijskega materiala in se-

stavnih delov, bank, institucij in 

drugi ter obiskovalci razstave so 

bili rasnično navdušeni tako nad 

postavitvijo razstave kot nad bo-

gastvom ponudbe. Domači gost-

je so poudarjali, da so izdelke, 

kakršne zdaj nudi Gorenje, lah-

ko do nedavnega občudovali le 

na tujem. In še več: nad desi-

gnom, funkcionalnostjo in var-

čnostjo Gorenjevih izdelkov so 

bili navdušeni tudi partnerji iz 

tujine. Prezreti pa tudi ne gre 

dejstva, da so si letošnjo Gore-

njevo razstavo dosežkov in raz-

vojnih hotenj ogledale prve gar-

niture predstavnikov trgovskih 

organizaciji iz domovine, torej 

najodgovornejši delavci tega de-

la Gorenjevih poslovnih partner-

jev, ki so obisk v Titovem Vele-

nju, zraven ogleda razstave seve-

da, izkoristili tudi za izmenjavo 

mnenj in pogledov o sodelova-

nju proizvodnje in trgovine v pri-

hodnje. 

Pogovori s poslovnimi part-

nerji, iz domovine in tujine, v 

dneh razstave dosežkov in raz-

vojnih hotenj, so potrdili ures-

ničljivost Gorenjevih predvide-

vanj za leto 1988. V tem poslov-

nem sistemu želijo, ob nespreme-

njenem številu zaposlenih (!), po-

večati prihodnje leto fizični ob-

seg proizvodnje za okrog 15 od-

stotkov, vso povečano proizvod-

njo pa nameniti za tuje trge (iz-

voz bo tako večji za okrog 15 %), 

da bi dosegli v letu, ko slavi Go-

renje svojo 35-letnico, izvoz v 

vrednosti 200 mil i jonov dolarjev. 

(M. L.) 
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Druga valorizacija preživnin 
Zakon o zakonski zvezi in družinskih razmerjih je v letu 1976 pri-

nesel eno od pomembnih novosti na področju zagotavljanja realne vred-
nosti preživnin. To je tistih denarnih dajatev, ki jih morajo dajati zave-
zanci, najpogosteje so to očetje, materam otrok, ki ne žive skupaj. Vse 
do letos smo v Sloveniji preživnine uskladili z rastjo življenjskih stro-
škov enkrat na leto. 

Ker inflacija ne prizanese nikomur, 
torej tudi ne preživninam, zadnja leta 
enkratna valorizacija teh denarnih 
dajatev ne daje željenih rezultatov. 
Pri spovanju določbe prej omenjene-
ga zakona predlagatelj pač ni priča-
koval, da bo nenehno dvigovanje ži-
vljenjskih stroškov tako izničilo priza-
devanja za ohranjanje realne vredno-
sti preživnin. Že lani naj bi občinske 
skupnosti socialnega skrbstva preve-
rile možnosti, kako te denarne daja-
tve uskladiti večkrat na leto, kakojih 
približati vsaj minimalnim stroškom, 
ki jih imajo starši z otroki. Ostalo pa 
je le pri tem. 

Letos prvič naj bi torej preživnine 
povečali kar dvakrat na leto! Prvič 
smo jih povišali 1. marca, od 1. no-
vembra dalje pa so te večje za 85 od-
stotkov. Zakaj toliko? Po oceni pri-
stojnih republiških organov naj bi se 
življenjski stroški od 1. januarja do 
avgusta letos povečali za toliko. To je 
zaenkrat le še ocena. 

Od I. marca prihodnje leto, ko bo 
znan celotni znesek povečanja ži-
vljenjskih stroškov, bodo preživnine 
višje za razliko med dejansko poveča-
nimi življenjskimi stroški in ocenje-
nim odstotkom letošnje druge valori-
zacije. 

Sklicevanie ^avp-mncev, da zakon 

ne našteva večkratne letne valorizaci-
je teh denarnih dajatev, ne bo pri uve-
ljavljanju njihovih pravic prav nič za-
leglo. Pristojni republiški organi so 
namreč sklenili, da se to sme storiti z 
izdajo nove odločbe. 

Na Centru za socialno delo v 
Titovem Velenju so se zaposleni na to 
veliko in zahtevno obveznost temelji-
to pripravili. Po besedah direktorice 
centra Jelke Fužir so večino uskladi-
tev opravili do I. novembra, in sicer 
za 1100 otrok in okrog 150 odraslih. 

»To je le začasna rešitev,« poudar-
jajo na Centru za socialno delo. »Za 
popolno uskladitev preživnin z rastjo 
življenjskih stroškov bo potrebno naj-
prej spremeniti zakonodajo«. O pred-
logu za izdajo zakona o spremembah 
in dopolnitvah zakona o zakonski 
zvezi in družinskih razmerjih naj bi 
razpravljali že konec tega leta. Med 
predlaganimi spremembami je tudi 
ta, da bi za dvig preživnin zadostova-
la že objava odstotka povečanja ži-
vljenskih stroškov v uradnih glasilih 
oziroma izdaja nove odločbe v tem 
primeru ne bo potrebna. Za tiste za-
vezance, ki pa se svojih obveznosti ne 
bodo zavedli in jih pravočasni porav-
nali, ostaja postopek enak, torej izvrš-
ba preko sodišča. 

(tp) 

Družbene dejavnosti občine Mozirje 

Premalo sredstev, skrčeni 
programi, višje stopnje 

Komite za družbene dejavnosti občine Mozirje se v tem letu srečuje 

z vse večjimi problemi na področju skupne porabe, s tem v zvezi pa seve-

da z zagotavljanjem sredstev za izvajalske organizacije družbenih dejav-

nosti. V zvezi s tem je komite pripravil celovito oceno stanja, skupaj z 

občinskim izvršnim svetom pa s problematiko seznanil delegate vseh 

treh zborov občinske skupščine. Posebno pozornost so namenili velike-

mu razkoraku med republiškimi in občinskimi resolucijskimi usmeritva-

mi za leto 1987, interventnim ukrepom in posledicam uresničevanja do-

govorjenih programov. 

Skozi vse leto se zaradi omeji-

tev na tem področju srečujejo z 

likvidnostnimi težavami, ki seve-

da še sedaj niso razrešene. Naj-

večji razkorak je natal zaradi 

omejevanja skupne porabe, ki je 

bila ob polletju na indeksu 203, 

osebni dohodki zaposlenih v 

družbenih dejavnostih pa na in-

deksu 239. Slednji indeks na-

mreč pomeni rast osebnih do-

hodkov zaposlenih v gospodar-

stvu občine Mozirje, s katerimi 

so se v družbenih dejavnostih us-

klajevali. Prišlo je torej do veli-

kega razkoraka, za katerega ni 

zagotovljenih Finančnih sredstev 

in so morali uporabljati sredstva 

amortizacije ter zmanjševati ma-

terialne stroške. 

Največji problem sta področji 

šolstva in zdravstva kjer predvi-

devajo velik primanjkljaj sred-

stev. Problematika tukaj ni tre-

nutnega značaja in se bo ob nes-

premenjenih pogojih v bodoče še 

poglabljala. Na vseh področjih 

bo torej treba ponovno pretehta-

ti vsebino in obseg dejavnosti in 

ju prilagoditi možnostim, saj so 

tudi predvideni zvezni ukrepi 

usmerjeni v zmanjševanje pro-

gramov. To obenem pomeni 

ohranitev najnujnejših progra-

mov na področjih zdravstva, izo-

braževanja, otroškega varstva, 

socialnega skrbstva in drugod, 

vendar tako, da zaradi razširje-

nih dejavnosti ne bodo prizadeti 

nosilci osnovne dejavnosti, pri-

zadeti glede osebnih dohodkov, 

pokrivanja materialnih stroškov, 

amortizacije in kako drugače. 

Porabo so v mozirski občini 

prilagodili predvidenim., sred-

stvom, vseeno pa pričakujejo velik 

primanjkljaj, zlasti v zdravstvu in 

izobraževanju. Po okvirni oceni to 

pomeni 220 milijonov dinarjev. 

Da bi vse te probleme vsaj omilili, 

so za zadnja dva meseca dvignili 

prispevno stopnjo pri izobraževa-

nju kar na 7,10 in pri zdravstvu 

celo na 15,37 odstotkov. Tako bo-

do skušali pokriti potrebe izvajal-

cev, že sedaj pa se ve, da bodo te 

potrebe znatno višje. 

Pomembna je tudi primerjava 

ustvarjenega dohodka v republi-

ki in občini, saj se občinska po-

raba uravnava po rasti republi-

škega dohodka z 10-odstotnim 

zaostajanjem. V občini je bila 

rast dohodka ob polletju z indek-

som 245, v republiki pa 203. To 

je nova velika razlika, ki jo je ne-

mogoče pokriti. Za programe in 

način financiranja so se v občini 

seveda dogovorili tudi v srednje-

ročnih dokumentih, zaradi inter-

ventnih ukrepov pa se je vse bi-

stveno spremenilo že v prvih le-

tih srednjeročnega obdobja. 

Povrh vsega je razkorak med re-

publiškimi resolucijskimi usme-

ritvami in ukrepi iz meseca v me-

sec večji. Zmanjšanje porabe je 

torej nujno, za to pa se mora 

odločiti celotna občina. 

Komite za družbene dejavnosti ra-
zumljivo opozarja na dejstvo, da bo-
do morali ob zmanjševanju progra-
mov ponovno oceniti, če je združeno 
delo sposobno ohraniti sedanji obseg 
vzgojno-izobraževalne dejavnosti. 
Največja možna krčitev bi pomenila 
11 odstotkov za izobraževanje, ali 150 
milijonov. Oceniti je treba tudi, če je 
kakršnakoli organizacijska spremem-
ba možna sredi šolskega leta, ali šele 
ob začetku novega, to je 1. septembra 
1988. V primeru zmanjševanja dejav-
nosti bo učno-vzgojni proces organi-
zacijsko težko prilagoditi nastalim 
razmeram. Velike težave bodo pri raz-
porejanju zaposlenih, pripraviti bo 
treba temeljit selektivni program za 
organiziranost osnovnošolske dejav-
nosti, kar seveda ne sme pomeniti kr-
čitve zakonsko določenih obveznosti 
in še najmanj slabše kakovosti dela. 

Naslednji velik problem je zdrav-
stvo, kjer se lahko dogovarjajo le v 
okviru 40 odstotkov razpoložljivih 
sredstev, na ostalo nimajo vpliva. Za 
teh 40 odstotkov so sklenjeni samou-
pravni sporazumi in se tako lažje dogo-
varjajo, dejanski vpliv pa imajo samo 
na 20 odstotkov, to pa pomeni tozd 
Splošno zdravstvo Mozirje. 

Na podlagi vsega tega in številnih 
drugih dejstev, tudi novega zakona o 
skupnem prihodku in dohodku, so 
želeli družbeno-politično skupnost 
spodbuditi k oblikovanju lastnih sta-
lišč, ki bodo temelj usmeritev za raz-
voj družbenih dejavnosti v prihod-
njem letu in do konca tega srednjero-
čnega obdobja. To zlasti velja za mož-
nost zagotavljanja sredstev v združe-
nem delu, ki bo moralo odločati, ka-
terim oblikam družbenih dejavnosti 
se bo lahko odreklo. Ocene in stališča 
morajo pripraviti tudi družbeno-poli-
tične organizacije in drugi dejavniki v 
občini. 

Na komiteju za družbene dejavno-
sti namreč menijo, da bi se morali 
takšnih stabilizacijskih programov, če 
jim lahko tako rečemo, lotiti tudi na 
vseh drugih področjih porabe. Tudi v 
družbeno-političnih organizacijah, tu-
di na področju režije v združenem de-
lu in drugod. Jasno je namreč, da z 
omenjenimi 15 starimi milijardami 
stabilizacije v občini Mozirje ne bodo 
rešili. J. P. 

Zavarovanje in zaposlovanje za primer brezposelnosti 

Obetajo se nam spremembe republiškega zakona 
Obetajo se nam spremembne in dopolnitve republiškega Zakona o 

zaposlovanju in zavarovanju za primer brezposelnosti. Predlagatelja za-
kona, ki naj bi pričel veljati že 1. januarja prihodnjega leta sta Republi-
ški komite za delo in Izvršni svet SRS, sprejemala pa ga bo Skupščina 
SR Slovenije. 

Z informacijo o tem, kakšne 

so predlagane spremembe na 

tem področju, so se seznanili tu-

di delegati Skupščine Občinske 

skupnosti za zaposlovanje. Kot 

je bilo povedano, narekuje spre-

membo veljavni zakon, ki ne po-

nuja dovolj učinkovite rešitve za 

zagotavljanje materialne in soci-

alne varnosti delavcev, ki j im de-

lovno razmerje preneha zaradi 

stečaja ali ukinitve delovne orga-

nizacije. Predlagane so le najnuj-

nejše spremembe, saj naj bi celo-

vita dograditev zakona sledila 

spremembam zakona o združe-

nem delu in zakona o delovnih 

razmerjih. 

Bistvene spremembe predlaga-

nega zakona se nanašajo na de-

narno nadomestilo. Osnova za 

odmero, za tiste brezposelne ose-

be, ki j im je delovno razmerje 

prenehalo zaradi stečaja organi-

zacije združenega dela ali obra-

tovalnice zasebnega obrtnika bi 

bil poprečni trimesečni osebni 

dohodek, ki ga je ta oseba dose-

gla pred prehodom na izplačeva-

nje zmanjšanih osebnih dohod-

kov. Spremembe pa posegajo tu-

di na višino in trajanje nadome-

stila. 

Seveda pa je ob tem treba po-

vedati tudi, da bodo predlagane 

spremembe zahtevale višja sred-

stva in s tem tudi večjo obreme-

nitev združenega dela — predla-

gano je, da naj bi za potrebe so-

cialnih varnosti brezposelnih de-

lavcev združevali sredstva na re-

publiki — Zvezi skupnosti za za-

poslovanje, po stopnji 0,35 iz 

bruto osebnih dohodkov. 

Ob tem pa se velenjskim dele-

gatom postavlja najprej vpraša-

nje — zakaj prav 0,35 odstotkov? 

Potem pa še — če že mora biti 

osnova bruto osebni dohodek — 

zakaj se sredstva ne bi zbirala na 

nivoju občine? Gotovo bodo 

prav o tem na zasedanju republi-

ške skupščine (20. novembra) 

spregovorili tudi delegati iz ve-

lenjske občine. (mkp) 

Občinski svet ZSS Mozirje 

Težave s kadri v osnovnih 
organizacijah 

V jesenskem obdobju se sindi-

kalna organizacija tudi v občini 

Mozirje največ ukvarja zlasti z 

dvema sklopoma nalog. Najprej 

so tu priprave na izvedbo občnih 

zborov osnovnih organizacij ter 

na volilne seje konferenc osnov-

nih organizacij, drugo pa so 

aktivnosti v zvezi z ocenjevanjem 

gospodarjenja in z ukrepi za 

boljše delo do konca leta. 

V pripravah na občne zbore so 

se med drugim sestali predsedni-

ki osnovnih organizacij in konfe-

renc, na katerih so se podrobno 

dogovorili o pripravah na občne 

zbore in na njihovo izvedbo, v 

večini osnovnih organizacij pa 

so na vrsti prav v teh dneh. Naj-

več težav so imeli pri kadrovanju 

novih predsednikov izvršnih od-

borov in še več pri kadrovanju 

predsednikov osnovnih organi-

zacij. Pripravljenosti za sprejem 

teh nalog je vse manj, tudi zaradi 

večjega obsega dela in večje od-

govornosti. Pripravljajo se tudi 

na kadrovske zamenjave v vod-

stvu občinskega sveta, saj hkrati 

poteče mandat predsedniku in 

sekretarju, v organih sveta pa bo-

do zamenjali tudi nekaj nedelav-

nih članov. 

Prav tako in še bolj je po-

membno obravnavanje devetme-

sečnih rezultatov gospodarjenja 

Osnovna organizacija ZSMS Gaberke 

V ospredju delovne akcije 
Na občinski konferenci Z S M S 

Velenje pravijo, da imajo zelo 

dolg spisek osnovnih organizacij, 

v katerih se skorajda ničesar ne 

dogaja, malo takšnih, ki stopijo 

na oder kdaj pa kdaj, še manj pa 

takšnih, ki bi bile marljive celo le-

to. No, povsod so izjeme, tudi med 

mladinskimi organizacijami naše 

občine. 

Za mlade v Gaberkah menda 

velja prav slednja trditev. Poleg 

vestnega uresničevanja začrtanih 

nalog se po svojih močeh vklju-

čujejo tudi v razvoj svoje kraje-

vne skupnosti. So glavni organi-

zatorji kulturno zabavnega ži-

vljenja v kraju, brez njih menda 

ne mine tudi nobena akcija. 

Po besedah predsednice mla-

dinske organizacije Gaberke 

Branke Krajnc so v preteklem in 

letošnjem letu namenjali največ 

časa delovnim akcijam. V tem le-

tu so j ih pripravili pet, za občin-

ski praznik pa so bili tudi organi-

zatorji 'zaključka letošnje briga-

dirske sezone. »105 članov šteje 

naše osnovna organizacija pred-

vsem mladih. Kar se dogovori-

mo, to tudi vedno naredimo. 

Vendar iz ust starejših krajanov, 

pa tudi funkcionarjev naše kraje-

vne skupnosti, redkokdaj sliši-

mo, ja, to je pa mladina naredi-

la«. 

Zelo pestra je med mladimi 

Gaberčani družabna dejavnost. 

Poleg kulturnih prireditev sem 

sodijo tudi razna športna sreča-

nja, ter že nekajletna izmenjava 

izkušenj z mladimi iz pobratene 

Zibike. Skratka, če bi imeli za 

svojo dejavnost dovolj denarja, 

bi bili mladi Gaberčani eni od 

redkih, če ne že edina osnovna 

organizacija Z S M S v občini brez 

težav, pa še delovna povrhu. 

D o konca tega leta j im je osta-

lo s seznama obveznosti še lokal-

na delovna akcija, srečanje z Zi-

biko ter nekaj kulturno družab-

nih prireditev. 

Za prihodnje leto člani osno-

vne organizacije Z S M S Gaberke 

ne načrtujejo kakšnih novosti. V 

ospredju bodo znova delovne ak-

cije, tokrat j ih čaka ogromno de-

la pri izgradnji novega gasilske-

ga doma v tem kraju. Omen imo 

pa naj še razne družabne igre, 

kulturne prireditve, športna sre-

čanja. 

in sprejemanje takojšnjih ukre-

pov za dobre rezultate ob koncu 

leta. Te obravnave so v polnem 

teku, prav tako pa se v mozirski 

občini soočajo s precejšnjo pro-

blematiko reorganizacij tistih te-

meljnih organizacij, ki imajo se-

dež izven občine, kot so Vegra-

dov Gradbenik na Ljubnem, Tu-

rist Mozirje in RTC Golte v sklo-

pu Merxa ter druge. Predlog no-

ve organiziranosti pripravljajo 

tudi na nazarskem Gozdnem go-

spodarstvu. Vse to in drugo naj 

bi pripomoglo k smotrnejšemu 

in učinkovitejšemu gospodarje-

nju, saj se prav v teh okoljih že 

vrsto let srečujejo s težavami. 

j. p. 

Rekli so . . 
MIRAN ARZENŠEK; 

predsednik izvršnega sveta 

Skupščine občine Velenje na 

sestanku s predsedniki svetov 

krajevnih skupnosti o more-

bitnem odlagališču jedrskih 

odpadkov v Šaleški dolini 

oziroma njeni okolici: 

»Kdorkoli o tem razmišlja, se 

hodo moti. Jasno smo pove-

dali, da je naša dolina že pre-

več onesnažena in niti raz-

mišljanja o kakšnem dodat-

nem uničevanju ne dovolimo 

več, kaj šele kaj več...« 

ANDREJ KRŽIČ, član iz-

vršnega sveta, ob oblikovanju 

usmeritev za pripravo resolu-

cije o politiki izvajanja druž-

benega plana občine Velenje 

v prihodnjem letu: » V občini 

smo odgovorni, da zagota-

vljamo pogoje življenja in de-

la, zato si zapišimo v občin-

sko resolucijo res tisto na kar 

imamo vpliv in bomo torej z 

neko usmerjeno akcijo tudi 

lahko uresničili. Naj torej ne 

bo naša resolucija le skup že-

lja in diktiranih usmeri-

tev...« (mz) 

Na podlagi 4. tč. Pravilnika o postopkih in 
kriterijih za izvajanje raziskovalnega programa 
OBČINSKA RAZISKOVALNA SKUPNOST 
VELENJE objavlja 

R A Z P I S 

Z A I Z V A J A N J E R A Z I S K O V A L N E G A 

G R A M A V LETU 1988 
PRO-

Skupnost bo v letu 1988 pretežni del sredstev namenila 

sofinanciranju razvojno raziskovalnih nalog skupnega pomena 

za občino Velenje z naslednjih področij: 

1. E K O L O G I J A v okviru naslednjih tematskih sklopov: 

— trdi odpadki, njihovo zbiranje, odlaganje in reciklaža 

— industrijske in komunalne odpadne vode 

— ostalo 

2. I N F O R M A T I K A v okviru naslednjih tematskih sklopov: 

— informacijski sistem občine 

— informacijski sistem za področje razvojno raziskovalne de-

javnosti 

— ostalo 

3. D R U Ž B E N I RAZVOJ O B Č I N E v okviru naslednjih temat-

skih sklopov: 

— novi proizvodni programi in možnosti reorganizacij oz. in-

tegracij v občini in izven nje 

— oblikovanje modela manjših O Z D s področja drobnega go-

spodarstva s skupnimi poslovnimi funkcijami 

— ostalo 

Prioriteto pri izboru bodo imele naloge z razpisanih te-

matskih sklopov. 

V cilju pospeševanja razvojno raziskovalne dejavnosti v 

združenem delu občine pa bo Skupnost v letu 1988 del sred-

stev namenila tudi za aplikativne raziskave. Pri tem bodo ime-

le prednost naloge, ki bodo zasledovale: 

— avtomatizacijo proizvodnje 

— uporabo mikroelektronike 

Tematski sklopi in opredeljena področja predstavljajo 

okvir za posamezne razvojno raziskovalne naloge, obenem pa 

bodo osnova za oblikovanje posameznih raziskovalnih projek-

tov znotraj teh. 

Raziskovalne projekte, organizatorje izvedb in raziskoval-

ne organizacije bo določil Programski odbor Skupnosti na 

podlagi prijavljenih razvojno raziskovalnih nalog. 

Prijava razvojno raziskovalne naloge mora vsebovati: 

— naslov naloge 

— naslov organizacije ali drugega subjekta, ki nalogo predla-

— priimek in ime nosilca, sodelavcev in naslov raziskovalne 

organizacije 

— vse podatke, ki j ih zahteva Pravilnik o postopkih in kriteri-

jih izvajanja raziskovalnega programa Skupnosti (na razpo-

lago v Skupni strokovni službi SIS družbenih dejavnosti ' 

občine Velenje, tov. Ojsteršek, tel. 063/855-491). 

Prijave pošljite Občinski raziskovalni skupnosti Velenje, Efen-
kova 61, Titovo Velnje, p. p. 1, najkasneje do 13. novembra 
1987. 

Občinska raziskovalna skupnost- Velenje bo v letu 1988 

podpirala tudi manjše raziskave splošnega pomena, zato pozi-

va manjše O Z D , družbene organizacije in dr jštva ter posamez-

nike, da se s prijavo tovrstnih raziskovalnih nalog vključijo v 

izvajanje raziskovalnega programa Skupnosti za leto 1988. 

» N A Š ČAS« , glasilo Sociali-

stične zveze delovnega ljudstva 

Velenje, izdaja Center za infor-

miranje, propagando in založ-

ništvo Velenje, cesta Františka 

Foita 10. 

» N A Š Č A S « je bil ustano-

vljen 1. maja 1965; od 1. janu-

arja 1973 je izhajal kot štiri-

najstdnevnik »Šaleški rudar«, 

kot tednik pa izhaja »Naš čas« 

od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (v. 

d. direktor in glavni urednik), 

Boris Zakošek (v. d. odgovorni 

urednik), Milena Krstič-F -

ninc, Bogdan Mugerle, Janez 

Plesnik, Tatjana Podgoršek, 

Mira Zakošek (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 

Titovo Velenje, cesta Fraiitiška 

Foita 10, telefon (063) 853-451, 

856-955, 855-450. Brzojavni na-

slov: Informativni center Vele-

nje. 

Cena posameznega izvoda je 

300 dinarjev. Mesečna naročni-

na 1.100 dinarjev, polletna na-

"rpfnjria za individualne naro-

čnike 6.600 dinarjev, za tujino 

11.200 dinarjev. 

Žiro račun pri S D K , podruž-

nica Titovo Velenje, številka 

52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektu-

re, tisk in odprema: Č G P Večer 

Mar ibor 

NenaroČenih rokopisov in 

fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 

sekretariata za informiranje iz-

vršnega sveta Skupščine SR 

Slovenije, številka 421-1/72 od 

8. februarja 1974 ne plačuje te-

meljni davek od prometa proiz-

vodov. 



5. novembra 1987 * titovo velenje IZ DELOVNIH ORGANIZACIJ • stran 3 

Rudnik lignita Velenje 

Na robu potrpežljivosti 
Rudarji ugotavljajo, da vse manj kaže verjeti obljubam za izboljša-

nje položaja njihove delovne organizacije. Ob vseh naporih za uresniči-
tev proizvodnih nalog in uspehih pri odpravljanju svojih notranjih slabo-
sti je poslovni rezultat slabši od slabega. Zakaj nekdo rudarjem končno 
ne nalije čistega vina z obrazložitvijo, koliko je realno vredno njihovo 
delo? 

Te ugotovitve in vprašanja so 
zgolj skupni imenovalec za vse-
bino razprav delavcev na sestan-
kih samoupravnih delovnih sku-
pin o poslovnih poročilih za ob-
dobje januar-september 1987, ki 
so jih izvedli minuli četrtek in 
petek v vseh tozdih in delovnih 
skupnostih RLV. 

Kar na začetku moramo pove-
dati, da rudarji nič kaj niso izbi-
rali besed, ko so stresali jezo na 
svojo nemoč pri odpravljanju 
vzrokov za izjemno slabe poslo-
vne rezultate. Za razliko od 
prejšnjih razprav skoraj ni bilo 
delavca, ki bi bil še zadovoljen z 
razlago, da gre slabe rezultate tu-
di tokrat pripisati tako imenova-
nim sistemskim ukrepom. Kak-
šen sistem pa to še je, so se jezili, 
če jim narekuje negativni poslo-
vni rezultat ne glede na njihove 
proizvodne rezultate in na vse 
poprejšnje dogovore ter sklepe; 
in da je mera polna, ta sistem z 
istim obrazom žuga zgubarjem z 
zakoni, ki ne poznajo izjem; niti 
sistemskih ne! 

Da bo slika bolj jasna, preleti-
mo poslovne rezultate RLV v ob-
dobju januar-september 1987! 

V devetih mesecih letošnjega 
leta so velenjski rudarji nakopali 
3.442.000 ton premoga, kar pred-
stavlja dobrih 70 odstotkov načr-
tovane proizvodnje za letošnje 
leto. 

Večidel, oziroma 82 odstotkov 
tega premoga so oddali za potre-
be proizvodnje električne energi-
je, ostanek pa v prodajo za širo-
ko potrošnjo in v industrijo. 

Kljub nekoliko manjši količini 
nakopanega premoga od načrto-
vane, pa je dejanski izpad le ne-
znaten, saj je bila kalorična vred-
nost premoga večja od predvide-
ne in večja od dosežene v letu 
1986. 

Od tod naprej pa se začenjajo 
vzroki za slabo voljo rudarjev. 

Z oddanim premogom so za-
služili, ali kot se temu reče po 
ekonomski terminologiji — reali-
zirali so skupni prihodek v višini 
dobrih 46 milijard (novih) dinar-
jev, kar predstavlja samo 48 od-
stotkov načrtovane višine za le-
tošnje leto. 

Stopnja pokritja stroškov iz 
skupnega prihodka v okviru se-
stavljene organizacije Elektrogo-
spodarstvo Slovenije znaša za 
RLV le 61,4 odstotka (normati-
vna osnova za delež RLV v celot-
nem skupnem prihodku EGS je 
cena energije po rebalansu 
ovrednotene elektroenergetske 
bilance — OEEB). 

Dosežena cena lignita znaša 
nekaj manj kot 13.354 dinarjev 
za tono (din/t), oziroma skoraj 
1.384 dinarjev za giga joule (din/ 
GJ). Da bi v RLV poslovali pozi-
tivno, bi morala cena za eno to-
no premoga znašati skoraj 
19.100 dinarjev, ali blizu 1.980 
d in /GJ . 

In sedaj smo pri tem, kar buri 
duhove med delavci RLV. Na-
mreč po rebalansu ovrednotene 
elektroenergetske bilance — to 
so obravnavali in sprejeli delega-
ti Interesne skupnosti elektrogo-
spodarstva in premogovništva 

Slovenije, uporabniki torej na 
svojem zasedanju konec julija 
1987 in ne delavci RLV, da ne bo 
pomote — bi morala cena za GJ 
znašati nekaj manj kot 2.140 di-
narjev. Po tej ceni bi znašal 
skupni prihodek delovne organi-
zacije kar dobrih 20 milijard več, 
kot je dejansko dosežen v tem 
obdobju, kar pomeni, da bi ob 
dogovorjenem in doseženem 
skupnem prihodku velenjski ru-
darji poslovali brez izgub, poleg 
tega pa bi imeli tudi oblikovane 
sklade . . . 

V medigri povzemimo obraz-
ložitve, sicer ne nove v praksi 
sprejemanja periodičnih obraču-
nov v delovni organizaciji RLV, 
ob katerih pa so tokrat rudarji 
škripali z zobmi, namreč, da je 
TUDI TOKRAT izkazana izgu-
ba posledica manjšega skupnega 
prihodka od sicer družbeno veri-
ficiranega v okviru rebalansa 
ovrednotene elektroenergertske 
bilance, da skupni prihodek, ozi-
roma cene energije TUDI TO-
KRAT niso smele slediti dogo-
varjenim ciljem in da so bile z ra-
zličnimi administrativnimi pose-
gi zadrževane celo pod inflacij-
skimi gibanji, da je neuveljavitev 

•skupnih elementov za oblikova-
nje cen električne energije in pre-
moga, sprejetih v Zvezni gospo-
darski zbornici in Jugelu ter veri-
ficiranih v Zveznem izvršnem 
svetu, TUDI TOKRAT temeljila 
na mnenju, da gospodarstvo ne 
bi preneslo realnih stroškov 
energije — in nenazadnje — da 
je dokončno soglasje pri obliko-
vanju teh cen TUDI TOKRAT v 
domčni Zveznega izvršnega sve-
ta. Konec medigre. 

. . . Po razporejanju dosežene-
ga skupnega prihodka v tozdih 
glede na doseženo proizvodnjo 
in interne planske cene znaša se-

Koliko je vredno naše delo!? 

šteta izguba tozdov RLV v ob-
dobju januar-september 1987 ne-
kaj čez 17 milijard in 247 milijo-
nov (novih) dinarjev. 

Da bi lahko ob 9-mesečnem 
obračunu oblikovali tudi tri četr-
tine za letošnje leto predvidenih 
skladov, bi potrebovali približno 
še 6 milijard in 227 milijonov di-
narjev. 

Če operiramo z drugo primer-
javo, lahko zapišemo, da bi mo-
rala proizvodna cena za giga jou-
le v tem obdobju znašati skoraj 
2.165 dinarjev ali nekaj manj kot 
1.384 din/GJ. 

Posledica nedoseganja družbe-
no verificiranega prihodka so 
motnje v zagotavljanju normal-
nega poslovanja. Problem tekoče 
likvidnosti so v RLV doslej reše-
vali z najemanjem kratkoročnih 
kreditov, ki so v oktobru že dose-
gli višino 34 milijard dinarjev. 
Sedaj so žiro računi zaradi nez-
možnosti plačila zapadlih obvez-
nosti blokirani. V primeru, da 
dodatna likvidnostna sredstva ne 
bodo pridobljena v naslednjih 
dneh, bo to pomenilo ohromitev 
poslovanja delovne organizacije 
RLV. 

Ob tem najbrž ni odveč pou-
dariti, da so velenjski rudarji v 
preteklosti že mnogokrat opozar-
jali na neverjetne manipulacije 
ne le z njimi samimi, ko je šlo za 
oblikovanje njihovega skupnega 
prihodka, ampak tudi na več kot 
dvomljivo moralo, s katero so 
dosedanje vlade v smislu »ce-
novnih rešitev« predvsem po-
sredno etiketirale zapravljivost 
rudarjev (in elektrikarjev, seve-
da). 

Dosedanja opozorila na ta ra-
čun, poleg vrste drugih ukrepov 
v minulih letih in tudi letos, niso 
prinesla rezultatov. Tudi zato ru-
darji nočejo več razumeti, da ce-
la vrsta ukrepov za pocenitev nji-
hove proizvodnje, ki so letos 
povzročili za 5 odstotkov manjše 
proizvodne stroške, 2 odstotka 
manj zaposlenih, manjši obseg 
nadurnega dela, obenem pa več-
jo kalorično vrednost premoga, 
še ima kakšno težo. 

Na sestankih samoupravnih 
delovnih skupin, prejšnji četrtek 
in petek so delavci RLV, kot že. 
rečeno, nadvse prizadeto sprego-
vorili o navedenih problemih. 

Krona vseh teh anomalij pa je 
po njihovem mnenju dejstvo, da 
morajo v takih razmerah hočeš-
nočeš pristajati na ponižujoč po-
ložaj, v katerega jih sili zastraše-
vanje z zajamčenimi osebnimi 
dohodki. 

Da je mera ogorčenja polna, 
so poskrbeli delavci tistih ozdov 
v družbeni sferi naše družbeno-
politične skupnosti, ki so si 
prejšnji mesec izplačali poračune 
OD. 

Kljub navedenim razmeram, 
ki so dvigovale temperaturo med 
delavci RLV ob obravnavi perio-
dičnih obračunov, pa rudarji ne 
izključujejo možnosti, da bodo 
tudi tokrat s svojo *jezo naleteli 
na nerazumevanje nekaterih seg-
mentov širše družbene skupno-
sti. Ne glede na to, so dali vedeti 
na svojih sestankih, bodo storili 
vse, da bi prišli do odgovora na 
osnovno vprašanje, namreč, koli-
ko denarja je ta družba pripra-
vljena odriniti za njihov premog. 
Vse drugo, brez odgovora na to 
vprašanje, je brezsmiselno in ne-
vredno dialoga med odraslimi 
ljudmi. 

Bojan Ograjnšek 

Obiski 
vsako leto prikaže kaj novega; 
letos je teh novosti še več kot 
običajno. Vedno bolj sem tudi 
vesela, ker vidim, kako so ti iz-
delki cenjeni ne le doma, temveč 
tudi pri tujih kupcih. Zaradi stal-
nih prizadevanj Gorenja, zagoto-
viti vedno kakovostnejše, lepše 
in funkcionalnejše izdelke, pa tu-
di zaradi bogate tradicije, j ih 
kupci z zaupanjem kupujejo.« 

Ivan Atelšek, prvi direktor Go-
renja 

»Razstava je lepa, kot vsa le-
ta . . . Gorenje uspešno sledi zah-
tevam svetovnih trgov, tako pri 
izgledu, funkcijah, kakovosti.« 

Miha Ravnik, predsednik Re-
publiškega sveta ZSS 

»Pohvalno je, ker je vsako leto 
videti veliko novega, da stopa 
Gorenje v korak z razvojem v 
svetu. Kolektivu Gorenja želim 
še več uspehov!« 

Marko Bule, predsednik Go-
spodarske zbornice Slovenije 

»Razstava kaže, da Gorenje 
nadaljuje s prodorom, zlasti še 
na zunanje trge. Vsakdo lahko 
opazi veliko finalnih izdelkov, 
ne le zamisli, ki j ih zahteva sodo-
ben trg. Opazno je sodelovanje z 
nekaterimi tujimi firmami. Ko se 
tako s kakovostnimi izdelki Go-
renje stalno pojavlja v tujini, po-
maga izvažati tudi drugim jugo-
slovanskim proizvajalcem.« 

Alain Mangin D'Ouince, pred-
sednik in generalni direktor Gore-
njevega podjetja Generale Sidex v 
Franciji 

»Razstava je zelo, zelo dobro 
predstavljena. Ugotavljam, da je 
bil potreben velik napor, da je 
Gorenje doseglo na področju in-
dustrijskega oblikovanja tak 
uspeh. Tudi v tehnološkem po-
gledu sem opazil pomembno pri-
bliževanje zahtevnemu evropske-
mu tržišču. To zlasti velja za belo 
tehniko in televizijske sprejemni-
ke.« 

Ivan Bošnik, glavni direktor 
Tovarne usnja Slovenj Gradec 

»Ko si tako ogledal razstavlje-
no, dobiš vtis, da se s tako mo-
čno prisotno željo po razvoju da 
uveljaviti tudi na tujem trgu. Vsi 
aparati so usmerjeni v racionali-
zacijo in iskanje designov, prije-
tnih za oko, pa tudi z veliko 
funkcionalno vrednostjo. Pred 
časom smo podobne izdelke lah-
ko občudovali le v tujini, danes 
pa je to skozi proizvodne progra-
me Gorenja ponujeno tudi -na 
tem sejmu!« 

Jože Knez, podpredsednik 
v Skupščine SRS 

Kronika Gorenjevega Hišnega sejma 

Akcijsko povezovanje 
komunistov Gorenja 

26. oktobra so se sestali v se-
stavljeni organizaciji združenega 
dela Gorenje v Titovem Velenju 
predstavniki občinskih organiza-
cij Zveze komunistov, kjer so to-
varne tega poslovnega sistema. 
Na posvetu, lci se ga je udležil tu-
di izvršni sekretar Predsedstva 
CK ZK Slovenije Milan Bratec, 
so govorili o organiziranju in po-
vezovanju komunistov znotraj 
Gorenja in v tej zvezi o oblikova-
nju akcijske konference ZK Go-
renje. Ugotovili so, da je ob 
ustreznem poslovnem in samou-
pravnem organiziranju potrebno 
in nadvse pomembno tudi ustre-
zno akcijsko povezovanje komu-
nistov. 

Zato so se dogovorili za sesta-
vo akcijske konference in skleni-
li, da se bo akcijska konferenca 
Z K sestavljene organizacije 
združenega dela Gorenje sešla v 
začetku prihodnjega leta. Na seji 
bodo ocenili rezultate gospodar-
jenja v letošnjem letu ter oprede-
lili najpomembnejše naloge 
2.000 komunistov tega poslovne-
ga sistema. 

Udeležence posveta so pred-
stavniki Gorenja seznanili z le-
tošnjimi rezultati dela in gospo-
darjenja. načrti za prihodnje leto 
in naložbenimi usmeritvami. 

Predstavniki občinskih organi-
zacij ZK so si ogledali tudi 12. 
razstavo dosežkov in razvojnih 
hotenj Gorenja. 

Delovni dogovor predstavnikov 
Gorenjevih Razstavno prodajnih 
centrov 

Navada je že, da se v dneh 
Gorenjevega Hišnega sejma se-
stanejo v Titovem Velenju pred-
stavniki Razstavno prodajnih 
centrov iz vse Jugoslavije. Tako 
je bilo tudi letos, na posvetova-
nju pa so sodelovali tudi vodje 
prodajnih področij. 

Predstavniki Gorenjevih Raz-
stavno prodajnih centrov so pre-
gledali letošnje delo in se sezna-
nili z načrti za leto 1988. V Raz-
stavno prodajnem centru v 
Titovem Velenju so j im predsta-
vili računalniško vodeno obdela-
vo poslovanja. Z njo bodo naj-
prej začeli v Titovem Velenju, in 
to na začetku prihodnjega leta, 
zatem pa jim bodo sledili še dru-
~ Razstavno prodajni centri. 

edstavniki Gorenja Notranja 
oprema pa so udeležence posve-
tovanja seznanili s programi no-
tranje opreme. 

Predstavniki Gorenjevih Raz-
stavno prodajnih centrov so se 

ft, 

na zadnjem posvetovanju pogo-
varjali tudi o organizaciji 4. sre-
čanja delavcev Gorenjeve Malo-
prodaje, ki bo prihodnje leto na 
Ohridu. Denar za to srečanje bo-
do delavci, kot že trikrat doslej, 
zbrali sami! 

Usposabljanje vodij Gorenjevih 
servisnih enot 

Dosežke Gorenjevega razvoja 
so si zadnje dni oktobra ogledali 
tudi vodje Gorenjevih servisnih 
enot iz vse Jugoslavije. Seznanili 
so se s tehničnimi značilnostmi 
novih Gorenjevih programov in 
izdelkov ki jih bocfo v prihodnje 
servisirali. 

Razširjena seja Republiškega 
odbora sindikata delavcev kovin-
ske in elektroindustrije Slovenije 

27. oktobra je bila v Gorenju 
razširjena seja republiškega od-
bora sindikata delavcev kovinske 
in elektroindustrije Slovenije, na 
kateri so bili tudi predsedniki 
Konferenc ZS sestavljenih orga-
nizacij združenega dela kovinske 
in elektroindustrije Slovenije. 

Na seji so obravnavali nekate-
ra vprašanja v zvezi z uresničeva-
njem socialne politike, seznanili 
so se z Gorenjevo poslovno filo-
zofijo in strategijo in si ogledali 
12. razstavo dosežkov in razvoj-
nih hotenj Gorenja. 

»Prikazanih je veliko novih, 
red tistih pravih izdelkov, ki j ih 
zahteva trg. Gorenje predstavlja 
izpopolnjene programe. Vedno 
jih je treba namreč dograjevati, 
nuditi vedno več. Težko pa je bi-
ti s tako raznolikimi programi, 
posebej še pa tako velikemu po-
slovnemu sistemu, vedno na te-
kočem z zahtevami kupcev. Pri 
tem so v Gorenju kljub vsemu na 
najboljši poti. Veliko uspeha že-
lim delavcem Gorenja tudi v bo-

doče!« 
Alojz Klemenčič, predsednik 

Republiškega komiteja za tržišče 
in splošne gospodarske zadeve 

»Napredek je opazen v prika-
zu celotnega programa. Presene-
čen sem nad širino asortimana in 
razvojem ter kakovostjo teh pro-
gramov. Vsekakor pa so rezultat 
bitke na zunanjih, najzahtevnej-
ših trgih; so tudi trdna osnova in 
porok za uspešno delo v prihod-
nje.« 

Gorenje — Hišni sejem 1987 
Lojze Briški 

V torek, 27. oktobra, je Gore-
njevo razstavo dosežkov in raz-
vojnih hotenj obiskal član Pred-
sedstva SR Slovenije Lojze Bri-
ški. Spremljal ga je sekretar 
Predsedstva SR Slovenije Viktor 
Žakelj. 

Dušan Šinigoj, Janez Bohorič, 
Boris Frlec in Cvetka Selšek 

Prav tako 27. oktobra so Gore-
njev Hišni sejem 1987 obiskali 
Dušan Šinigoj, predsednik Izvrš-
nega sveta Skupščine SR Slove-
nije, Janez Bohorič in Boris Fr-
lec, podpredsednika republiške-
ga Izvršnega sveta in Cvetka Sel-
šek, predsednica Republiškega 
komiteja za mednarodno sodelo-
vanje. 

Po ogledu razstave so se gostje 
zadržali v krajšem pogovoru s 
predstavniki Gorenja. Seznanili 
so jih z letošnjim gospodarje-
njem, načrti za delo v letu 1988 
in naložbeno dejavnostjo. Pri 
tem so še posebej naglasili, da bo 
Gorenje vso povečano proizvod-
njo prihodnjega leta, v primerja-
vi z letošnjim letom načrtujejo 
okrog 10% povečanje, namenilo 
za tuja tržišča. Načrtovano pove-
čanje fizičnega obsega proizvod-
nje pa želijo doseči z istim števi-
lom zaposlenih kot letos! Boljše 
rezultate gospodarjenja naj bi 
dosegli z nadaljnjim porastom 
kakovosti, s še večjim obvladova-
njem stroškov in s kar najboljšim 
gospodarjenjem s sredstvi. Pre-
zreti pa ob tem seveda ne gre na-
ložb in novih organizacijskih pri-
jemov. 

Po besedah Dušana Šinigoja 
so Gorenjeve usmeritve za pri-
hodnje leto takšne, za kakršne se 
zavzemamo tudi v Sloveniji. Po-

večanje izvoza je namreč ena na-
ših temeljnih nalog. Dušan Šini-
goj je ob tem še poudaril, da je 
prav, da so v Gorenju pogumni 
na področju investiranja, saj je 
dohitevanje svetovne tehnologije 
naš imperativ! 

Miha Ravnik in Franc Hribar 
Prejšnji torek, 27. oktobra, sta 

bila na obisku Gorenjeve razsta-
ve dosežkov in razvojnih hotenj 
tudi Miha Ravnik, predsednik 
Republiškega sveta SZ Slovenije 
in sekretar sveta Franc Hribar z 
več člani Predsedstva RS ZSS. 
Marko Bule 

Po ogledu Hišnega sejma 28. 
oktobra je Marko Bule v pogovo-
ru s predstavniki Gorenja pou-
daril, da je dobro, da v tem po-
slovnem sistemu ne čakajo na 
napovedane spremembe eko-
nomskih odnosov s tujino, pač 
pa si sami določajo lastno vizijo 
prihodnjega razvoja, in to na 
vseh področjih. Nujni so tudi la-
stni ukrepi. Ob tem je izrazil za-
dovoljstvo, da bo Gorenje ures-
ničilo za letos predvidene plan-
ske naloge, saj daje rezultate, sa-
mo več in boljše delo. 

Kar zadeva razstavo pa je de-
jal, da se na vsakem koraku ka-
žejo rezultati boja za kakovost, 
za design, za še večjo funkcional-
nost izdelkov. Na tej poti je tre-
ba samo vztrajati. Zato ni slučaj, 
da je izrekel priznanje za vse, kar 
so v Gorenju storili. Posebej tudi 
zategadelj, ker živi v Gorenju ve-
liko programov, zaradi izredne 
fleksibilnosti proizvodnje in 
uspešnega odpiranja v svet, 
vključevanja v mednarodno deli-
tev dela. 

Jože Knez in Martin Mlinar 
V četrtek, 29. oktobra, sta bila 

Dušan Šinigoj s sodelavci med ogledom sejma 

na Gorenjevi razstavi dosežkov 
in razvojnih hotenj podpredsed-
nik Skupščine SR Slovenije Jože 
Knez in Martin Mlinar, vodja 
slovenske delegacije v Zboru re-
publik in pokrajin Skupščine 
SFR Jugoslavije. 

Z zanimanjem sta si ogledala 
razstavljene izdelke in po ogledu 
še posebej pohvalila sodoben de-
sign, visoko kakovost in funkcio-
nalnost posameznih izdelkov. 
Delavcem Gorenja sta zaželela 
kar največ uspeha tudi v prihod-
nje! 

Vodstvo Iskre 
Zadnji dan v petek, 30. okto-

bra, si je Gorenjev Hišni sejem 
1987 ogledalo vodstvo sestavlje-
ne organizacije združenega dela 
Iskra. 

Po ogledu razstave so se sešli 
na pogovoru predstavniki Iskre, 
ki jih j e vodil predsednik PO 
Franc Sifkovič, in Gorenja. Vod-
stva obeh sestavljenih organiza-
cij združenega dela sta si izme-
njala informacije o letošnjem go-
spodarjenju in o načrtih obeh 
poslovnih sistemov za prihodnje 
leto. 

(M. L.) 

Besede 
obiskovalcev 
Lojze Briški, član Predsedstva SR 
Slovenije 

»Vedno večji poudarek dajejo 
v Gorenju zunanjemu izgledu iz-
delkov, posodabljajo proizvod-
njo in, kar je najvažnejše, v izdel-
ke si prizadevajo vgraditi čimveč 
lastnega znanja ob vse večji skrbi 
za varčevanje z energijo in varo-
vanje okolja!« 

Dušan Šinigoj, predsednik Iz-
vršnega sveta Skupščine SRS 

»Zelo lepa razstava, lepša kot 
lanska, ki mi je bila izredno všeč. 
Prikazanih je veliko novosti, ki 
pa bi jih morali tudi bolj in hitre-
je ponuditi domačemu Icupcu.« 
Janez Bohorič, podpredsednik Iz-
vršnega sveta Skupščine SRS 

»Veliko prikazanih novosti je 
samo dokaz, da razvoj v Gorenju 
vedno hiti naprej. Malo je po-

slovnih sistemov, ki bi se poslov-
nim partnerjem in ostalim kup-
cem predstavljali na tak način. Je 
pa to vsekakor zelo racionalen, 
poceni način seznanjanja z raz-
vojnimi dosežki.« 

Cvetka.Selšek, predsednica Re-
publiškega komiteja za medna-
rodno sodelovanje 

»Na hišnem sejmu Gorenje 
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Novosti DO Gorenje Gospodinjski aparati na 12. sejmu Gorenja 

V korak z najnovejšimi dosežki 
Sestavljena organizacija združenega dela Gorenje razstavlja svoje 

izdelke na vseh pomembnejših sejmih, doma in na tujem, pripravlja pa 

tudi promocijske razstave proizvodov. Predstavitev Gorenjevih izdelkov 

vzbuja pozornost obiskovalcev prav vseh sejmov in razstav. 

S celostnimi predstavitvami proizvodnega programa, in to skozi 

razvoj vseh štirih integralnih strateških sistemov, si v Gorenju prizade-

vajo utrjevati položaj na trgu. Nastopi na sejmih dokazujejo odločenost 

kar največjega vključevanja Gorenja v mednarodno delitev dela, posebej 

tudi povezovanje z drugimi proizvajalci, da dopolnijo proizvodni pro-

gram in si zagotovijo oskrbo z najkvalitetnejšimi sestavnimi deli. 

Vsem navedenim ciljem sledi 

tudi letošnja 12. razstava dosež-

kov in razvojnih hotenj Gorenja, 

ki je odprta v velenjski Rdeči 

dvorani. Moto razstave, v Gore-

nju šo jo delovno poimenovali 

»Hišni sejem«, je »Gorenje — S 

časom in pred nj im«. Moto ni iz-

bran naključno. Številni obisko-

valci iz domovine in tujine so si 

lahko v 12 dneh, kolikor je bila 

razstava odprta, seznanili z dose-

ženo stopnjo razvoja, hkrati pa 

j ih je želelo Gorenje opozoriti na 

vse, kar je doseglo, da bi bil pri-

hodnji razvoj še hitrejši in kako-

vostnejši. Mnenja obiskovalcev 

razstave pa bodo, kot zatrjujejo 

organizatorji, pomagala pri obli-

kovanju usmeritev za kar največ-

je zadovoljstvo kupcev in porab-

nikov z Gorenjem. 

Na letošnji 12. razstavi dosež-

kov in razvojnih hotenj Gorenja 

se zraven vseh 17 proizvodnih 

delovnih organizacij predstavlja-

jo tudi nekatere delovne organi-

zacije, katerih izdelki so pro-

gramsko oziroma tehnološko te-

sno povezani z Gorenjevimi iz-

delki oziroma s katerimi Gorenje 

tesneje poslovno sodeluje. To so 

R E K — Elektrostrojna oprema 

Titovo Velenje, E K O - Elektro-

kovinarska oprema Titovo Vele-

nje in KI V — Kovinska industri-

ja Vransko. 

Prvi teden si je tradicionalno 

razstavo Gorenjevih dosežkov in 

razvojnih hotenj ogledalo blizu 

2.000 poslovnih partnerjev iz do-

movine in tujine. Po mnenju obi-

skovalcev dokazuje razstava veli-

ko razvojno moč Gorenja, ne sa-

mo v posameznih izdelkih, pač 

pa v celovitih programih. Prav z 

razvojem teh integralnih strate-

ških sistemov (Dom, Komunika-

cijska in računalniška tehnologi-

ja, Procesna oprema in Zeleni 

program) si Gorenje ustvarja 

možnosti ne samo za kar najhi-

trejše prilagajanje potrebam trga 

pač pa tudi za oblikovanje novih 

potreb. 

Zadnjo soboto in nedeljo, 24. 

in 25. oktobra, pa je bila razstava 

odprta za vse, ki j ih zanima vizi-

ja Gorenja. 

KAJ J E N O V E G A V G O R E N J U 

G O S P O D I N J S K I APARATI? 

Kaj je novega v proizvodnji 

Gorenja, kaj je novega v samih 

izdelkih? Novinarji Našega časa, 

ki smo si sejem seveda tudi ogle-

dali, smo o nadaljnji perspektivi 

ene od delovnih organizacij, de-

lovne organizacije Gorenje Go-

spodinjski aparati, o njihovih 

dosežkih in hotenjih, o novostih, 

ki so jih predstavljali govorili z 

L A D I S L A V O M G E R D I N O , 

predsednikom poslovodnega od-

bora in M A R T I N O M SMRE-

K A R J E M , članom tega odbora 

za področje razvoja v delovni or-

ganizaciji Gorenje Gospodinjski 

aparati. 

M A N J E N E R G I J E , VEČJA KA-

KOVOST , CENEJŠA PROIZ-

V O D N J A 

Ladislav Gerdina pravi, da je 

nadaljnja perspektiva delovne 

organizacije Gorenje Gospodinj-

ski aparati usmerjena v inovacijo 

celotnega programa aparatov za 

gospodinjstvo in v inovacijo sa-

me proizvodnje. 

Delovna organizacija Gorenje 

Gospodinjski aparati danes izva-

ža 55 odstotkov fizične proizvod-

nje. Takšna orientacija bo po 

vsej verjetnosti prisotna tudi v 

bodoče. »Ne skrivamo,« pravi 

Ladislav Gerdina, »da smo na tu-

jih tržiščih nekje v spodnjem delu 

kakovostnega razreda. Pa ne za-

radi kvalitete naših proizvodov, 

ampak verjetno zato, ker je to ce-

na, ki jo plačujemo za vstop na tu-

ja tržišča. Trudimo se, da bi z 

lastnim proizvodnim programom, 

z lastno znamko, prišli v srednji 

cenovni razred. To pa lahko dose-

žemo, v to smo prepričani, z našo 

kakovostjo, z vztrajnim delom, 

predvsem pa s tem, da bomo drža-

li konstantno kakovost in se drža-

li rokoV izdobave.« 

N A J V E Č NOVOST I NA PO-

D R O Č J U P R A L N O — POMI-

VALNE TEHN IKE 

Martin Smrekar ugotavlja: 

»Največ novosti je na področju 

Pri kuhalni tehniki so novost steklokeramične plošče 

»Vsi naši bodoči aparati naj bi 

bili usmerjeni v boljše izkorišča-

nje energije, večjo kakovost in ce-

nejšo proizvodnjo. Veliko stvari 

bomo v proizvodnji avtomatizirali, 

kar bo gotovo prineslo višjo in 

standardno kvaliteto. Pa tudi 

manj energije bomo potrebovali. 

Želimo pa tudi doseči, da bodo 

naši aparati enako kakovostni ta-

ko na domačem kot na tujem tr-

žišču, kar je za nas še posebnega 

pomena.« 

pralno — pomivalne tehnike. Vo-

dilo našega razvoja pri vseh izdel-

kih, vodilo naše bodočnosti, je 

večja zanesljivost in boljša izko-

riščenost energije.« 

Največ novosti na tem področ-

ju je torej pri pralnih strojih. 

Uvedba »eko« sistema pomeni 

prihranek pri porabi praška, no-

vost pa je tudi uporaba tekočih 

praškov in sama tehnična izved-

ba pralnih strojev. 

»Prešli smo na uporabo višjih 

vrtljajev pri centrifugi in to na 

800 in celo 1000. Ni pa to naklju-

čno. Povečanje vrtljajev pri centri-

fugi je namenoma narejeno tako, 

ker računamo, da bomo v bodo-

čnosti postali tudi proizvajalci su-

šilnih strojev za perilo. Če pa je to 

centrifugirano s tolikimi vrtljaji, 

potem potrebuje v sušilnem stroju 

manj energije.« 

Načrtujejo tudi izdelavo nerja-

večih kadi iz nerjaveče pločevi-

ne. Naslednja novost pa je elek-

tronsko krmiljenje pralnih stro-

jev. »Vendar tak pralni stroj da-

nes ni tržno zanimiv predvsem za-

radi visokih cen elektronike.« 

K U H A L N A TEHNIKA -

D V O J N A V G R A D N A PEČ ICA 

Martin Smrekar je predstavil 

še druge novosti, ki prihajajo iz 

delovne organizacije Gorenje 

Gospodinjski aparati. Pri kuhal-

ni tehniki je na prvo mesto po-

stavil dvojno vgradno pečico z 

neodvisno medsebojno komando 

(kontrola temperature, njena na-

stavitev . . .) Z njeno uporabo 

lahko istočasno pečemo dvoje 

različnih živil. 

Enojna pečica pa predstavlja, 

tako pravijo, celovit dosežek na 

tem področju. »Trdimo lahko, da 

smo na tem področju enaki naši 

konkurenci na zahodnih tržiščih. 

Dvojno vgradno pečico smo razvili 

prav za potrebe angleškega tržiš-

ča ter vzporedno potem še za ju-

goslovansko in druga evropska tr-

Pri kuhalni tehniki so novost 

tudi steklokeramične plošče, ki 

so sad kooperacije. Predstavljajo 

boljši izkoristek energije. Tudi 

vfdez je drugačen. Ravnina je sa-

mo ena, posodo lahko po plošči 

premikamo in je ni potrebno dvi-

VARČNEJŠE 

Novi pralni stroji so varčnejši 

/a 10 in več odstotkov. Razlika v 

ceni med dosedanjimi aparati in 

novimi pa ni bistvena. Z novim 

aparatom se v enem letu amortizi-

ra doplačilo za nov aparat. 

Podobno je tudi pri štedilnikih 

s steklokeramičnimi ploščami. Pri 

halogenih je prihranek približno 

10 odstoten z ozirom na sedanjo 

porabo energije, pri indukcijskih 

pa je prihranek celo do 30 odsto-

tkov v primerjavi s sedanjim nači-

nom kuhanja. To pa je velik pri-

hranek in vsak si lahko sam izra-

čuna, da aparat, ki je danes neko-

liko dražji, nadomesti razliko v 

ceni že v enem letu. 

i imiwwwuuuuuoooo 
govati. Ploščo je možno segrevati 

na običajen način, poleg tega pa 

še halogensko in indukcijsko. 

»Vsako od teh segrevanj je boljše 

od klasičnega, izkoristek energije 

pa je vsaj za 10 odstotkov boljši,« 

pravijo. 

Novost pa so tudi nove obliko-

vne zasnove. 

Ladislav Gerdina 

s i s a « 

Martin Smrekar 
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»Dvojno vgradno pečico smo razvili za potrebe angleškega tržiš-
ča in vzporedno potem še za jugoslovansko in druga evropska tr-
žišča,« pravi Martin Smrekar. 

Osnovno vodilo: večja zanesljivost in boljša izkoriščenost ener-
gije 

H L A D I L N O - Z A M R Z O V A L -

NI P R O G R A M 

Na sejmu Gorenja so letos 

spet predstavili skrinjo z debelej-

šo izolacijo, ki je uvrščena v 

energetski program. »Razstavlja-

li smo jo sicer že prejšnjikrat, ven-

dar je zaradi tehničnih razlogov 

nismo uvrstili v proizvodnjo. Pred-

nost te skrinje je v tem, da porabi 

znantno manj električne energije, 

če pa pride do izpada električne 

energije, potem je čas dviga tem-

peratur neprimerno daljši in s tem 

seveda tudi ugodnejši za potrošni-

ka,« pravijo v Gorenju. 

G O R E N J E V K O R A K Z NAJ-

N O V E J Š I M I D O S E Ž K I 

»Danes je moto vseh proizva-

jalcev, da zmanjšujejo porabo 

električne energije. Gorenje gre 

tudi tukaj v korak z najnovejšimi 

dosežki. Računamo, da bomo v 

prihodnjem letu, ali pa vsaj do 

leta 1990, popolnoma enako-

vredni na tem področju zahodni 

konkurenci,« je dejal vodja raz-

voja v delovni organizaciji Gore-

nje Gospodinjski aparati, Martin 

Smrekar. 

Pomembno pa je še nekaj. Da 

na Hišnem sejmu Gorenja letos 

razstavljajo le tiste izdelke, ki jih 

lahko tudi takoj tržijo. »Prejšnja 

leta smo razstavljali tudi izdelke, 

ki jih nismo mogli takoj tržiti in 

smo s tem včasih naredili napa-

ko. Trg se za novosti pač bolj za-

nima kot za že znane aparate. 

Prav za te izboljšave — pred-

vsem za prihranek pri energiji — 

pa je danes zanimanje zelo veli-

ko,« je prepričan Ladislav Ger-

dina. 

Gorenje Raziskave in razvoj 

Uspel seminar 
Prejšnji teden, 27. oktobra, je 

pripravila delovna organizacija 

Gorenje Raziskave in razvoj v 

dvorani Skupščine občine Vele-

nje seminar »Merjenje in presku-

šanje aparatov za široko potroš-

njo«. Seminarja se je udeležilo 

nad 100 tehničnih strokovnjakov 

Gorenjevih delovnih organizacij 

in iz nekaterih drugih kolektivov, 

med predavatelji pa so bili tudi 

priznani strokovnjaki iz obeh 

slovenskih univerz, institutov in 

zavodov. Predavatelji so obrav-

navali konkretne teme, se pravi, 

da bo mogoče njihova spoznanja 

uporabiti pri vsakdanjem delu. 

Podobno kot druge proizvode 

je mogoče tudi Gorenjeve izdel-

ke, v danem primeru gospodinj-

ske aparate uspešno tržiti le. če 

so izdelani skladno s predpisi o 

kakovosti in zanesljivosti v upo-

rabi. To še posebej velja za pro-

dajo na tujih trgih, kamor proda 

Gorenje okrog 60 % vse tovrstne 

proizvodnje. Ugotavljati je mo-

goče, da Gorenje, kar zadeva ka-

kovost in zanesljivost izdelkov, 

prednjači pred vsemi drugimi ju-

goslovanskimi sorodnimi proiz-

vajalci. To prav gotovo pogojuje 

tudi odločitev o proizvodnji ka-

kovostnih gospodinjskih apara-

tov. 

V okviru delovne organizaci-

je Gorenje Raziskave in razvoj 

pa že vrsto let uspešno dela labo-

ratorij za testiranje gospodinj-

skih aparatov, ki sodeluje z do-

mačimi znanstvenimi institucija-

mi in organizacijami za spremlja-

nje kakovosti tovrstnih izdelkov 

v večini evropskih držav. 

S seminarjem »Merjenje in 

preskušanje aparatov za široko 

potrošnjo«, organizatorji so iz-

dali zbornik z vsemi predavanji, 

je letošnja 12. razstava dosežkov 

in razvojnih hotenj Gorenja do-

bila tudi svojo realno razvojno 

komponento. Zato so se odločili, 

da bodo s takšnimi aktivnostmi 

nadaljevali tudi v prihodnje. 

Marko Bule in Alain Mangin DOuince (na desni) s priznanjem gospo-

darske zbornice Slovenije (Foto: Hinko Jerčič) 

Sidex, za dolgoletno uspešno so-
delovanje z Gorenjem. 

Generale Sidex ustvarja okrog 

7 % vsega jugoslovanskega izvoza 

v Francijo. Gorenjeve proizvode 

Priznanje GZS 
V sredo, 28. oktobra, popoldan 

je bila v Gorenju v Titovem Vele-

nju priložnostna slovesnost, na 

kateri je predsednik Marko Bule 

izročil priznanje Gospodarske 

zbornice Slovenije Alainu-Mangi-

nu DOuince-u, predsedniku in ge-

neralnemu direktorju Gorenjeve-

ga podjetja v Franciji, Generale 

pa prodaja tako v Franciji kot v 

Belgiji, Španiji in na Portugal-

skem. Generale Sidex bo letos 

prodal za 400 milijonov franco-

skih frankov Gorenjevih proizvo-

dov, za prihodnje leto pa načrtuje-

jo prodajo v višini 500 milijonov 

francoskih frankov. (M . L.) 

Trodnevna krvodajalska akcija 
Zadnja solidarnostna akcija »človek človeku« je pokazala, da 

smo občani Šaleške doline kljub težavam, ki nas pestijo na vsakem 

koraku, še solidarni. Že vrsto let pa izkazujemo to lepo človeško vrli-

no na področju krvodajalstva. Naša občina krepko vodi na lestvici 

darovalcev krvi v republiki in tudi Jugoslaviji nekaj let. Plan občinske 

organizacije Rdečega križa Velenje, 3500 krvodajalcev, presegamo iz 

leta v leto. 

Zbrani devetmesečni podatki na tem področju kažejo, da se tra-

diciji tudi letos ne bomo izneverili. Kar je seveda nadvse spodbudno. 

Trodnevna krvodajalska akcija za Zavod za transfuzijo krvi iz Lju-

bljane, ta bo 12., 13. in 14. novembra, bo znova priložnost za človeko-

ljubno opravilo. Akcija bo v četrtek in petek potekala v prostorih Re-

kove družbene prehrane od 6. do 16. ure, v soboto, 14. novembra, pa 

od 6. do 13. ure. 

Šoštanj — Uspela gasilska vaja 
V mesecu požarne varnosti gasilska društva namenjajo preventivi še poseb-

no skrb. Med nje sodi tudi gasilska vaja na objektu »graščina« na cesti talcev v 
Šoštanju, ki sojo skupaj z domačimi gasilci pripravili še člani industrijskega ga-
silskega društva tovarne usnja Šoštanj, Gaberk in Topolšice. Namišljeni požar 
je na vaji gasilo 68 gasilcev s štirimi cisternami, tremi orodnimi vozili, vodnim 
topom in drsalnim prtom. 

»Vaja je v celoti uspela,« so dejali udeleženci po pregledu opravljenega de-
la. Dogovorili pa so se med drugim tudi, da bi vsi, ki so sodelovali v vaji, ter 
predstavniki Vekosa skupaj s stanovalci pregledali prostore tega objekta, še po-
sebej podstrešje. 

Požarna varnost je v »graščini« resnično zelo, zelo slaba. Še najbolj kriti-
čna je električna instalacija, ki ne ustreza potrebam, poleg tega je tudi nestroko-
vno napeljana (telefonska žica služi za priklop zamrzovalne skrinje), da posebej 
ne omenjamo dotrajanih dimnovodnih naprav in navlake. Zaradi slabo vzdrže-
vanega objekta in ob vrsti pomanjkljivosti bi bilo reševanje stanovalcev grašči-
ne in imovine ob morebiti resničnem požaru zelo otežkočeno. 

Jure Hudobreznik 
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Eiektrostrojna oprema 

35-let uspešnega dela 
in razvoja 

Delavci Rekove delovne organi-

zacije Eiektrostrojna oprema 

praznujejo letos visok jubilej, 

35-letnico delovanja. Začetki se-

gajo v leto 1952, ko je majhna 

skupina delavcev pričela z deli v 

rudniški remontni delavnici s 

skromno strojno in pomanjkljivo 

ročno opremo. Kasneje se je de-

javnost nenehno večala, število de-

lavcev pa iz leta v leto hitro naraš-

čalo. Danes ta kolektiv, ki sodi v 

sam vrh izdelave rudniške opreme 

pri nas, šteje že preko 800 delav-

cev. Ti letno predelajo nekaj tisoč 

ton materiala v kakovostno rudar-

sko opremo, v konstrukcije tran-

sportnih sistemov, v elektro in in-

stalacijsko opremo. Eiektrostroj-

na optema deluje na noti lokaciji 

s preko 50.000 kvadratnimi metri 

prostorov in s sodobnim strojnim 

parkom. Od 800 zaposlenih jih 

ima 75 visoko izobrazbo, pretežno 

so to strojni in elektro inženirji. 

165 jih ima srednjo izobrazbo, 

460 jih je kvalificiranih, 100 pol-

kvalificiranih in le 10 odstotkov 

nekvalificiranih. Kolektiv dosega 

dobre rezultate preko sozda REK, 

predvsem pa Rudnika lignita Ve-

lenje, ki jim je stal ob boku in jim 

omogočil hiter in uspešen razvojni 

vzpon. V velenjskem rudniku so 

lahko preizkušali najrazličnejšo 

opremo, ki so jo sami konstruirali 

in izdelali. 

V letošnjem letu, ko kolektiv 

ESA slavi 35-letnico obstoja, so 

se lotili še ene odgovorne in nič 

kaj lahke naloge. Gre namreč za 

drugačno organiziranost delovne 

organizacije. O tem vodja splo-

šno-kadrovskega sektorja in delo-

vne skupnosti Alojz Filipančič ta-

kole razmišlja: »Zadnj ih deset 

let je organiziranost naše delo-

vne organizacije temeljila na šti-

rih temeljnih organizacijah in na 

delovni skupnosti. To nam danes 

v zaostrenih družbeno-ekonom-

skih razmerah narekuje določene 

spremembe. Le z optimalnejšo, 

boljšo in učinkovitejšo organizi-

ranostjo bomo kos nakopičenim 

problemom, ki so prisotni pred-

vsem zunaj našega okolja. Tu mi-

slim na likvidnostne težave, na 

probleme pri pridobivanju dela, 

na enotnejše nastopanje, planira-

nje proizvodnje in podobno. Ti 

vidiki so v ospredju, prav tako 

pa racionalizacija samoupravlja-

nja in delovanja družbeno-politi-

čnih organizacij. Ugotavljamo 

namreč, da tako razpršeno in 

razdrobljeno samoupravno delo-

vanje ne rodi učinkov. Po drugi 

strani predstavlja izredno visoke 

stroške, izgubo delovnega časa 

in precejšnje število udeleženih 

delavcev. Nikakor to ne pomeni, 

da bi na tem področju želeli 

zmanjšati vpliv in odločanje de-

lavcev. Obratno. Prepričani smo, 

da bomo z novo organiziranostjo 

in z večjim izborom kadrov pri-

pravili seje organo\ samoupra-

vljanja in družbenopolitičnih or-

ganizacij enako in še bolj uspe-

šno ter zagotovili boljše odloča-

nje. Ob tem ne sme biti zmanjša-

na možnost slehernega delavca, 

da ne bi mogel posredno in ne-

posredno sodelovati pri samou-

pravnem odločanju.« 

Ob jubileju Elektrostrojne 

opreme ne gre zanemariti vseh 

delovnih zmag, ki jih je v zad-

njem času dosegel ta kolektiv. Še 

posebej ne navajamo vseh zah-

tevnih del, ki so j ih letos že opra-

vili, dodajmo, da bodo zagotovo 

uspešno sklenili poslovno leto. 

saj so rezultati poslovanja zelo 

optimistični. Naložbe, ki so j ih 

načrtovali za letos (lakirnico, 

plinsko postajo, zunanjo uredi-

tev. prototipne delavnice in teh-

nološko usposabljanje bivše de-

lovne organizacije EFE, v kate-

rih od letošnjega julija teče pro-

izvodnja Krov sko-ključav ničar-

skega obrata) bodo uspešno za-

ključili. Vse oprav ljeno je velika 

spodbuda za v prihodnje. 

Sicer pa je 35-letnica prisotna 

skozi vse leto. saj jo delavci ESA 

poudarjajo ob vseh priložnostih. 

Izdali so tudi lepo oblikovan 

prospekt razvoja in dejavnosti 

svoje delovne organizacije. Vr-

hunec praznovanja bo 5. decem-

bra v Rdeči dvorani, kjer bo sve-

čana seja, na katero bodo pova-

bili vse delavce kolektiva, pred-

stavnike kombinata, skupščine 

občine in druge goste. Pripravili 

bodo kulturni program pri kate-

rem bodo sodelovali učenci os-

novne šole Veljka Vlahoviča, s 

katero ESO že več let uspešno 

sodeluje, kolektiv te šole pa letos 

praznuje 10-letnico delovanja. 

Ob tej priliki bodo delavcem 

Elektrostrojne opreme izročili 

tudi priznanja »uspešni dela-

vec«. 

B. Mugerle 

Vekos — tozd Komunalna oskrba 

Pijemo najcenejšo vodo 
Vekosova temeljna organizacija 

Komunalna oskrba se letos otepa 

z velikimi težavami. Predvsem jo 

tarejo nerealne cene uslužnostne 

dejavnosti. Zaradi tega so finan-

čni rezultati po letošnjih devetih 

mesecih zaskrbljujoči, saj je ta te-

meljna organizacija v tem obdob-

ju poslovala na robu uspešnosti. 

Zelo velika je izguba pri distribu-

ciji vode, ki je v devetih mesecih 

dosegla kar 77 milijonov dinarjev. 

Na Vekosu ugotavljajo, da je te-

mu razlog nepravočasno poveča-

nje cen, saj pijemo v velenjski ob-

čini najcenejšo vodo. Izguba je tu-

di v pogrebni dejavnosti (okrog 9 

milijonov), delno pa tudi v rastli-

njaku in v prodajalni cvetja. Za 

slednjo ugotavljajo, da bodo s 

prodajo pridelanega cvetja v me-

secu novembru negativne rezultate 

bistveno izboljšali. Sicer pa bodo 

omenjene izgube pokrili z denar-

jem tistih dejavnosti, ki so uspeš-

nejše. 

Kljub slabšim finančnim re-

zultatom so delavci Komunalne 

oskrbe letos opravili veliko načr-

tovanega dela. Vseh opravljenih 

del ne bomo naštevali, saj je spi-

sek vseh obnov cestišč, kanaliza-

cije, vodovoda in drugih opravil 

zares zajeten. Posebej tudi ne bo-

mo omenjali dela zimske službe, 

ki se je končalo 20. marca po 

zadnjem sneženju. Ob vsem tem 

so opravili naslednja večja dela. 

Avtobusno postajališče pri tržni-

ci na Kidričevi cesti, obnova as-

faltne prevleke na Prešernovi, ki 

je med občani vzbudila precej 

negodovanja, saj le malokdo ve, 

da so morali prav na tem mestu 

obnoviti cevi za kanalizacijo in 

zamenjati dotrajane cevi za vo-

dovod, saj je prav tu nekontroli-

rano odtekala voda. Nadalje so 

izdelali kritino na usedalniku in 

na objektu čistilne naprave na 

Grmovem vrhu. Zgradili so ob-

jekt na dvorišču tozda za potrebe 

zimske službe, predvsem za skla-

diščenje soli, ki jo imajo sedaj 

uskladiščeno pri celjskem Cest-

nem podjetju. Omeniti velja tudi, 

da so v letošnjem letu pri Komu-

nalni oskrbi opravili nekaj takš-

nih del, ki so bila načrtovana že 

dalj časa, a jih niso uresničili. 

Nekaj več o tem je povedal di-

rektor Komunalne oskrbe Miha-

el Uranjek: »Sem sodi prizidek 

dveh mrliških vežic v Podkraju, 

skladišče mrliškega materiala in 

garaže za mrliška vozila, ki so bi-

la doslej več ali manj na pro-

stem. V skladu z letošnjim načr-

tom smo morali pripraviti tudi 

zadostno število pokopnih mest 

in to delo je že v teku. Prav tako 

smo v Podkraju izvršili preplasti-

tev poslovilnega in dostopnega 

prostora. Ker smo želeli obča-

Dela komunalcem ne manjka, vendar so nekatere njihove stori-
tve premalo ovrednotene 

nom olajšati skrb za urejanje 

grobov, smo en prostor preuredi-

li v cvetličarno, kjer bo poslej 

moč kupiti in naročiti vence, cve-

tje in drugo kar sodi zraven. Na 

voljo je pesek, sposodite pa si 

lahko tudi vrtnarsko orodje in 

samokolnico. Na koncu naj pou-

darim, da je gradnjo mrliških ve-

žic in objekta omogočila Vekoso-

va temeljna organizacija Stano-

vanjska oskrba, ki je bila pri po-

nudbi najcenejša, to pa je velik 

uspeh za izvajalca, seveda ob 

dejstvu, da je bila pogodba pod-

pisana v juni ju, v teh dneh pa je 

objekt že tehnično prevzet.« 

B. Mugerle 

Zakaj gneča pred okenci?! 
Letošnji devetmesečni rezultati Izle-

tnikovega tozda Potniški promet v 

Titovem Velenju so dokaj ugodni, zla-

sti v primerjavi z enakim lanskim ob-

dobjem. Sedanje pozitivno poslovanje 

jim je omogoči lo, da so lahko vsaj del 

denarja namenili tudi /a sklade, česar 

lani niso uspeli, saj so poslovali na ro-

bu uspešnosti. Bogatejši so za dva nova 

avtobusa, ki sta zamenjala starejša in 

dotrajana. To pomeni, da se njihov vo-

zni park izboijšuje in pomlajuje. Še 

vedno pa se pri velenjskem Izletniku 

srečujejo z že znano problematiko, ki 

jih tare že nekaj let in sicer s pomanj-

kanjem voznega kadra. Več je vzrokov. 

da tega težko dobijo in j ih ne bomo na-

števali. Še posebej težko je dobiti voz-

nike avtobusov iz tistih krajev, kjer se 

pričnejo proge zgodaj zjutraj. To so 

Cirkovce, V inska gora, Skorno-Florjan 

in drugi. 

Pri velenjskem Potniškem prometu 
se ne srečujejo le s kadrovskimi teža-
vami, imajo tudi takšne, za katere so 
prepričani, da hi jih lahko razrešili 
skupaj s potniki. Najprej nekaj o pla-
čevanju voznine na lokalnih progah« 
Največje težave se pojavljajo prav na 
avtobusih brez sprevodnika in je pla-
čevanje urejeno preko posebne skri-
nje. Ponavadi potniki »pozabijo«, da 

je pri takem plačevanju potreben dro-
biž in da je menjava večje vsote de-
narji! nemogoča. Kakšne so posledice 
ni treba posebej zapisovati. Da bi bilo 
teh nevšečnosti pri plačevanju kai 
najmanj, so se pred leti pri Izletniku 
odločili /a prodajo žetonov, ki jih je 
moč dobiti na avtobusnih postajah v 
Titovem Velenju in Šoštanju. Pri 
vsem tem je ugodno to, da je pri na-
kupu žetonov 20 odstotkov popusta. 
Zato se prodaja žetonov iz leta v leto 
veča, letos se je v primerjavi z lan-
skim letom povečala za šestkrat! 
Kljub temu pri Izletniku ugotavljajo, 
da bi se moralo te ugodnostni poslu-

ževati še več potnikov, kar bi seveda 
močno zmanjšalo omenjene težave in 
nevšečnosti na lokalnih avtobusih. 
Tudi pri nakupu mesečnih vozovnic 
se iz meseca v mesec pojavlja enaka 
težava. Srednješolci, teh je največ, in 
delavci, skupno okrog 2.000, ki kupu-
jejo mesečne vozovnice na enem iz-
med prodajnih mest, žal pozabljajo, 
da je moč mesečno vozovnico kupiti 
od 25. v prejšnjem do 5. v naslednjem 
mesecu. Sedaj je pred prodajnimi 
okenci največja gneča prvega in zad-
njega dne prodaje, predvsem to velja 
za srednješolce, kot da ostali dnevi za 
nakup niso primerni. Vse to povzroča 
pri enih in drugih precejšnjo mero ne-
zadovoljstva. Zato pri Izletniku pri-
poročajo vsem. ki želijo kupiti mese-
čne vozovnice, naj izkoristijo vse dni 
prodaje, ne le prvega in zadnjega. Ob 

tem zapišimo, da lahko imetnik mese-
čne vozovnice na relaciji, za katero je 
bila izdana, dnevno koristi neomeje-
no število voženi. 

Za konec zapišimo še, da so imeli 
pri velenjskem Izletniku precej dela 
ob pričetku šolskega leta zaradi spre-
menjenega načina pouka na osnovnih 
šolah, kar je povzročilo več prevozov 
na dan. Lani so imeli ponekod celo-
dnevni pouk, letos pa dvoizmenske-
ga. Zato so morali pri Izletniku spre-
meniti vozni red in prilagoditi razpo-
ložljive zmogljivosti novim potrebam. 

K.jub temu, da voznega parka niso 
povečevali, so z boljšo organizacijo in 
večjim izkoristkom prevoznih zmo-
gljivosti uspeli zadostiti vsem potre-
bam. 

B. Mugerle 

Božo Lednik, o delovanju Savinjsko-Šaleške gospodarske zbornice 

Povezovanje, pretakanje znanja, koriščenje 
skupnih zmogljivosti 

Savinjsko — Šaleška gospodarska zbornica je že v preteklem ob-

dobju našla svoje področje dela, svojo obliko in vsebino. B O Ž O LED-

NIK, izvršni sekretar te zbornice, s katerim smo se pogovarjali, je že kar 

uvodoma dejal, da gre v bistvu za dve osnovni nalogi ali smeri delovanja: 

organiziranje strokovnega dela in skozi to obravnava predlogov in vpli-

vanje na določene ukrepe gospodarske politike ter za pospeševanje go-

spodarstva v smislu povezovanja gospodarskih subjektov, pretakanja 

znanja na vseh področjih, za koriščenje skupnih zmogljivosti in podporo 

pri ustanavljanju malih gospodarskih enot. 

»Mislim, da je tu najpo-

membnejša vloga gospodarske 

zbornice. Večji sistemi imajo 

dovolj znanja, dovolj ljudi, ki 

lahko to opravijo, manjše orga-

nizacije združenega dela, poseb-

no drobno gospodarstvo pa teh 

možnosti nima in prav tu lahko 

gospodarska zbornica koordini-

ra, zbere strokovnjake in se 

vključi v pomoč. Torej tem 

manjšim.« Tako je začel pogo-

vor o Savinjsko — Šaleški go-

spodarski zbornici, njeni vlogi 

in mestu Božo Lednik. 

• Na katere konkretne sme-

ri delovanja zbornice pri tem 

mislite? 

Božo Lednik: »Štiri področja 

ali smeri delovanja so. Prva je 

modernizacija, pomoč pri ko-

ordinaciji gospodarstva. Gre za 

vidik programov in tehnologije 

— posodabljanje izdelkov, ka-

kovost, modernizacijo, ki je po-

vezana z investicijami. Gospo-

darska zbornica namreč sprem-

lja tudi področje investicij. V 

to pa je všteta tudi inovacijska 

dejavnost, brez katere ni razvo-

ja-

Drugo področje je kakovost. 

Gospodarska zbornica je lani 

pripravila posvet o kvaliteti 

proizvodov in storitev. Naša 

naloga pa je, da pogledamo, 

kaj se je v tem času premakni-

lo. 

Tretje področje, brez katere-

ga tudi ni pametnega razvoja, 

je izobraževanje kadrov. Na re-

gionalnem nivoju bi lahko or-

ganizirali različna izobraževa-

nja — tako za vodstvene delav-

ce kot za kvalificirane delavce, 

recimo o najnovejših ugotovit-

• vab s področja upravljanja, v o ' 

denja ali pa o povsem* konkre-

tnih postopkih v proizvodnem 

procesu. 

Četrta stvar je informatika. 

V že obstoječem sistemu dobi-

vamo informacije Gospodar-

ske zbornice Slovenije, več pa 

je treba narediti tudi na našem 

področju. Končno pa so tu tudi 

prizadevanja s področja ekolo-

gije. ki je v zadnjem času izred 

no pereče. Tudi tukaj mora biti 

zbornica pozorna, sodelovati 

mora v razpravah in vplivati na 

razvoj dogodkov.« 

• Povsem konkretne naloge, 

ki vas čakajo do konca tega le-

ta? 

Božo Lednik: »Najprej seve-

da obravnava devetmesečnih 

rezultatov poslovanja. Sprem-

ljanje uresničevanja planov in 

občinske resolucije in v tej po-

vezavi ugotavljanje odmikov in 

predlaganje konkretnih aktiv-

nosti. Tudi pri programu stabi-

lizacijskih ukrepov, ki jih je 

pripravil ZIS, se moramo anga-

žirati- in podati svoje mnenje, 

ki naj prispeva k temu, da bo 

program res življenjski. Čaka 

nas priprava na resolucijo za 

leto 1988 in sodelovanje na po* 

dročju dolgoročnega razvojne-

ga načrta občine Velenje. Pa še 

tole — vključujemo se v obli-

kovanje tako imenovanega po-

slovnega informacijskega cen-

tra — regionalnega — z bazo 

podatkov o ponudbi z našega 

območja, hkrati bo zajeta tudi 

predstavitev proizvodov in sto-

ritev. Vse skupaj je seveda po-

vezano z republiško bazo po-

datkov. Gre skratka za vseslo-

venski projekt, vseslovensko 

organizacijo informatike, ki le 

kot takšna lahko da pričakova-

ne rezultate.« 

• Naloge so zahtevne, ver-

jetno njihova izvedba terja tudi 

določeno organizacijo. Kako se 

torej organizirati? 

Božo Lednik: »Ne želimo ve-

čati števila profesionalnih de-

lavcev na zbornici, ampak 

vključiti ljudi iz organizacij 

združenega dela in obrtnikov. 

Tako bi dosegli višjo kakovost, 

vse skupaj pa tudi ceneje iz-

vedli. Pomembno je. da aktivi-

ramo tudi. v se organe zbornice, 

izvršni odbor in tri komisije 

za razvoj, za tekoče gospodar-

jenje in za okolje.« 

® V prejšnjem obdobju se je 

Savinjsko — Šaleška gospodar-

ska zbornica že lotila nekaj pro-

jektov. Katerih in kje je zborni-

ca pri teh projektih danes? 

Božo Lednik: »Na prvem 

mestu bi omenil projekt zdru-

ževanja turističnih zmogljivosti 

v občini Velenje. Do konca leta 

naj bi ustanovili organizacijo, 

ki bi združevala del turistične 

in gostinske ponudbe. Druga 

naloga nas čaka v mozirski ob-

čini. Gre za razvoj manj razvi-

tih krajevnih skupnosti — Luč 

in Solčave. Tu povsem konkre-

tnih aktivnosti še ni, potrebna 

so še dodatna dela. da bomo 

prišli tudi do konkretnih za-

ključkov in predlogov. Tretja 

stv ar so sanacijski programi or-

ganizacij združenega dela iz 

obeh občin, ki po kazalcih go-

spodarske zbornice in tudi iz-

vršnih svetov kažejo slabše po-

slovne rezultate. Tu se želi 

zbornica skupaj s strokovnjaki 

iz teh okolij vključiti in prispe-

vati svoj delež. Četrta stvar pa 

je povezovanje z gospodarski-

mi subjekti izven SSGZ. Tu mi-

slim recimo na sodelovanje z 

gospodarstvom Pulja. Tako re-

cimo pripravljamo nastop, 

predstavitev našega gospodar-

stva na novoletnem sejmu v 

Pul-'u-<( Milena Krstič-Planinc 

ANKETA 

Varčevati? 
Naj bo uvod v današnjo ma-

lo anketo čisto kratek. Zato, 
da bodo lahko več povedali 
naši sogovorniki. 

31. oktober je svetovni dan 
varčevanja. Koliko še mi sploh 
varčujemo in kako varčuje-
mo? Približno takšna vpraša-
nja smo postavljali našim slu-
čajno izbranim anketirancem 
v hladnih zadnjih oktobrskih 
dneh. Poglejmo, kaj so pove-
dali: 

LIZIKA PRI-
STOVNIK: 

»Ne, ne var-
čujem, ker še 
za sproti ni-
mam. Sama 
delam v Go-
renju, mož pa 

je upokojenec. Kolikor de-
narja pa nama ostane hrani-
va in varčujeva kar doma, 
brez banke. Tudi osebni do-
hodek. ki ga dobivam preko 
banke takoj celega dvignem, 
možu pa poštar pokojnino 
prinese tako ali tako domov. 
Ce prihraniva kaj, potem, ko 
se nekaj nabere, kupiva kaj 
večjega.« 

STANISLAV 
TOMINC: 

»Kaj čem 
varčevati? 

Veliko sproti 
porabim, ne-
kaj pa res 
dam na stran, 

oziroma pustim v banki. Do-
ma denarja pač ne moreš 
hraniti. Ne, denarja tudi ne 
vežem, ampak zanj ob koncu 
leta dobim običajne 7 in pol 
odstotne obresti, ki so sme-
šno nizke. Lahko bi bile več-
je, glede na to, da ima banka 
od takšnih varčevalcev naj-
večji profit. No, če pa pride 
na obisk kak sorodnik iz tuji-
ne, potem dobim tudi kaj de-
viz.« 

TREZI -
POLlCNIK: 
»Sem upoko-
jenka in po-
kojnino pre-
jemam preko 
banke. Nikoli 
ne dvignem 

vsega denarja, ampak ga dvi-
gujem sproti, toliko kot po-
trebujem. Moram reči, da 
sem z bančnimi delavci zado-
voljna, da so še posebno pri-
jazni v banki na Seleški, tako 
da okoli tega tukaj v Titovem 
Velenju res ni nobenih težav. 
Kreditov več ne jemljem, ker 
smo kupili, kar smo potrebo-
vali, pa tudi — obresti so da-
nes, če se človek odloči za 
kredit že tako visoke, da vsak 
trikrat premisli, predno se 
odloči. Včasih ni bilo tako.« 

(
""»Ig« < J O Ž E 

GRABNER: 
»Varčujem 

W% p a č toliko, 
»* kolikor lah-

• f " % ko. Če kaj 
W l j m t * ostane, osta-

ne. Za varče-
vanje z vezano vlogo se še ni-
sem odločil, ker je trenutno 
pač tako, da vsak dinar spro-
ti porabim. To je v današnjih 
časih tako ali tako še najbo-
lje. Samo poglejte te obresti 
— 7,5 odstotkov — to ni nič. 
Tudi obresti na vezane vloge, 
čeprav na videz zelo visoke, 
so še vedno prenizke, če jih 
primerjaš z inflacijo.« 

ALEŠ 
MARDŽET-
KO: »Hodim 
v tretji razred 
osnovne šole 

Antona 
Aškerca. Na 
šoli imamo 

hranilnico. Lani 
varčevati v njej. 

Odločil sem se, da bom var-
čeval do petega razreda, po-
tem pa bom videl, koliko 
imam in si kaj kupil. Pa tudi 
doma imam hranilnik. Hra-nim pa tisti denar, ki mi ga data mama in ati.« ( m k p , mz ) 

pionirsko 
sem začel 
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Krajevna skupnost Skorno—Florjan 

Greli se naj bi za prihodnji občinski praznik 
Krajani cenijo njihovo delo 

V prejšnjem srednjeročnem ob-
dobju so se zavzeto lotili izgrad-
nje toplovodnega omrežja Konov-
čani, v začetku tega so jih krepko 
posnemali krajani Starega Vele-
nja, letos pa še krajani krajevne 
skupnosti Skorno—Florjan. 

Zelja, da bi se greli na daljin-
sko ogrevanje, počasi postaja 
stvarnost. Vse od spomladi dalje 
so delovne akcije sestavni del 
vsakdana krajanov Podhrastni-
ka, delovišče na trasi pa kraj dru-
ževanja in uresničevanja skupnih 
potreb. Enotnost, velika zagna-
nost in pripravljenost ob koncu 
letošnje jeseni že kaže svoje sa-
dove. »Smo praktično pred kon-
čanjem del in izgradnji sekun-
darnega omrežja, ki zajema to-
plotne odpostaje in vod do vsa-
kega gospodinjstva. Predvidevali 
smo, da bomo dela na slednjem 
končali že prej, vendar nam je 
nekoliko zagodlo slabo vreme,« 
pravi predsednik gradbenega od-
bora Ivan Sevšek. 

Ta je izgradnja toplovoda v 
teh časih zelo zahtevna naloga in 

veliko breme, pove med drugim 
cena naložbe. Po predračunih iz 
prejšnjega leta bi bil samo se-
kundarni vod za 108 gospodinj-
stev vreden okrog 300 milijonov 
dinarjev. Ker pa so krajani nare-
dili skoraj vsa dela udarniško — 
vsako gospodinjstvo je do sedaj 
opravilo več kot 450 udarniških 
ur oziroma je teh okrog 50 tisoč, 
že lani pa so poleg samoprispev-
ka zbirali še denar — predračun-
ske vrednosti kljub inflaciji niso 
presegli. Nekaj denarja jim je za 
naložbo primaknila tudi samou-
pravna komunalna interesna 
skupnost. Ob koncu naj bi vsako 
gospodinjstvo stala izgradnja to-
plovoda toliko kot je vrednost 
nove stoenke. 

Z izgradnjo sekundarnega de-
la vročevoda za krajane skrbi še 
zdaleč ni konec. Treba je namreč 
zgraditi še primarc. Okrog sled-
njega pa je nerešenih še precej 
stvari. »V krajevni skupnosti po-
trebujemo za obstoječo zazidavo 
toplovod zmogljivosti petih me-
gavatov. Ker je v srednjeročnih 

planih občine predvidena v tem 
delu Šaleške doline izgradnja no-
vih stanovanj, šola, vrtec, trgovi-
na, ob trasi je še industrijska co-
na, mora biti zmogljivost toplo-
voda še za nekaj megavatov več-
ja. Vzrok za zaplet so zato finan-
čna sredstva. Krajani smo pri-
pravljeni po svojih močeh poma-
gati. Upamo pa, da bodo naša 
prizadevanja podprle tudi delo-
vne organizacije na našem po-
dročju kot tudi Rudnik lignita 
Velenje. Ker je izgradnja primar-
ca zapisana tudi v srednjero-
čnem programu samoupravne 
komunalne interesne skupnosti, 
se seveda nadejamo pomoči tudi 
od te.« 

Po načrtih krajanov naj bi do-
kumentacija za primarni del to-
plovoda bila končana letos. Lo-
kacijski načrt je že v javni obrav-
navi, delovna organizacija Vekos 
se je lotila pridobitve potrebnih 
soglasij za gradbeno dovoljenje, 
prav tako letos naj bi zakoličili 
traso. Spomladi, če bodo seveda 
krajani »priskrbeli« denar, bo 

gladko stekla izgradnja primar-
ca. Želja krajanov krajevne skup-
nosti Skorno— Florjan je, da bi 
prihodnje leto občinski praznik 
praznovali pri njih in se tako 
skupaj veselili ob otvoritvi toplo-
voda. 

Dve muhi na en mah pa bi 
lahko rekli za kabelsko omrežje, 
ki so ga krajani gradili skupaj s 
sekundarcem. Vsa potrebna dela 
zanj so naredili skoraj sami. V 
tem trenutku pa imajo zgrajene-
ga toliko, da bi lahko za 29. no-
vember že gledali pet programov 
preko zemeljskega omrežja, prav 
toliko preko satelitske mreže. 
Omenimo pa še možno.st za raz-
širitev za program, ki bi ga lahko 
uporabili za interno obveščanje v 
krajevni skupnosti. Oviro za 
slednje v tem času predstavlja 
del opreme iz uvoza. Pri izgrad-
nji kabelskega TV omrežja so 
prekašali samega sebe. Načrto-
vali so namreč le izgradnjo skup-
ne antene v tem letu, nalogo pa 
skoraj v celoti uresničili. 

tP 

Stane Zagožen iz Bočne 

Programirano krmljenje 
z močno krmo 

Gorenje Fecro, Tovarna nerja-
veče opreme za kmetijstvo in živil-
stvo. Slovenj Gradec je s sodelo-
vanjem z zahodnonemško Westfa-

lio obogatila proizvodni program 
in ponudbo tudi s pripravo za pro-
gramirano krmljenje x močno kr-
mo — Kodatronom F 06. Pripravo 
je Gorenje Fecro prvič predstavilo 
na lanskoletnem sejmu v Rdeči 
dvorani v Titovem Velenju. Takrat 
se je zanjo navdušil tudi Stane 
Zagožen, kmet iz Bočne, koope-
rant Zgodnjesavinjske kmetijske 
zadruge. 

S pomočjo Ljubljanskih mle-

karn, Zgornjesavinjske kmetijske 
zadruge Mozirje in Raziskovalne 
skupnosti Mozirje je postal pred 
dnevi Stane Zagožen prvi lastnik 
Kodatrona F 06. Pri uresničitvi 
zamisli pa so mu pomagali tudi 
strokovnjaki Gorenja. Tako so 
bile združene sile za pospešitev 
razvoja živinoreje in proizvodnje 
mleka. 

Stane Zagožen redi 17 krav, 
letno pa odda od 65.000 do 
70.000 litrov mleka, v povprečju 
torej okrog 200 litrov na dan. 

V sredo. 21. oktobra, ko je pri-
prava za programirano krmljenje 
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Pavla Lipnik 
Njen delovnik je bil cel teden 

ob preselitvi iz stare šole v v ga-
silski dom prenatrpan z vsemi 

mogočimi stvarmi. Kljub vsemu 
je Pavla Lipnik, učiteljica na po-
družnični osnovni šoli v Škalah, 
našla čas za nas. Pogovor z njo 
pa je bil takšen kot si ga lahko le 
želimo — prežet z lepimi spomi-
ni, pohvalnimi in izbranimi bese-
dami, . . . Skratka pogovor, kjer 
o težavah zvemo mimogrede. 

V Škale je prišla pred 20 leti, 
polna upov in nad. Tu so je do-
čakale skromno opremljene učil-
nice, brez vode, z lesenimi podi, 
šola je bila brez igrišča. Prišla je 
iz Šoštanja. Novo ni bilo samo 
okolje, ampak tudi drugačna or-
ganizacija pouka. »Dela je bilo 
takrat res veliko prav na vseh po-
dročjih, na šoli, pri pouku, v kra-
jevni skupnosti. Ker pa svoje de-

lo rada opravljam, rada sem med 
otroci, sem težave kar uspešno 
premagovala vsa ta leta,« se spo-
minja začetkov poučevanja v 
Škalah. 

Ni bila samo učiteljica, še da-
nes ni le to, ampak tudi socialna 
delavka, marljiva članica škal-
škega kulturnega društva, tam-
kajšnje organizacije Rdečega kri-
ža, TVD Partizana, pobudnica za 
ustanovitev planinske sekcije, 
društva prijateljev mladine in še 
in še bi lahko naštevali. »Veliko 
je tega. Nikoli nisem ločila, kaj 
so službene obveznosti, kaj moj 
prosti čas. Vse kar sem prevzela, 
sem poskušala opraviti čimbo-
Ije«. To ji povsem verjamemo. 
Dovolj za to trditev so uspehi, ki 
jih je dosegla z otroškimi zbori. 
Vodila jih je 10 let. Nenazadnje 
tudi njena priznanja za uspešno 
delo. 

Ob spominih sama pravi, d a j o 
slednji postarajo oziroma »ne 
vem, kako naj se izrazim«, o 
učencih — vesela je, če jim gre 
dobro, ni ji vseeno, če slabo — 
ni mogla mimo razmer na stari 
šoli v »novih« prostorih v gasil-
skem domu. Zaenkrat so težave s 

preselitvijo le »grobo« rešene. 
»Res se jih ne da odpraviti čez 
noč, vendar si skupaj z ostalimi 
tremi sodelavkami močno želim 
čimprej boljših delovnih pogo-
jev, tako za nas, kot tudi učence. 

Še dve leti službe imam. Ne vem, 
če bom dočakala preselitev v 
prostrane sodobne učilne. Že ob 
govorjenju o tem imam občutek 
kot bi delo na novo vzcvetelo.« 

V 33 letih poučevanja je Pavla 
doživela marsikaj. O poklicu, za 
katerega seje odločila kot osnov-
nošolka med vojno, govori kot o 
najlepšem na svetu. Delo z otro-
ki jo poživlja, pomlajuje. Njen 
trud ji učenci vračajo. Radi jo 
imajo tisti, ki jih uči sedaj, ni-
čmanj tisti, ki so že odšli v 
Titovo Velenje. 

Nismo je hoteli dolgo zadrža-
ti. Saj je tudi ne bi mogli, ker je 
»njeni« niso pustili pri miru, 
češ: »Tovarišica je naša.« Pos-
premila nas je do avtomobila in 
na tisti nekaj metrov dolgi poti 
smo zvedeli, da je njen prosti čas 
vse tisto, kar je delala in kar dela 
še danes. 

z močno krmo začela delati, je 
Stane Zagožen med drugim po-
vedal tudi tole: »Za Kodatron 
sem se navdušul zato, ker omo-
goča boljši izkoristek močne kr-
me, krmo lahko večkrat doziram, 
glede na potrebe, omogočen pa 
je tudi vpogled v stanje v hlevu. 
V računalniku so vsi podatki o 
živalih; izvedeti je mogoče koli-
ko krme je že pojedla posamezna 
žival in koliko krme je v silosu. 

Takšna priprava bo slej ko 
prej nujnost pri vsakem organizi-
ranem kmetijskem proizvajalcu, 
saj je mogoče s Kodatronom F 
06 privarčevati na dan 1 kg mo-
čne krme po molznici, proizvod-
nja se poveča za 1 liter na dan v 
laktaciji, mleko pa je tudi kako-
vostnejše, saj vsebuje, kot ugota-
vljajo strokovnjaki, dve desetini 
več maščobe.« 

Plavanje - najboljši v Ribnem 
Najboljši slovenski plavak. in plavalke s svojimi trenerji so se na 

povabilo plavalne zveze Slovenije zbrali v novem Kompasovem hote-
lu v Ribnem. V ta slovenski in jugoslovanski vrh sta se z marljivim in 
večletnim delom uvrstili tudi velenjski plavalki Renata Rednak in Ka-
tja Mijoč. Strokovni svet slovenske plavalne zveze je najboljše plaval-
ce in plavalke v tri zvezne razrede uvrstil glede na starost in dosežene 
rezultate. Velenjski plavalki sta v B skupini, gre za letnik 1973/74, 
njun cilj pa je mladinsko evropsko prvenstvo prihodnje leto, mladin-
ska in morebiti članska državna reprezentanca, tekmovanja za klub in 
druge obveznosti. 

Dekleti menita, da bosta zmogli vse napore, če j ima bodo v šoli 
še naprej šli tako na roko, da bodo pogoji za trening v bazenih dobri 
in če si bosta zagotovili dovolj sredstev za vse dražjo kalorično in vi-
taminsko hrano. Vedeti je treba, da trenirata dvakrat dnevno in da na 
enem treningu preplavata tudi do 7 kilometrov. V Ribnem so podelili 
tudi priznanja plavalne zveze Slovenije za dosežene rezultate, ki so 
jih prejeli tudi Renata, Katja in njun trener Rajmund Valcl. 

L. Ojsteršek 

Hinko Bolha 

Med tolikimi društvi in klubi 
si gasilska zaslužijo posebno po-
zornost. Ne samo zato, ker je v 
njih vključenih mnogo krajanov, 
ampak zaradi dejavnosti. Njiho-
ve obsežne delovne programe se-
stavljajo predvsem preventivne 
akcije, izobraževanje, vzgoja 
mladih, tekmovanja, neprecenlji-
va pa je njihova pomoč ob raz-
nih požarih in drugih naravnih 
nesrečah. Bolj ali manj zavzeto 
delajo celo leto, še posebej pe-
stro pa je njihovo delo v okto-
bru, mesecu požarne varnosti. 
Da bi o vrlih članih gasilskih 
društev naše občine zvedeli ne-
kaj več ne le v mesecu požarne 
varnosti, smo se v našem uredni-
štvu odločili, da jih bomo na 
straneh našega tednika predsta-
vili. 

Med gasilskimi društvi naše 
občine je nastarejše šoštanjsko, 
ki bo čez dve leti slavilo 110-le-
tnico delovanja. S ponosom gle-
dajo nanjo člani društva, upravi-
čeno še bolj ponosni pa so na 
številne uspehe, tako pri reševa-
nju pred uničujočimi ognjenimi 
zbulji kot na tiste, ki so jih dose-
gli na raznih tekmovanjih. Že 
pogled na vitrino, v kateri hrani-
jo pokale, priznanja, diplome, 
dovolj zgovorno priča o njihovi 
bogati dejavnosti na raznih po-
dročjih.« Prostovoljno gasilstvo 
združuje vse tiste ljudi, ki so pri-
pravljeni pomagati sočloveku v 
kakršnikoli nesreči in ne samo v 
požarih. Zato je biti član takega 
društva težko, še težje gasilec »z 
dušo in telesom«, je začel pogo-
vor predsednik gasilskega dru-
štva Šoštanj Hinko Bolha. In 
takšnih imajo v društvu 74. Ti 
delajo v štirih pionirskih, eni 
ženski, veteranski desetini oziro-
ma v 25 članskem operativnem 
štabu. 

Požarni rajon društva sega vse 
od krajevne skupnosti Šoštanj, 
Skorno —Florjan do Belih vod in 
Ravn. Za tako široko požarno-
varnostno območje imajo na vo-
ljo šest intervencijskih vozil, od 
katerih sta dve namenjeni samo 
za gašenje požarov v organizaci-
jah združenega dela. Največjo 
nevarnost za šoštanjske gasilce 
pa predstavljata tovarna usnja in 
termoelektrarne. V tem letu so 
dokaj uspešno sodelovali pri ga-

Danilo Čebul 

šenju sedmih požarov v Šoštanju 
in njegovi okolici. Kljub temu, 
da preventivi namenjajo veliko 
skrbi, je kar pet med njimi pov-
zročila nepazljivost oziroma ma-
lomarnost.« V mesecu požarne 
varnosti smo pripravili dve raz-
stavi in z njima krajanom poka-
zali naše delo, opremljenost ter 
priznanja, organizirali pa smo 
tudi predavanje, za katerega pa 
med Šoštanjčani ni bilo zanima-
nja,« je med drugim povedal Da-
nilo Čebul, poveljnik šoštanjskih 
gasilcev. 

To pa še ni vsa dejavnost v 
tem letu. Omeniti moramo še vr-
sto vaj po krajevnih skupnostih, 
organizacijo tekmovanja za pio-
nirje in mladinke v Lajšah ter če-
trtega tekmovanja starih motor-
nih in ročnih črpalk za memorial 
Jožeta Žunkoviča. Pozabiti ne 
smemo še na pestro društveno 
dejavnost, na izlete, večletno so-
delovanje z gasilci iz Špitala v 
Avstriji. Čeprav se letos niso 
udeležili vseh tekmovanj, niti se 
niso urili na toliko vajah kot bi 
se morali, se njihova pionirska 
desetina ponaša z drugim me-
stom medobčinskega tekmova-
nja, prvim mestom med pionir-
kami oziroma drugim mestom z 
republiškega tekmovanja. 

V tem času, vse od aprila da-
lje, pa je njihovo delo usmerjeno 
k izgradnji prizidka k domu. 
Slednjega bi radi predali svoje-
mu namenu ob praznovanju 
110-letnice obstoja. »Našo hu-
mano dejavnost znajo krajani 
Šoštanja in njegove okolice pra-
vilno vrednotiti, saj nam skupaj s 
krajevno skupnostjo Šoštanj, si-
siom za varstvo pred požari ob 
raznih priložnostih pomagajo. 
Žal, pri vseh v naši dolini ni ta-
ko. Treba pa je povedati tudi to, 
da kljub tesnemu sodelovanju 
brez udarniškega dela članov v 
društvu ne bi uspeli narediti tega 
kar smo,« je poudaril Hinko Bol-
ha. 

Koliko resnice je v Župančiče-
vem reku: Ne boj se za pomoč! 
Mi bedimo dan in noč! vedo kra-
jani požarnovarnostnega rajona 
šoštanjskih gasilcev zelo dobro. 
Tako tesno sodelovanje in ures-
ničevanje nalog bo gotovo tudi v 
prihodnje prineslo želje rezulta-
te. tp 

Gasilsko društvo Škale 

Na vrsti je operativa 
Ni naključje, da so nam ob obi-

sku naši sogovorniki, predsednik 
gasilskega društva Skale Stane 
Tepej, poveljnik Edo Hudournik 
in dolgoletni funkcionar v društvu 
Slavko Jan, najprej spregovorili o 
zanje nadvse pomembni pridobi-
tvi, ki so jo predali svojemu name-
nu za letošnji krajevni praznik — 
o novem gasilskem domu, v kate-
rem so še prostori za trgovino, 
krajevno skupnost. Pred nekaj 
dnevi pa se je vanj »preselila« tudi 
šola. 

Novi dom, njegove izgradnje 
so se lotili pred letom dni, je sad 
dolgoletnih prizadevanj in tesne-
ga sodelovanja ne samo gasilcev, 
ampak celotne krajevne skupno-
sti, vseh 17 društev in organiza-
cij. Združili so sredstva dveh re-
ferendumov, gasilci pa so opra-
vili tudi okrog 5000 udarniških 
ur. Za pokritje naložbe sta nekaj 
denarja prispevala še Rudnik li-
gnita Velenje in sis za varstvo 
pred požari občine Velenje. 

Sicer pa je škalsko gasilsko 
društvo med najmlajšimi v obči-
ni. Začetki delovanja društva se-
gajo v leto 1955. 15 njegovih 
ustanoviteljev si je na samem za-
četku zadalo cilj zgraditi nov 
dom. Sčasoma je postal ta prete-
sen, zaradi rudarjenja pa potre-

ben tudi temeljite obnove. Ker ta 
ni prišla »v poštev«, so o izgrad-
nji novega razmišljali vse od leta 
1979. 

»Dom je sedaj zgrajen, le 
opremiti ga bo še treba. Na pred-
zadnji seji društva smo si tokrat 
zastavili drugačne cilje — vsi so 
s področja operative. Novo 
orodno vozilo, dobili naj bi ga 
pred koncem tega'leta, bo le ko-
rak k posodobitvi opreme. Z njo 
se bo treba naučiti tudi ravnati. 

Stane Tepej 

Zato bo ena naših prednostnih 
nalog prihodnje leto izobraževa-
nje članov,« je povedal Stane Te-
pej. To od vseh škalskih gasilcev 
nenazadnje zahteva tudi požar-
novarnostni okoliš, ki obsega 
Škale, Hrastovec, Škalske in 
Šembriške Cirkovce ter Plešivec. 
Je eden od največjih in najtežav-
nejših. Osem desetin, od pionir-
ske do članske, ki so že lani na 
tekmovanjih dosegale zavidljive 
uspehe, čaka mnogo vaj in sode-
lovanja na raznih srečanjih. 
»Gasilci nismo znali nikoli reči 
ne kadar je bilo treba pomagati 
na kakšni akciji, ali krajanom, ki 
j im je v sušnih dneh primanjko-
valo vode, slednjo pripeljati. Tu-

di v prihodnje bo tako,« je dodal 
Slavko Jan. Da bo 157 članov 
društva, od tega je tretjino pio-
nirjev, za desetino žensk, zmoglo 
uresničiti vse naloge, bodo po-
skušali pridobiti v svoje vrste no-
ve'člane, predvsem z okolice kjer 
sedaj stoji nov dom. »V novem 
domu je dovolj prostora za vse. 
Če-se bomo vsi tako dobro razu-
mel*kot smo se med gradnjo, po-
tem bo naše društvo med najpri-
zadevnejšimi tovrstnimi društvi v 
občini. Naše veselje bo popolnej-
še, če bomo kljub prostorom, so-
dobni opremi morali pohiteti na 
pomoč čimmanjkrat?« je ob kon-
cu obiska poudaril Edo Hudour-
nik. j , p. 

Edo Hudournik 

ll 
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ZAVG0NJE 
KRAJANI ZAVODENJ B O M O IZRAZILI SVOJ PROTEST 

PROTI NAMERAVANI GRADNJI ODLAGALIŠČA NU-

KLEARNIH ODPADKOV V VELUNJSKEM GRABNU IN 

ZASTRUPLJANJU ŠALEŠKE DOLINE. 

VABIMO VSE LJUDI, DA SE NAM PRIDRUŽITE, DA 

SKUPNO POKAŽEMO, DA NAM NI VSEENO. 

VSI SMO OGROŽENI! 
PRIHOD V TITOVO VELENJE NA TITOV TRG BO V NE-

DELJO, 8. NOVEMBRA, OB 11. URI. 

Zelo redko se zgodi, da se v 
kakšnem osrednjem republiškem 
glasilu pojavi obširnejši članek iz 
naše občine ali o njej. In 22. sep-
tembra letos se je. Delo je v pri-
logi »Znanje za razvoj« natisnilo 
(Naš čas pa v predprejšnji števil-
ki ponatisnil) obširen članek. 
Gregorja Puclja z naslovom »Za-
radi urana, ki je v pepelu t Šale-
ška dolina ni ogrožena«. Že na-
slov nas je pomiril, še bolj pa šte-
vilke in ostala dejstva iz raziska-
ve, ki jo opravlja Inštitut Jožef 
Štefan. Toda le za nekaj minut. 

Ponovimo za uvod nekaj naj-
pomembnejših izsledkov in pou-
darkov iz članka: 

— na deponiji pepela je urana 
nekaj deset ton, kar je nekajkrat 
več kot v običajni zemlji (vsa 
podčrt. avtor); 

— pepel je radioaktiven; 
— uran, ki je v pepelu TEŠ ne 

vpliva bistveno na povečevanje 
radioaktivnosti v naši občini: 

— vpliv radioaktivnosti lignita 
oziroma pepela je zaenkrat neu-
gotovljivo majhen v primerjavi s 
škodo, ki jo povzroča SO j in dru-
ge škodljive snovi; 

— TEŠ prispeva k povečane-
mu radioaktivnemu sevanju bolj 
kot nuklearka v Krškem; 

— nekaj 10 ton urana na de-
poniji pepela nc prispeva bistve-
no k povečanju sevanja v tam-
kajšnjem okolju; 

— večina pepela je zalitega z 
vodo, ki zadrži vse radioaktivne 
snovi — te ne pridejo v ozračje. 
Radioaktivne snovi se zadržujejo 
v usedlini na dnu; 

— sevanje na gladini velenj-
skega jezera je primerljivo s se-
vanjem naravnega ozadja; 

— sevanje v ozračju v okolici 
TEŠ je izredno majhno in bi o 
učinkih na okolje in ljudi lahko 
le špekulirali; 

— poprečne vrednosti sevanja 
od septembra 1986 do maja 1987 
so bile 12 bekerelov na kubični 
meter zraka v Titovem Velenju, 
5 Bq/m1 zraka v Zavodnjah, 

10 Bq/ms pa na Velikem vrhu. 

Mladi Šaleške 
doline ob dnevu OZN 

Mislim, daje ob dnevu ZN 
24. oktobru priložnost, da se 
spomnimo tudi na zopet po-
greto grožnjo, o možnosti po-
stavitve jedrskega odlagališ-
ča v občini Velenje. 

V naši — Šaleški dolini se 
že nahaja mnogo faktorjev, 
ki vodijo dolino vedno le k 
propadu in spet k propadu. 
Sedaj naj bi v njo kot jedro 
uničevanja, korak pred kon-
cem, postavili še jedrsko 
odlagališče. Seveda bi zdajle 
marsikdo rad pripomnil, da 
tega nihče ne bi želel, toda 
da je to nuja. Vendar niko-
gar, ne mene in ne mojih 
vrstnikov ne bo nihče nikoli 
prepričal, da smo ravno mi 
rod, ki bi se moral, ali se bo 
moral žrtvovati. Žrtvovati, da 
se bo lahko onesnaženost ne-
moteno širila, namesto da bi 
jo postopoma zmanjševali, 
odpravljali. Čutim, da so tu 
na vrsti odrasli. Vsaj občutek 
odgovornosti, ljubezni do 

svojih potomcev bi jih moral 
vezati na to. Zavest, da bi se 
radi z življenjem skusili tudi 
mi. Želimo dolino, kot ste jo 
dobili vi starejši, med njimi 
tudi naši starši. In ta dolina 
je bila čista . . . V njej ste lah-
ko brez pomislekov, brez 
strahu zaživeli. Na vas leži 
breme, da nam jo takšno tudi 
oddate. To so naše želje, upa-
nja, ki pa bi se lahko sprevr-
gle v odločne zahteve. 

Vem, da bomo mi klubovci 
storili prav vse, da jedrskega 
odlagališča pri nas ne bo, da 
pa bo tu zaživela zdrava in-
dustrija, opremljena z mo-
dernimi čistilnimi naprava-
mi, da bo tu zrasla industrija, 
ki bo s sabo prinašala mož-
nost živeti. Tudi to so eni iz-
med naših ciljev. Kajti tudi 
tu, kot pri vseh drugih zami-
slih, idejah in hotenjih OZN, 
tudi tu teče borba za ljudi. 

Lea Zore, 7. d. 
OŠ Bratov Mravljakov 
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»Nočemo 
jedrskih odpadkov!« 

Dvignjeni zastor 62-63 

Radioaktivnost 
Pred leti se je v državah EGS strahovito zmanjšala poraba masla 

zaradi izsledkov nekega znanstvenega instituta, češ da uživanje povečuje 
količino holesterola v krvi. Skladišča so se polnila, zaloge so bile never-
jetne, ljudje pa so večinoma kupovali nadomestke, predvsem margarino. 
Potem pa je kot strela z jasnega udarila vest (objavilo jo je tudi Delo), 
da je raziskavo pri institutu naročil in bogato preplačal koncem, ki je 
proizvajal margarino. In maslo je prenehalo biti smrtno nevarno živilo. 

To pikantno zgodbico smo obnovili le zaradi tega, dragi bralci, da 
vas nagovorimo k razmišljanju o resnejših in za nas mnogo pomembnej-
ših zadevah. 

To so tipične vrednosti za Slove-
nijo in Jugoslavijo; 

— na deponiji pepela je zaradi 
odprtega prostora izmerjena 
mnogo nižja koncentracija kot v 
stanovanjih: od 17 do 83 Bq/m3; 

— koncentracije radona v 
stavbah v Šaleški dolini so neiz-
stopajoče, nanje pa vpliva pred-
vsem neprezračenost prostorov 
in nekoliko manj material, iz ka-
terega so stavbe zgrajene; 

— največjo koncentracijo so 
namerili v hiši na Lipi, ki je zgra-
jena iz navadne opeke: 

405 Bq/m' zraka; 
— koncentracije radona v sta-

novanjih v Ljubljani se gibljejo 
od 16 do 198 Bq/m ] zraka, re-
korder pa je hiša s 360 Bq/m J ; 

— koncentracije radona v ve-
lenjskih stavbah niso odvisne od 
materialov iz katerih so zgrajene, 
gibljejo pa se od 20 do 
205 Bq/m', poprečna izmerjena 
vrednost pa je pod 100 Bq/m>. 

O neoporečnosti meritev seve-
da ne smemo in ne moremo dvo-
miti. Prav tako nismo sposobni 
oporekati sklepu, da obratovanje 
TEŠ ne vpliva bistveno na pove-
čevanje radioaktivnosti v naši 
dolini. Lahko pa pripomoremo k 
malo bolj natančni osvetlitvi po-
datkov, do katerih so raziskoval-
ci IJŠ prišli. Ta osvetlitev pa ne 
bo prijetna in zavedamo se, da 
lahko zmerno vznemiri javnost. 

Toda najprej vendarle popra-
vimo nekaj številk! Podatek Gre-
gorja Puclja, da je na deponiji 
pepela nekaj deset ton urana mo-
ramo na žalost ovreči. V poročilu 
»O nekaterih preliminarnih fizi-
kalno-kemijskih in radioloških 
meritvah vode in sedimentov iz 
velenjskega jezera, ki so ga napi-
sali septembra 1985 na IJŠ, je 
omenjena »skupna množina ura-
na v sedimentih jezera okoli 600 
ton. Torej zgolj v jezeru 600 ton, 
pri čemer očitno ni upoštevana 
deponija suhega pepela. Nekaj 
10 t o n ? ? ? Najprej: trditvi, da 
uran ki je v pepelu ne vpliva bi-
stveno na povečanje radioaktiv-

Prebivalci krajevne skup-
nosti Solčava so 24. oktobra 
slavili svoj praznik v spomin 
na ta dan leta 1944, ko je 
okupator kraj in okolico sko-
raj povsem požgaf. Ob vseh 
dosedanjih dosežkih pa na 
praznovanju niso bili veseli 
in ponosni, temveč hudo 
ogorčeni. Številnim prebival-
cem, gostom in koroškim 
partizanom je med drugim 
spregovoril Anton Ikovic in 

dejal: 

»Med vse vas prinašam za-
skrbljujočo novico, da je nu-
klearna elektrarna Krško za-
prosila zavod za družbeno pla-
niranje SR Slovenije za rezer-
vacijo petih lokacij za možno 
odlagališče radioaktivnih od-
padkov in to štiri v okolici Ve-
lenja in eno v okolici Solčave. 

Za Solčavo je po doslej zna-
nih podatkih predvidena loka-
cija na področju Logarske do-
line v bližini državne meje. To 
je na področju narodnega par-
ka, v eni najlepših alpskih do-
lin v Evropi, v kateri je delno 
še ohranjen čist zrak, tudi na-
rava in življenje v njej, kar je 
najvažnejše za normalno ži-
vljenje. Ker so se iz Mežiške 
doline in Šoštanja tudi na na-
šem področju že pojavili znaki 
zastrupitve s plini, smo tem 
bolj ogorčeni nad odločitvijo 
nuklearne elektrarne za loka-
cijo odlagališča pri nas._ Zato 
pozivam vse ljubitelje živalstva 

in rastlinstva, tudi vse še žive-
če koroške partizane, da po-
magajo še pravočasno prepre-
čiti ekološko katastrofo. 

V primeru začetka del za 
odlagališče jedrskih odpadkov 
se bomo Solčavanipostavili po 
robu z vsemi razpoložljivimi 
sredstvi, pa čeprav bodo tudi 
žrtve. Že smo se borili za svo-
bodo in boljše življenje in se še 
bomo. če bo treba. Dovolj je 
Solčava žrtvovala za domovi-
no. Pred vojno je štela 842 pre-
bivalcev, nemški okupatorji pa 
so 24. oktobra 1944 pričeli po-
žigati vas in požgali 290 sta-
novanjskih hiš in gospodar-
skih poslopij, izselili in interni-
rali so 188 prebivalcev, 27 jih 
je bilo talcev in žrtev fašisti-
čnega nasilja. 20 pa jih je pad-
lo v boju. Dovolj smo se nauči-
li že med vojno in tudi po njej 
vse do danes, da bomo znali 
braniti svobodo in pridobljene 
pravice za obstoj nas vseh in 
naših potomcev. 

Pozivamo tudi vse prebival-
ce onstran meje na avstrijski 
strani, ne glede na kakršnoko-
li pripadnost, da bodimo vsaj 
pri reševanju ekološke nevar-
nosti enotni, ker radioaktivni 
žarki in njihove posledice ne 
poznajo meje. Tudi naši po-
tomci bi radi živeli boljše ži-
vljenje, uživali čist in zdrav 
zrak in zdravo hrano. Vse to 
smo jim dolžni zagotoviti, da 
ne bomo morilci lastnih 
otrok.« 

nosti v Šaleški dolini na eni stra-
ni in dejstvo, da je »zaradi dejav-
nosti TEŠ radioaktivnost v oko-
lju večja, kakor na primer zaradi 
delovanja JE Krško«, sta milo 
rečeno nezdružljivi. Enostavno 
zato, ker predpisi za prebivalstvo 
v bližini jedrskih elektrarn dovo-
ljujejo letno dozo 5 mSv, za osta-
lo prebivalstvo pa 1,67 mSv let-
no! Kaj pomeni letna doza 5 
mSv bomo videli v nadaljevanju. 
Trditev, da so koncentracije ra-
dona v stavbah v Šaleški dolini 
neizstopajoče preprosto ne more 
držati! Če so bile na najbolj izpo-
stavljenem mestu pri Rudniku 
urana Žirovski vrh v letu 1985 od 
20 do 70 Bq/m\ v stavbah v naši 
občini pa od 20 do 205 Bq/m\ 
oziroma poprečno nekaj pod 
100 Bq/m\ potem mora biti v tej 
trditvi nekaj hudo narobe. Še po-
sebej zato, ker so vztrajne zahte-
ve po zaprtju RUŽV povezane 
tudi z dokazanimi velikimi spre-
membami genetskega materiala 
v njegovi okolici. Trditev, da je 
na deponiji pepela zaradi odpr-
tega prostora izmerjena koncen-
tracija mnogo nižja kot v stanova-
njih nas ne more pomiriti, če ve-
mo da je tudi to več kot na naj-
bolj izpostavljenem mestu pri 
RUŽV! Ne bi priporočili spreha-
janja po deponiji! Pojasnilo, da 
je pretežni del pepela zalitega z 
vodo, ki zadrži vse radioaktivne 
snovi, saj se v alkalni vodi ne 
morejo razstopiti, ampak se za-
držijo v usedlini na dnu, nas ne 
pomirja zaradi dveh razlogov. 
Prvi je mogoča in verjetno v pri-
hodnosti nujna »sanacija« jezera 
(kaj lahko ob tem priplava na 
dan lahko le ugibamo?!), drugi 
pa izvleček iz že citiranega poro-
čila IJŠ iz leta 1985: » . . . Rezul-
tati tudi kažejo na neenakomer-
no porazdelitev naravnih radioa-
ktivnih elementov v vodnem 
stolpcu, približno 10-krat višje 
aktivnosti radioaktivnega plina 
radona —222 v primerjavi z radi-
jem—226 pa so posledica emana-
cije (sproščanja) radona iz sedi-
menta v vodo, kar pomeni, da ra-
don^222 ne nastaja samo iz ra-
dija—226, razstopljenega v vo-
di.« Kopanje in surfanje na ve-
lenjskem jezeru? Ne hvala! 

Toda gremo k primerljivim po-
datkom! 

Ocenjujejo, da je poprečna 
koncentracija radona v hišah v 
Veliki Britaniji 22 Bq/m J zraka 
(spomnimo se: v naši občini ne-
kaj pod 100!). Donedavna naj bi 
bifa koncentracija 400 Bq/m3 po-
vod za sanacijo, sedaj pa name-
ravajo spremeniti gradbene pred-
pise in v novih nišah dovoliti 
najvišjo koncentracijo 

j 100 Bq/m'. Toda ta koncentraci-
! ja po njihovih ocenah povzroča 
I sevalno dozo 5 mSv letno (za za-

poslene v Rudniku urana Žirov-
ski vrh in NEK naši zakoni pred-
videvajo in dovoljujejo 50 mSv 
letno, torej 30 x več Kot za dru-
go prebivalstvo), to je toliko, kot 
dovoljujejo predpisi za prebival-
ce v bližini jedrskih elektrarn! 
Nacionalni svet za radiološko 
zaščito GB opozarja, da ta doza 
pomeni nevarnost za smrt zaradi 
pljučnega raka pri 0,5 % popula-
cije — ali drugače: eno smrt na 
200 prebivalcev, ki so stalno iz-
postavljeni takšni dozi. Predpisi 
dovoljujejo pri nas za prebival-
stvo letno dozo 1,67 mSv, popre-
čni Jugoslovan pa prejme na 
rentgenskih pregledih letno 0,8 
mSv, toda to je nematerialno se-
vanje — delci se ne vgradijo v 
tkivo in od tam naprej sevajo. 

V hišah, kjer koncentracija ra-
dona presega 400 Bq/m J , po bri-
tanskih podatkih prebivalci prej-
mejo letno dozo nad 20 mSv, kar 
pomeni nevarnost za smrt zaradi 
pljučnega raka za 2 % ljudi (ena 
smrt na 50 prebivalcev, ki so do-
zi stalno izpostavljeni). V Veliki 
Britaniji menijo, aa v približno 
2.000 hišah koncentracija prese-
ga 1.000 Bq/m J zraka, letna doza 
pa je v teh primerih čez 50 mSv, 
oziroma nevarnosti za smrt 5 % 
(vsak 20. prebivalec). To pa je, še 
enkrat povejmo, doza ; ki jo naši 
predpisi predvidevajo in dovolju-
jejo za zaposlene v RUŽV in 
NEK. Vsak dvajseti delavec?!! 
Dokazov, da imajo rudarji v rud-
nikih urana, ki so izpostavljeni 
takšnim koncentracijam radona, 
pogosteje pljučnega raka, je na 
pretek. 

Toda britanski standardi in 
ocene so vse prej kot strogi! Na 
Švedskem, v Ž R N in v ZDA trdi-
jo, da sta letna doza radona in 
nevarnost za rak znatno večji, kot 
navajajo v Veliki Britaniji. Verjet-
no je tudi zato britanski Nacio-
nalni svet za radiološko zaščito 
pred kratkim sprejel koncentra-
cijo 20 Bq/m' za tisto, ki daje let-
no dozo I mSv (še enkrat: popre-
čna koncentracija v hišah v naši 
občini je nekaj pod 100 Bq/m1 , 
predpisi dovoljujejo letno dozo 
1,67 mSv, po oritanskih podat-
kih ki so manj ostri od drugih, 
pa koncentracija 100 Bq/m1 pov-
zroča sevalno dozo 5 mSv let-
no!}. 

Toda britanski podatki oziro-
ma rezultati so verjetno neustre-
zni! Agencija za varstvo okolja 
(EPA) iz ZDA trdi. da koncen-
tracija radona 150 Bq/m3 v enem 
letu daje letno dozo 20 mSv, kar 
je 2,7 krat več od britanskih ocen 
in rezultatov! Letna doza 20 mSv 
pa pomeni življenjsko nevarno 
tveganje za 6 % ljudi (Angleži tr-
de, da za 2 %) — ali za vsakega 
16-tega prebivalca, ki je dozi 
stidno izpostavljen. 

Še bolj strogi so v ZRN. Kon-
centracije urana so merili v 6.000 
stanovanjih po 3 mesece in opa-
zili, da nihajo, tako dnevno kot 
letno, in to od nekaj Bqdo večsto 
Bq/m' zraka! Izmerili so srednjo 
vrednost 50 Bq/m\ pri 10 % pre-
gledanih stanovanj pa je bila 
koncentracija nad 80 Bq/m J (še 

enkrat: v naši občini je poprečna 
ugotovljena vrednost nekaj pod 
100 Bq/m3!), toda po njihovih 
podatkih daje poprečna koncen-
tracija 50 Bq/m ! za bronhijalni 
epitel 15 mSv (!), za alveolno 
pljučno področje pa 2 mSv (naši 
predpisi dovoljujejo letno dozo 
1,67 mSv) pod pogojem, da so 
ljudje v hišah 80% vsega časa v 
letu. 

Ocene sevalnih doz glede na 

upi 
še (britanske), lahko sklepamo, 
da prebivalci naše doline nismo v 
najbolj rožnatem položaju. Izpo-
stavljeni smo poprečnim koncen-
tracijam, ki so r nekaterih prime-
rih očitno tolikšne, da ekvivalent-
ne doze sevanja dosegajo ali celo 
presegajo tiste mejne, ki so dovo-
ljene za rudarje v RUŽV. Tvega-
nje smrti zaradi pljučnega raka je 
v teh primerih najmanj 5 %, po 
ocenah ameriške agencije EPA pa 
tudi do 8 krat večje! 

Pa zaradi lažjega razumevanja 
še enkrat na kratko povzemimo 
najpomembnejše podatke: 

1. Po meritvah Inštituta Jožef 
Štefan je poprečna vrednost kon-
centracije radona v zaprtih pro-
storih v hišah v naši občini pod 
100 Bq/m' zraka (koliko pod 100 
ne vemo, domnevamo pa, da med 
90 in 100, sicer bi gotovo napisali, 
da je vrednost pod 90 Bq). Ne ve 
se, v koliko hišah so bile meritve 
opravljene. 

2. Po zmernih britanskih podat-
kih ta koncentracija (100 Bq/m') 
povzroča sevalno aozo 5 mSv let-
no, kar predstavlja nevarnost za 
smrt zaradi pljučnega raka pri 
0,5 % populacije, kije stalno izpo-
stavljena takšni dozi (ena smrt na 
200 stalno izpostavljenih prebival-
cev). Predpisi dovoljujejo letno 
dozo 1,67 mSv. 

3. EPA iz ZDA trdi, da kon-
centracija radona 150 Bq/m3 daje 
v enem letu dozo 20 mSv, kar po-
meni življenjsko tveganje za 6 % 
ljudi — za vsakega 16-tega, ki je 
stalno izpostavljen taki tlozi. 

4. Po nemških podatkih daje 
poprečna koncentracija 50 Bq/m' 
za bronhijalni epitel 15 mSv, za 
alveolno pljučno področje pa 
2 mSv letne doze. 

5. V naši občini so torej izmer-
jene visoke poprečne koncentraci-
je radona, taksne, da verjetno ter-
jajo ukrepanje. Ne ve se, kaj je te-
mu vzrok, po trditvi IJŠ pa tega 
zaenkrat ne moremo pripisati pre-
mogu in pepelu. 

KAJ S T O R I T I ? 
1. Gotovo ie najprej potrebno 

onnogočiti individualne meritve v 
hišah (stanovanjih), saj je merje-
nje lahko izvedljivo. V Veliki Bri-
taniji stane naprimer 30 funtov 
(približno 45.000 din). Občani bi 
morali imeti možnost, da sami 
naročijo in plačajo meritve pri 
Inštitutu Jožef Štefan in to po 
sprejemljivi ceni!! 

2. Za prodor radona iz tal v hi-
šo sta bistveni razlika med priti-
skom zraka v tleh pod hišo in v i 
hiši, ter možnost, da radon skozi i 

luknje in razpoke pride v stano-
vanjske prostore. Da zračenje re-
šuje, je le deloma res, saj radon 
po prevetritvi hitro ponovno pri 
de v prostor. V Angliji menijo, 
da je izredno škodljiv odprt dim-
nik: ko piha nad njim, nastane v 
njem podpritisk, ki vleče zrak iz 
hiše v dimnik — iz tal v hišo pa 
sesa radon. 

3. Najbolje je popolnoma za-
tesniti tla, kar pa ni povsem eno-
stavno. Baje zadostuje že pribli-
žno 6 cm2 netesnih tal, da pride v 
hiši do velikih koncentracij rado-
na. Isto velja za porozne notra-
nje stene. 

4. Najuspešnejša metoda je 
menda odpraviti razliko v priti-
skih: poizkusna nameščanja ven-
tilatorja, ki je vlekel zrak izpod 
hišnih tal, so uspešno znizala 
koncentracijo radona v hiši. Tak 
podtalni sesalni sistem je razme-
roma enostaven, delovanje pa 
ceneno. 

5. Nekatere raziskave kažejo, 
da je radon omejen le na določe-
ne površine, ki merijo le nekaj 
deset kvadratnih centimetrov ali 
decimetrov. Tako bi si bilo mo-
goče razložiti, zakaj je ena hiša 
prizadeta, druga pa ne. 

6. Očitno je, aa bi morali (v 
naši občini) opraviti veliko več 
individualnih meritev koncentra-
cij radona v hišah, gradbeni stro-
kovnjaki pa bi morali najti nači-
ne učinkovitih in finančno do-
stopnih sanacij. Po naše bi bilo 
priporočljivo ustrezne meritve 
opraviti že pred samo gradnjo 
novih objektov in pravočasno 
pripraviti načrte za učinkovito 
zmanjševanje koncentracij rado-
na v stanovanjih. 

IN ZA SKLEP? 
Najbolj nevarno pri rsem tem je 

skrivanje podatkov oziroma njih 

tajbolje, i _ _ 
nosti. Ce se nam, laikom, zdi ne-
navadno, da radioaktiven premo-
gov pepel ne prispeva bistveno k 
povečanju koncentracij radona v 
dolini, potem smo vsekakor vzne-
mirjeni nad izmerjenimi koncen-
tracijami in možnimi (gotovimi?) 
posledicami. Predlagamo lahko le 
ustrezno družbeno akcijo! Tak-
šno, ki bo koristila zdravemu ži-
vljenju ljudi in ne le vedno znova 
podaljševani finančni agoniji Ru-
darsko elektroenergetskega kom-
binata Velenje. ^ 

- Mira Ružič: Biti. Č Z D O 
Komunist. Ljubljana 1987 

— Delo, 22. september 1987 
— Neža Exel: Radon-doze se-

vanja in tveganje za rak. Naše 
okolje, 2-3/1987 

— Inštitut Jožef Štefan: Poro-
čilo o nekaterih preliminarnih fi-
zikalno-kemijskin in radioloških 
meritvah voae in sedimentov iz 
velenjskega jezera. September 
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Koga in o čem obvestiti? 

Kje si bila doslej, SZDL? Na milijarde 

Še ena iz delegatskih vrst, prav 

tako mozirske občine. Delegati so 

na zasedanju namreč obravnavali 

poročilo o delu občinske skupščine 

od lanskega maja do letošnjega 

septembra in bili seveda v gradivu 

»deležni« precej pozornosti tudi 

sami. Piše namreč: »Posebej pa ob 

tem želimo poudariti na zelo slab 

odnos posameznih delegacij, na 

kar kaže število izostankov dele-

gatov na sejah zborov skupščine. 

Drugi problem je predčasno zapuš-

čanje sej i strani prisotnih delega-

tov, ki se včasih pojavlja v že kar 

kritičnem obsegu. Ce se to stanje 

ne bo izboljšalo, bomo"prisiljeni 

take pojave konkretno evidentirati 

in o tem obvestiti delegacije iz ka-

terih so delegati poslani na zase-

danje zborov skupščine.« Še nada-

ljevanje: »Ocenjujemo, da se veči-

na delegacij usmerja zgolj v sezna-

nitev delegatov z gradivom in z 

določitvijo delegatov za zasedanje 

skupščine.« 

Enih delegatov torej ni, drugi 

seje predčasno zapuščajo, delega-

cije jih za zasedanja le določajo in 

nič več. Koga in zakaj torej obve-

stiti in kako ukrepati? 

Dokaj »zanimiv« sklep so 

sprejeli delegati zborov skupšči-

ne občine Mozirje. Šlo je namreč 

za spremembo v komisiji za ob-

činsko nagrado in priznanja, ki 

jo je predlagala komisija za voli-

tve in imenovanja. Slednja seve-

da ni nič kriva, le priznanje si za-

služi. O tem, da je socialistična 

zveza delovnih ljudi frontna or-

ganizacija, o njenem vsestran-

skem pomenu, o njeni veliki vlo-

gi v vsakdanjem delu in življenju 

v krajevnih skupnostih in še o 

čem, ne kaže razpravljati. Dele-

gati so torej iz objektivnih razlo-

gov razrešili enega člana komisi-

je za občinsko nagrado in prizna-

nja in izvolili novega, izvolili pa 

so še enega, »na novo«. To je 

predsednik občinske konference 

S Z D L Mozirje Zdravko Novak. 

Obrazložitev: »S tem se komisija 

i poveča za enega člana, ker doslej 

SZDL v tej komisiji ni imela 

predstavnika.« 

Tlakovci otroške igrače? 
O pomanjkanju primernega prostora za igro ob stanovanjskih 

blokih v krajevni skupnosti Edvarda Kardelja v Titovem Velenju veli-

ko govorimo. Pogosto poimenujemo to naselje betonsko, saj je res po-

vsod samo beton. In zakaj se ne bi tudi otroci igrali z betonom? 

Za igro so uporabili tlakovce, ki j ih je očitno nekdo pozabil po-

vsem nezavarovane. Najbrž so družbena lastnina. 

(mz) 

Alenka 12. v Evropi 

•HIM 

Alenka Oven, odlična naša ko-

talkarica, je bila prejšnji teden 

na evropskem prvenstvu v bližini 

Barcelone za mlajše mladinke. 

Alenka se je za ta nastop pripra-

vljala kar pol sezone, trenirala 

vsak dan po več ur, da bi se na 

tem prvenstvu kar najbolje uvr-

stila. Ponovila je lanski uspeh, s 

tem, da je bilo nekaj tekmovalk 

več (23). Povedala nam je sicer, 

da je pričakovala malo boljšo 

uvrstitev, toda spet jo je izdala 

trema. Med vsakim nastopom ji 

ta ne da miru in tako je bilo tudi 

v Španiji. Redka je med tekmo-

valkami v naši državi, ki skače 

dvojni axel. Žal , ji prav tu, ko je 

bilo najbolj treba, ni uspel. No, 

kljub temu je seveda zadovoljna 

s svojo uvrstitvijo. Prav gotovo 

tudi vsi, ki se spoznajo na ta 

šport. Biti že drugič zapored 12. 

v Evropi, tudi ni kar tako. Česti-

tamo! 
(vos) 

P R I Ž G A L I S M O S V E Č K O — Zadnje oktobrske dni in prvi no-

vembrski dan so bile naše misli še bolj blizu tistih, ki so nam bili dragi, 

pa jih danes ni več. Na njihove grobove, k spominskim znamenjem smo 

položili jesensko cvetje, prižgali svečke. Prav bi bilo, da bi naš korak tu-

di med letom pogosteje zastal ob partizanskih grobovih, saj ne smemo 

pozabiti, da so nam naši očetje, stari očetje, ma tere . . . s krvjo priborili 

svobodo. 

(foto vos) 

MLAD! PIŠEJO 

Najlepša naša pesmica 
To je zdaj najlepša naša pesmica, 

himna last otrok iz celega sveta. 

Mi živimo v miru, 

srečni smo zato, 

osrečujemo otroke, ki jim je hudo. 

Porušili bomo ta naš atomski vek, 

in srečni bodo otroci s kontinentov vseh, 

očistili življenje morja in vseh rek, 

spet preplavil svet bo naš otroški smeli. 

Zdaj več vojn ni 

na tem našem svetu, 

vsi živimo srečni, 

zdaj na tem planetu. 

Tina Harnik 

7. d razred OŠ Gustav Silili 

Prireditve kulturnega centra Ivan 
Napotnik 

V koledarju Kulturnih priredi-

tev za november 1987 nista nave-

deni prireditvi, ki se bosta zvrsti-

li v novembru: 

1. P O N E D E L J E K , 9. november 

ob 19.30 

dom kulture Titovo Velenje pro-

jekcija novega slovenskega filma 

MOJ ATA, S O C I A L I S T I Č N I 

K U L A K premiera. Režija: Mat-

jaž Klopčič. Scenarij: Tona Part-

Ijič. 

Igrajo: Polde Bibič, Milena 

Zupančič, Ivo Ban in drugi. Po 

projekciji bo razgovor občinstva 

s filmskimi ustvarjalci. 

Vstopnice 1.000 din. 

2. PETEK. 20. november 

ob 17.00 dom kulture Šoštanj ob 

19.30 dom kulture Šmartno ob 

Paki. 

Gledališka skupina Gruntov-

čani: V G R U N T O V C U TUD I 

DEV IZE D R S I J O komedija. 

Igrajo: Martin Sagner — Du-

dek, Smiljka Bencet - Regica. 

Zvonimir Ferenčič — Cinober, 

Mladen Šerment — Presvetli, 

Eugen Frankovič — predsednik 

KS Gruntovec. 

Vstopnice 2.000 din. 

OB ISK I V L J U B L J A N I 

Razprodani so aranžmaji za 

obisk opere N A B U C C O v Lju-

bljani dne I I . in 28. I I . 1987. Na 

voljo pa je še nekaj mest za kon-

cert Gilbert B E C A U D dne 17. 

11. 1987. 

RAZSTAVA 

V galeriji Kulturnega centra 1 

Ivan Napotnik je do 10. novem-

bra podaljšana razstava slik Go-

rana Horvata iz Nazarij. 

M U Z E J S K E ZB IRKE 

Vse muzejske zbirke'na velenj-

skem gradu so zaprte. Ogled za 

skupine je možen le po vnaprejš-

njem dogovoru. Tel 853 314. 

Ljubezen 
Pomlad je mimo. 

poletje je tu, 

skupaj s tabo v toplem snu. 

Reče mi, ko gledava se, 

o moja babr ljubim te! 

Motorji drvijo, 

na hondi midva, 

najlepše po cesti zapleševa. 

Začutim tvoj dih, 

ko daš mi poljub 

in že v sanjah sva. 

Martina Harnik 

7. d razred OŠ Gustav Šilih 

Moja sestra 
Moja sestra, 

smrklja mala. 

domišljava je postala. 

Vsak dan dere se in muha, 

sčipa ler mi kakšno skuha. 

Fante gleda, 

nanje misli, 

mami pa si nekaj zmisli, 

da se ji učit ni treba, 

da za fanti lahko gleda. 

Polona Golež 

7. d razred OŠ Gustav Šilih 

Teden domačega filma tudi v Titovem Velenju 
Del Tedna domačega filma, ki 

bo letos od 3. do 10. novembra, se 

bo odvijal tudi v Titovem Velenju. 

K I N O 16 je prevzel soorganizaci-

jo 3. video delavnice, ki bo pote-

kala v četrtek, 5. novembra ob 14. 

uri in bo trajala še v petek ves dan 

ter v soboto dopoldan. 

Glede na dejstvo, da je gene-

ralno pokroviteljstvo nad TDF 

prevzelo Gorenje, je lahko razu-

meti temo letošnje delavnice: 

R E K L A M N I VIDF.O SPOT. 

Udeleženci se bodo najprej 

spoznali z osnovami scenarija re-

klamnega video spota in z osno-

vami rokovanja z video opremo, 

glavni del pa bo potekal na tere-

nu, pretežno v Gorenju, kjer bo-

do videasti video spote tudi sne-

mali. 

Sedež delavnice bo v K I N U 

16, oziroma v ST ISKARN I v 

Titovem Velenju, vodila pa jo 

bosta priznani snemalec Jure 

Pervanje in režiser Tugo Štiglic z 

ekipo. 

Del programa letošnje video 

delavnice bodo tudi projekcije 

nagrajenih . reklamnih filmov z 

letošnjega festivala ekonomske-

ga propagandnega filma v Porto-

rožu in projekcija slovenskih 

kratkih filmov. Snemanje bo 

opravljeno profesionalno Y U — 

MAT IC oprema Posnetki pa bo-

do tydi zmontirani v Stiskami." 

P R O J E K C I J A BO V SOBO-

TO, 7. N O V E M B R A OB 20. 

UR I V ST ISKARN I V 

T ITOVEM VELENJU . 

Vabimo vse, ki vas zanima de-

lo z video aparaturami in spo-

znavanje s praktičnim delom na 

terenu, da se v petek, 6. novem-

bra ob 15. uri, oglasite v Stiskar-

ni (klet kulturnega doma v 

Titovem Velenju) in prijavite 

svoje sodelovanje pri 3. video 

delavnici TD*F. 

Vabita: organizacijski odbor 

T D F in K I N O 16 

Na milijarde, 

na milijone, 

zdaj mi že štejemo. 

Naprej ne znamo šteti 

še manj — toliko denarja imeti. 

Kaj bo, kaj bo. 

če tako bo šlo '.' 

Saj vsi smo že milijonarji, 

samo škoda, da tako z lahkoto 

denar zapravljamo. 

Kaj nam zdaj storiti je? 

Hitro milijone porabiti, 

ker kar danes nekaj še velja, 

jutri že požre inflacija. 

Jaz šteti več ne znam 

te nove dinarje in stare, 

po novem le kako? 

Kakor računam že in štejem, 

zase vedno se uštejem. 

DOLINKA 

Kaj sodi 
k prijazni 
postrežbi? 

0 pameti 
Zdrava pamet je vseh reči na 

svetu porazdeljena najbolj enako-

merno: Vsakdo meni, da je ima v 

tolišnem obilju, da si je celo tisti, 

ki jih je v vsaki drugi stvari zelo 

težko zadovoljiti, navadno ne žele 

več, nego jo premorejo. 

R E N E DESCARTES 

Če bi bog pameti spustil, bi 

vsak za svojo tekel. 

S L O V E N S K I REK 

Kaj sodi k prijazni postrežbi 

na bencinski črpalki? Kar daleč 

nazaj moramo pobrskati po svo-

jem spominu, da stoji pred nami 

prijazen prodajalec bencina. 

Naftna oziroma bencinska kri-

za pred nekaj leti, v zadnjih dneh 

pa smo ji spet priča, je prodajal-

ce bencina hudo pokvarila. Ko 

so bile gneče na bencinskih čr-

palkah zelo velike, je bilo pač sa-

mo po sebi umevno, da si vsak 

sam odklene in zaklene pokrov 

rezervoarja in čim prej odpelje, 

saj so prišli drugi tako hitreje na 

vrsto. 

Nikomur takrat seveda niti na 

misel ni prišlo, da bi mu prodaja-

lec še prijazno obrisal šipe ter ga 

povprašal še po morebitnih dru-

gih željah. 

Gneče na bencinskih črpalkah 

pa ni vedno. Prav tako tudi ved-

no niso polno zaposleni vsi pro-

dajalci bencina. Pa vendar so 

primeri, ko ti na bencinski črpal-

ki prijazno obrišejo šipe, zares 

prava redkost, ki jo seveda sprej-

memo z velikim začudenjem, pri-

jetno presenečeni. 

Naš vsakdanjik bi bil prav go-

tovo lepši, če bi ga obogatili tudi 

s takšnimi malenkostmi. 

(mz) 

CXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX)OOOOOOOOOCX 

Anekdota 
Laurence Sterne, angleški pisa-

telj, predstavnik humoristično-sen-

timentalnega romana v 18. stole-

tju je hudo zatiral svojo mlado že-

no. Kadar pa je govoril s prijatelji. 

se je delal na področju zakona ze-

lo človeškega in dobrohotnega. 

»Mož, ki z ženo slabo ravna,« je 

rekel nekoč igralcu Garricku, »za-

služi, da bi mu pogorela hiša.« 

»Ti so svojo prav gotovo visoko 

zavaroval proti požaru.« je pri-

pomnil Garrick. 

l « M » | o I j _ L J j 
R E D N I K I N O VELENJE 

Četrtek, 5. 11. ob 18. uri ŽIVE-

TI IN U M R E T I V L. A. - ame-

riški, akcijski. 

Četrtek, 5. 11. ob 20. uri NE-

V I D N I V O Z N I K - ameriški, 

avanturistični. 

Petek, 6. 11. ob 18. in 22. uri 

N E V I D N I V O Z N I K - ameri-

ški, avanturistični. V gl. vi.: Le-

vvis Smith. 

SOBOTA, 7. 11. OB 18. U R I 

L JUBIŠA SAMARDŽ IČ-SMO-

KI V Ž IVO IN S F I L M S K I M I 

O D L O M K I . Z uro in pol trajajo-

čim programom bo poskrbel za 

obilo smeha in zabave s svojimi 

filmskimi junaki , ki jih bo sam 

zaigral in predstavil v odlomkih 

tudi na filmskem platnu. 

Sobota, 7. 11. ob 16. in 20. uri 

Nedelja, 8. 11. ob 16., 18. in 

20. uri S U P E R P O L I C A J A IZ 

M I A M I J A — ameriški, avanturi-

stični film. N O V F I L M B U D 

S P E N C E R J A IN T E R E N C E 

H ILLA . 

Ponedeljek, 9. 11. ob 10., 18. in 

20. uri 

Torek, 10. 11. ob 18. uri IM-

POTENCA - italijanski, erot-

ska komedija. V gl. vi.: Edvvige 

Fenech. 

Torek, 10. 11. ob 20. uri, sreda, 

11. 11. ob 18. in 20. uri VEČER-

NA O B L E K A - francoski, ko-

medija. V gl. vi.: Gerard Depar-

dieu. 

F I L M S K O G L E D A L I Š Č E 

Ponedeljek, 9. 11. ob 20. uri 

FAN I IN A L E K S A N D A R -

švedski, drama. Režiser: Ingmar 

Bergman. V gl. vlogi: Betil Guve, 

Pernilla Allvvin. > 

K I N O D O M KULTURE 

Četrtek, 5. 11. ob 20. uri SU-

P E R P O L I C A J A IZ M I A M I J A 

— ameriški, akcijski. V gl. vi.: 

Bud Spencer, Terence Hill. 

K INO ŠOŠTANJ 

Sobota, 7. 11. ob 18. uri ŽIVE-

TI IN U M R E T I V L. A. - ame-

riški, kriminalka. 

Nedelja, 8. 11. ob 17.30 in 

19.30 uri N E V I D N I V O Z N I K 

— ameriški, akcijski. 

Ponedeljek, 9. 11. ob 19.30 uri 

S U P E R P O L I C A J A IZ M IAM I-

JA — ameriški, avanturistični. 

Sreda, 11. 11. ob 19.30 uri IM-

P O T E N C A — italijanski, erot-

ska komedija. 

K I N O Š M A R T N O O B PAKI 

Petek, 6. I I . ob 20. uri SU-

P E R P O L I C A J A IZ M I A M I J A 

— ameriški, avanturistični. 

Torek, 10. 11. ob 20. uri NE-

V I D N I V O Z N I K - ameriški, 

avanturistični. 

K I N O K O N O V O 

V sredo, 1 1. I 1. ob 18. uri v 

Domu krajanov na Konovem pr-

va filmska predstava filma SU-

P E R P O L I C A J A IZ M I A M I J A . 

Odslej vsako sredo filmske pred-

stave tudi na Konovem. 

Ljubiša Samardžič-Smoki 

V soboto ob 18. uri v rednem Kinu v Titovem Velenju ne zamudite 

srečanja s še vedno najbolj popularnim jugoslovanskim igralcem Ljubi-

šem Samardžičem, ki se vam bo predstavil z uro in pol trajajočim šo-

vom, v katerem vam zagotavljamo polno mero zabave in smeha v živo 

kot tudi preko filmskih odlomkov, ki jih bo igralec prinesel s seboj. To 

svojo predstavo je Samardžič pripravil v okviru Tedna domačega filma, 

v katerem se tako vključuje tudi velenjski Kino. Sicer pa igralec s tem 

programom smeha zabava občinstvo povsod po Jugoslaviji že nekaj me-

secev. 



Podravka:Velenje 28:20 (10:7) 

Dobro le v začetku 
Velenjske rokometašice so zaradi zasedenosti svoje dvorane sre-

čanje s Podravko igrale v gosteh. Kljub odsotnosti Misaljevičeve, Fel-
letove in Kričejeve, so tekmo začele presenetljivo dobro in vodile s 
6:4. Od takrat dalje Čefarinova ni »znala« več zadeti mreže in doma-
činke so povedle z 9:6. V nadaljevanju so gostiteljice razliko le še po-
večevale in predvsem zaradi slabe igre Velenjčank v obrambi visoko 
zmagale. Odlična je bila le Goličeva, ki seje pravzaprav sama borila z 
nasprotnicami in dosegla kar 11 zadetkov. Ostale strelke so bile: Zi-
dar 2, Plaskan 1, Olič 2 in Čefarin 3. V naslednjem kolu bodo roko-
metašice Velenja znova gostovale, tokrat pri vodilni ekipi Splita. 

Bakovci:Šoštanj 22:21 (9:11) 

Poraz v zadnjih trenutkih 
Rokometaši Šoštanja so na gostovanju v Veliki Nedelji preseneti-

li gostitelje in na začetku povedli kar s 5:1 in tudi ob polčasu še vodili 
z dvema zadetkoma. V drugem delu so domačini zaigrali na vso moč 
in zaostanek nadoknadili, kljub temu pa so gostje dve minuti pred 
koncem znova vodili z 21:20. Žal prednosti niso uspeli obdržati, do-
mači rokometaši so dosegli še dva zadetka in zmagali. V prihodnjem 
kolu bo v Šoštanju gostovala ekipa Prul. 

Zadetke za Šoštanj so dosegli: Štrigl 8, Alič 4, Lesjak in Vrečar 
po 3, Plaskan 2 in Požun 1. 

TriglavTopolšica 0:3 (—4, —8, —11) 

Lahka zmaga v Kranju 
Odbojkarji Topolšice so na gostovanju v Kranju brez težav pre-

magali domačega Triglava, ki letos očitno igra mnogo slabše, kot v 
pretekli sezoni. V naslednjem kolu bodo v Topolšici pomerili moči z 
ekipo Agroplod Ljutomer, z morebitno zmago pa bodo obdržali stik z 
vrhom prvenstvene razpredelnice. 

Misl in ja :Topolšica Ka juh 3:0 (10, 5, 7) 
Gostje na tem srečanju niso zaigrale tako kot sicer znajo in Mi-

slinjčanke so zmagale brez težav. Igralke Topolšice Kajuha so se ne-
koliko resneje upirale le v prvem nizu, v prihodnjem kolu pa se bodo 
doma pomerile z vodilno ekipo Rogoze. 

Kočevje:Ljubno 3:0 (6, 7, 9) 
Favorizirane domačinke so v manj kot uri zlahka premagale eki-

po Ljubnega, ki v svojih vrstah tokrat ni imela nobene posebej razpo-
ložene igralke. Naslednje srečanje bodo Ljubenke igrale na svojem 
igrišču v Lučah, njihove nasprotnice pa bodo odbojkarice Mislinje. 

Novo mesto:ERA Šmartno 39:18 (21:7) 

Kar 21 zadetkov razlike 
Tudi z gostovanja v Novem mestu so se Šmarčanke vrnile z obču-

tnim porazom. Tokrat niso igrale tako slabo, vendar je bila razlika v 
kakovosti prevelika in domačinke so brez težav visoko zmagale. V na-
slednjem kolu bodo rokometašice ERE Šmartnega doma igrale z eki-
po Itas Kočevje, ki je njihov sosed na lestvici, zato se morda lahko 
nadejamo drugega para točk. 

Zadetke so dosegle: Trobina, Pavič in Frangeš po 4, Križ 3, Jor-
dan 2 in Bole 1. 

Elkroj:lngrad Kladivar 1:1 (0:0) 

Komaj iztržili točko 
Nogometaši Elkroja so v soboto na domačem igrišču srečno in v 

zadnjih sekundah rešili točko. Rezultat srečanja bi lahko bil glede na 
dogodke tudi drugačen, velja za enega in drugega tekmeca. Sodnik 
Androvič iz Maribora je sodil odlično, le v prvih minutah srečanja je 
spregledal najstrožjo kazen za domačine. Vse drugače bi tudi bilo, če 
gostujoči vratar v 30. minuti ne bi najprej izredno ubranil mojstrski 
prosti strel Hrena in takoj zatem po nekaj zaporednih kotih še trikrat 
rešil svoja vrata. Prelomni trenutek bi lahko bila tudi 39. minuta, ko je 
domači vratar Hrast zanesljivo ubranil enajstmetrovko, ki jo je sodnik 
dosodil zaradi igranja z roko v domačem kazenskem prostoru. 

Domačini so v prvem polčasu še nekako igrali, v drugem pa so 
popustili in gostje so v 61. minuti povedli ter bili do konca srečanja 
boljši nasprotnik. Kljub temu so najlepšo priložnost sedem minut 
pred koncem zapravili gostitelji. Ko so gostje že slavili zmago, pa se 
je domačinom nasmehnila sreča. V zadnjih trenutkih je po predlož^u 
z leve strani v kazenski prostor gostujoči branilec nespretno posredo-
val in žogo odbil le na desno stran do Kneza, ki jo je s takojšnjim silo-
vitim strelom poslal v mrežo. Takoj zatem je bilo srečanja konec. 

Gostje so bili seveda potrti, domačini pa brez pretiranega navdušenja 
nasmejani od sreče. V nedeljo čaka nogometaše Elkroja težko sreča-
nje, znova na domačem igrišču. Pomerili se bodo namreč z vodilnim 
trboveljskim Rudarjem. 

J. P. 

Rudar (T):Rudar (TV) 2:0 (1:0) 

Poraz z vodilnim 
Na gostovanju pri vodilni ekipi v Trbovljah so bili v rudarskem 

derbiju uspešnejši domačini, ki so v vsakem polčasu dosegli po en za-
detek. Kljub blatnemu igrišču sta obe moštvi z igro zadovoljili števil-
ne gledalce. V naslednjem kolu bodo velenjski nogometaši na igrišču 
ob Jezeru gostili tretjeuvrščeno in vse boljšo ekipo Kopra. 

Dravinja:ERA Šmartno 2:2 (1:1) 

Znova točka v gosteh 
Šmarski nogometaši so si točko na gostovanju priborili v zadnji 

minuti igre. Povedli so sicer domačini v 13., za goste pa je izenačil 
Maglica v 32. minuti. Zlasti razburljivo je bilo ob koncu srečanja. No-
gometaši ERE Šmartnega so pred zadnjim jesenskim kolom z enajsti-
mi točkami na tretjem mestu, za vodilnim Kovinarjem pa zaostajajo 
za štiri. 

Koroška:Elektra 78:103 
Košarkarji Elektre so zopet gostovali in prepričljivo premagali 

košarkarje Koroške. Po dolgem času so igrali v popolni postavi in do-
kazali, da se bodo to leto upravičeno borili za prvo mesto. V Ravnah 
so vsi igrali zelo dobro, posebno pa sta se izkazala P. Breznik in Mr-
zel. 

V soboto igrajo košarkarji Elektre z ekipo Šentjurja, ki je najres-
nejši kandidat za prvo mesto. Tekma se prične ob 18.30 v telovadnici 
osnovne šole Biba Ročk. 

Igrali so: Sevšek 2, Mrzel 15, Leskovšek 10, Pašič 6, Mackovšek 
18, Kugonič 16, Bogataj 2, Breznik S. 2, Breznik P. 22,"Brešar 2, To-
mic 8. 

L. M. 

Svojevrsten rekord atletskega prvenstva za pokal Gorenja 
Delavci delovnih organizacij 

Gorenja v Titovem Velenju uspe-
šno tekmujejo med seboj v najra-
zličnejših športnih zvrsteh. Tako 
so se po tradiciji tudi letos srečali 
na prvenstvu v atletiki, ki je na 
stadionu ob Jezeru doseglo svoje-
vrsten rekord. Zabeležili so kar 
skupno 591 startov, od tega 351 v 
moški in 240 v ženski konkurenci. 

Številke, ki ohrabrujejo, bi lahko 
zapisali ob rob atletskemu mitin-
gu delavcev in delavk, ki so tekoče 
trakove, stroje in pisalne mize to-
krat zamenjali z atletsko stezo, 
številnim med njimi pa je uspelo 
stopiti na zmagovalni oder. Neka-
terim morda prvič v življenju, dru-
gim je to uspelo že večkrat, da o 
marljivih tekačih, ki so na oder 
stopili tudi že deset ali večkrat, 
niti ne govorimo. 

Rezultati: 

Tek na 100 m — moški A: 1. S. 
Verdev 11,9, 2. D. Podvršnik 
12,2, 3. D. Sladič 12,5 (38 uvršče-
nih), moški B: 1. I. Kurež 13,1, 
G. Tanšek 13,3, 3. A. Lah 13,6 
(22 uvr.), moški C: 1. R. German 
13,0, 2. T. Zorko in H. Jerčič 13,4 
(22 uvr.). Tek na 1000 m — mo-
ški A: 1. S. Tešanovič 2.41,83, 2. 
S. Denonik 2.56,38, 3. A. Ura-
njek 2.57,27, (25 uvr.), moški B: 

I. D. Anic 2.48,40, 2. S. Koselj 
2.58,84, 3. M. Lah 3.05,27 (17 
uvr.), moški C : 1. H. Jerčič 
3.21,09, 2. B. Magdič 4.00,41, 3. 
T. Brinovšek 4.11,18 (13. uvrč.). 
Skok v daljavo — moški A: A. 
Ibrahimovič 607, 2. S. Verdev 
586,3. D. Podvršnik 535 (43 uvr.) 
moški B: 1. M. Lah 488, 2. A. 
Lah 477, 3. S. Vtič 470 (21 uvr.), 
moški C: 1. R. German 509, 2. T. 
Zorko 443, 3. E. Sternad 433 (18 
uvr.); Met krogle — moški A: 1. 
D. Sladič 11,97, 2. B. Ramšak 

II,17, 3. D. Podvršnik 11,01 (40 
uvr.), moški B: I. D. Podpečan 
10,44, 2. R. Čretnik 10,22, 3. M. 
Jošt 10,15 (22 uvrščenih), moški 
C: 1. A. Gros 10,49, 2, T. Brino-

všek 9 93, 3. J. Zaje 9,56 (22 
uvrč.). Štafeta 4 x 100 m — mo-
ški A: 1. Procesna oprema (Iršič, 
Denonik, Mazej, Duh) 51,08, 2. 
Avtopark (Podvršnik, Alihodžič, 
Benko, Verdev) 51,34, Servis 
(Ešanovič, Gothe, Purnat, Hudo-
urnik) 52,14, moški B: 1. Štedil-
niki (Spasič, Krajnc, Juršič, Ger-
man) 52,98, 2. ZHT (Tanšek, 
Čretnik, Tomic, Lah) 53,30, 3. 
Procesna oprema (Stavanovič, 
Lah, Anič, Beber), moški C: 1. 
DSSP (Magdič, Sevčnikar, Ster-
nad, Jerčič), 58,15, 2. ZHT (Lo-
zič, Klopotan, Založnik, Poznič) 
101,41, 3. Procesna oprema (Hri-
bar, Poncolič, Vidonja, Djordje-
vič) 105,97. 

Rezultati — ženske: 

Tek na 100 m — ženske A: 1. J. 

Glamuzina in M. Vodušek 14,8, 
3. V. Sovine 15,1, (34 uvr.), žen-
ske B: 1. M. Omerovič 14,8, 2. S. 
Tešanovič 15,4, 3. T. Herbst 
16, 6, (24 uvr.), ženske C: 1. R. 

Hojan 17,2, 2. R. Kac 17,6, 3. A. 
Škrlin 18,4 (9 uvr.). Tek na 600 
m: — ženske A: 1. M. Glavnik 
1.52,85, 2. M. Krivec 1.59,38, 3. 
S. Temnik 2.10,74, (uvr.), ženske 
B: 1. M. Omerovič 2.07,83, 2. S. 
Tešanovič 2.13,9, 3. T. Herbst 
2.17,49, ženske C: 1. R. Kac 
2.24,27, 2. D. Jakop 2.40 58, 3. 
M. Lesjak 2.44,20. Štefeta 
4 x 100 m — ženske A: 1. COM-
MERCE (Pocajt, Sovine, Zem-
ljak, Omerovič) 101,71, 2. ZHT 
(Glavnik, Krivec, Frešer, Vodu-
šek) 102, 00, 3. ŠTEDILNIKI 
(Kurnik, Cmok, Mlinar, Glamu-
zina) 105,09, ženske B: 1. 
(Herbst, Živkovič, Vrtačnik, Te-
šanovič) 109,54, 2. GALVANA 
(Hojan, Podvratnik, Kac, Sveč-
ko) 110,35, 3. ZHT (Bračič. Sof-
tič, Ducman, Jeza) 111,27, ženske 
C: I. ZT (Jakop, Škrlin, Felici-
jan, Banfič) 126,82. 

Skok v daljavo — ženske A: 1. 
J. Glamuzina 403 cm, 2. I. Zem-
ljak 398 cm, 3. D. Frešer 380 cm, 

ženske B: I. M. Omerovič 390 
cm. 2. S. Tešanovič 348 cm, 3. I. 
Pocajt 347 cm, (24 uvr.), ženske 
C: 1. A. Oder 286 cmr, 2. A. Duh 
282 cm, 3. M. Lesjak 281 (9 uvr.). 

Met krogle — ženske A: 1. 1. Na-
potnik 10.19, 2. K. Čepin 9,24 
cm, 3. M. Perše 9,12 cm (21 uvr), 

ženske B: 1. B. Poznič 12,18 cm, 
2. Omerovič M. 10,10 cm, 3. 
Okanovič S. 10,06 cm (27 uvr.), 

ženske C: I . R. Hojan 9,01, 2. A. 
Škrlin 8,16, 3. A. Duh 7,84 (9 
uvr.). 

ŽENSKE EKIPNO: 

1. mesto ZHT 420 točk 
2. mesto ŠTEDILNIKI 318 točk 

3. mesto G A L V A N A 294 točk 
MOŠKI EKIPNO: 
1. mesto PO 513 točk 

2. mesto ZHT 437 točk 

3. mesto ŠTEDILNIKI 368 točk 

Še enkrat! 

»Razočarali 
gledalce« 

V 43. številki tednika Naš čas 
(prejšnji četrtek) smo v poročilu 
s tekme Rudar (TV):Elkroj na 
igrišču ob Jezeru, ki se je konča-
la z delitvijo točk 0:0, med dru-
gim tudi obsodili, ker je priletela 
na igrišče steklenica. Zapisali 
smo tudi tole: 

»Priletela je i tistega mesta kjer 
so bili gostujoči gledalci in očitno 
je bila namenjena stranskemu 
sodniku. Sreča, da ga ni zadela, 
saj bi bile posledice za sodnika, pa 
tudi klub gotovo zelo hude; pa go-
tovo tudi za neodgovornega gle-
dalca. Nekateri izmed domačih 
gledalcev in članov uprave so vide-
li. da je to storil Elkrojev igralec 
Marinček. ki je bil v nedeljo med 
gledalci. Eden izmed domačih gle-
dalcev pa ga je menda kar sam 
kaznoval s pestjo, kar je (če je to 
res), kot je zatrjeval Elkrojev igra-
lec. prav tako obsojanja vredno. 

Skratka dogodek, ki ne sme v 
pozabi), in ki zahteva, da ustrezni 
tako ali drugače ukrepajo in stori-
jo vse. da se v bodoče podobno ne 
bi dogajalo.« 

Med tednom smo dobili pismo 
predsednika Elkroj Miha Podse-
denška, v katerem piše med dru-
gim tudi naslednje: 

»Po preverjenih informacijah 
smo zvedeli, da Mitja Marinček. 
ki sploh ni igral te tekme, ni vrgel 
omenjene steklenice na igrišče, 
pač pa je to stori! eden izmed gle-
dalcev. ki so se takrat nahajali v 
bližini, kjer je bil tudi tov. Marin-
ček ... in »da objavljeno novico 
korigira oziroma se javno opraviči 
NK Elkroju in tov. Marinčku.« 

Torej! Če ste resnično preveri-
li, da steklenice ni vrgel Marin-
ček, se seveda opravičujem klu-
bu in igralcu, čeprav sem samo 
prenesel trditev tistega, ki je gle-
dal tja, od koder je priletela ste-
klenica. Lahko bi navedel tudi 
njegovo ime, (ime tistega, ki je v 
hodniku Rudarjevih prostorov 
na ves glas trdil, da je steklenico 
vrgel igralec Marinček), pa ne 
bom, ker sodeč po vaših prever-
janjih, ni imel prav. Ob mojem 
opravičilu igralcu Marinčku in 
klubu tudi pričakujem, da vaša 
obsodba dogodka (v pismu tudi 
piše: »ne glede na to, kdo je ste-
klenico vrgel na igrišče, je to de-
janje vredno obsodbe od obeh 
klubov«) ne bo ostala zapisana 
le v poslanem pismu, saj po va-
šem preverjanju sklepam, da po-
znate ime in priimek gledalca, ki 
je to resnično storil. 

V pismu je tudi očitek »da pa 
bi bila mera polna pa za name-
ček ni hotel videti, pa tudi ne ob-
javiti, da je redar NK Rudarja 
preplezal ograjo in po nedolž-
nem udaril našega igralca Mitjo 
Marinčka.« V gneči, ki je bila te-
daj na tribuni, sam sem bil na 
igrišču (za vrati), ni bilo mogoče 
videti tega, kar trdite. Zato sem 
uporabil samo besedo »gleda-
lec«. Da bi stvar razjasnili, zakaj 
niste navedli ime redarja? 

Pa še to! V upravi NK Rudar 
sem preveril, da v zapisniku niste 
niti z eno besedo omenili stvari, 
ki jih obsojate, bojim se, da sa-
mo v pismu in le na moj račun. 

Stane Vovk 

RTC Golte 

Vrsta novih programov 
Ohladilo se je, precej je padavin in v višjih legah tudi že sneži. 

Smučarji se že veselijo snega in se pripravljajo na smučarijo, križem rok 
pa seveda že dolgo ne sedijo upravljalci smučarskih centrov. Na bližnjo 
zimsko sezono se pospešeno pripravljajo tudi na Rekreacijsko-turisti-
čnem centru Golte, kjer so za letošnje obiskovalce oblikovali vrsto novih 
zimskih programov. O nekaterih smo vas že seznanili, celovito pa bodo 
svojo ponudbo na Golteh predstavili danes, v četrtek, 5. novembra. 

ZTKO občine Velenje 

Program prireditev v novembru 
I. ŠOLSKI ŠPORT: 

17. 11. ob 13. uri: na OŠ KD Kajuh Šoštanj občinsko prvenstvo v 

odbojki za starejše pionirje 

18. 11. ob 13. uri: na OŠ K D Kajuh Šoštanj občinsko prvenstvo v 

odbojki za starejše pionirke 

24. 11. ob 14. uri: na OŠ B. Mravljakov in A. Aškerc občinsko pr-
venstvo v košarki za starejše pionirje (kvalifikacije) 

25. 11. ob 14. uri: na OŠ B. Ročk in A. Aškerc občinsko prven-
stvo v košarki za starejše pionirke (kvalifikacije) 

II. TRIM AKCIJE, 
VADBE IN REKREACIJSKE LIGE 

— vsak ponedeljek rekreacijska vadba matere z otroki s pričet-

kom ob 17. uri na OS XIV. divizije 

— rekreacijska vadba starejših občank na OŠ B. Mravljakov 
(termin bo določen kasneje) 

— 21. in 22. 11. 1987 ob 15. uri občinsko ekipno prvenstvo v na-

miznem tenisu v telovadnici podružnične šole v Pesju 

— v sredini meseca začetek občinske lige v odbojki za ženske in 
moške 

— občinska liga v košarki na OŠ Veljko Vlahovič ob sobotah po-
poldne (razpis prvi teden v novembru) 

— od 23. do 26. I I . 1987 ob 16. uri občinsko in sindikalno ekip-
no in posamezno prvenstvo v kegljanju za moške in ženske ekipe v 
kegljišču TEŠ. 

Pesje 

Srečanje starejših 
krajanov 

Vsa srečanja starejših krajanov so doživetja, ki ne gredo hitro v 
pozabo. Spomini ostanejo in z njimi želja, da bi se kmalu spet srečali 
ter se pogovorili o vsem, kar jih krepi, razveseljuje, pa če hočete tudi 
jezi in tare. Vse te misli so se nam porodile ob letošnjem srečanju sta-
rejših krajanov v krajevni skupnosti Franca Leskoška-Luke Pesje, ki 
ga je v soboto v dvorani tamkajšnjega doma krajanov pripravila kra-
jevna organizacija Rdečega križa. Starejšim so pripravili lep in domi-
seln kulturni spored in jih pogostili. Višek zadovoljstva vseh v dvora-
ni pa je bil, ko je stekel sproščen, prijateljski klepet. Na tem srečanju 
so v organizacijo Rdečega križa sprejeli osemnajst osmošolcev iz Pe-
sja. 

(B. M) 
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Šmartno ob Paki 

Zbor krajanov 
Po več kot letu dni se bodo 

krajani Šmartnega ob Paki 

znova zbrali na zboru kraja-

nov, ki bo v ponedeljek, 9. 

novembra ob 19. uri v veliki 

dvorani tamkajšnjega kultur-

nega doma . Pripravila ga bo-

sta skupščina krajevne skup-

nosti in krajevna konferenca 

S Z D L Šmartno ob Paki. Toč-

ke dnevnega reda pa bodo : 

ocena dela v tem letu, delo-

vni program za pr ihodnje le-

to ter predlog kandidatov za 

nosilce odgovornih nalog v 

občinski konferenci S Z D L in 

krajevni frontni organizaciji . 

Racionalizacija 
v bankah 

Poslovanje banke izredno 

draži jo vloge z manjš imi zne-

ski, na katerih tudi po več let 

ni nikakršnih sprememb. Pri 

Ljubl janski ocenjujejo, da 

ima jo takšnih vlog kar okoli 

dva mi l i jona. Zaradi tega so 

predlagali ob letošnjem sve-

tovnem dnevu varčevanja, da 

varčevalci takšne vloge uki-

nejo in j ih prenesejo na tiste 

hrani lne knjižice oziroma te-

koče račune s katerimi poslu-

jejo. Na vseh enotah delijo v 

tem času posebne obrazce, s 

katerimi je ukinitev teh vlog 

povsem enostavna. 

(mz) 

I 

NK Rudar Titovo 
Ve len je 
vas vabi 

v nedeljo, 
15. novembra, na 

šPO^H^eoio 

v Rdeči dvorani v Titovo 
Velenje 

SOZD 

PETROL 
TOZD 

TRGOVINA 
CRLJE 

Trnovlje 
pri Celju 215 

Komisija za delovna razmerja 
objavlja prosta dela in naloge 
za nedoločen čas 

— PRODAJALCA 

za bencinski servis Titovo Ve-
lenje I. 

Pogoji: 

KV prodajalec, odslužen voja-
ški rok in najmanj eno leto de-
lovnih izkušenj. 

Pri izbiri imajo prednost kan-
didati z neposredne bližine 
bencinskega servisa. 

Pismene prijave sprejemamo 
8 dni po objavi na naslov: 

PETROL, TOZD Trgovina Ce-
lje PE Drobna prodaja, Trno-
vlje pri Celju 215, Komisija za 
delovna razmerja. 

Smučarsk i k lub Vele-
nje 
organiz i ra 

TRADICIONALNI SMU-
ČARSKI SEJEM 

v Rdeči dvorani, 

v petek, 13. novembra, od 15. 
do 19. ure, 

v soboto, 14. novembra od 8. 
do 17. ure in 

v nedeljo, 15. novembra od 8. 
do 12. ure. 

Vljudno vabljeni! 

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objave potreb po delavcih v občinah Velenje 
in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE Dl NČ 

DČ 
ROK 

P OD ŠT. 
DEL. 

OBČINA VELENJE 
OŠ ANTON AŠKERC PU tehnične vzgoje — učitelj tehnične vzgoje (lahko tudi 

pripravnik) X dč 1 5 2 9 0 . 0 0 0 1 
LJUBLJANSKA BANKA ekonomist — analitik v oddelku računovodstva 5 nč 1 5 4 0 0 . 0 0 0 1 
LJUBLJANSKA BANKA ekonomski tehnik — likvidator blagajnik (v ek. Šaleška) 2 dč 1 5 3 1 5 . 0 0 0 1 
GOSTINSTVO PAKA tehnik kuharstva — vodja kuhinje v hotelu Paka 1 nč 8 2 5 0 . 0 0 0 1 
ELKROJ TOZD KONFEKCIJA ŠO. konfekcionar ali delavec 

— vodja kuhinje v hotelu Paka 

ZC TOZD SPLOŠNO ZDRAVSTVO 
brez poklica — konfekcionar X nč 8 2 1 7 . 0 0 0 1 

ZC TOZD SPLOŠNO ZDRAVSTVO voznik reševalnega avta — voznik reševalnega avtomobila 

OŠ GUSTAV ŠILIH 
(>.D« kategorije) 1 nč 8 2 6 0 . 0 0 0 1 

OŠ GUSTAV ŠILIH pomožni kuhar — pomočnica v kuhinji X nč 8 1 4 0 . 0 0 0 1 
OBČINA MOZIRJE 

— pomočnica v kuhinji 

SOZD MERX DO RTC GOLTE kuhar — kuhar 1 dč 8 3 
SOZD MERX DO RTC GOLTE natakar — natakar 1 dč 8 4 
SOZD MERX DO RTC GOLTE sobarica — sobarica 1 dč 8 1 
SOZD MERX DO RTC GOLTE pomivalka posode — pomivanje posode 1 dč 8 1 
SKUPŠČINA OBČ. MOZIRJE upravno-administrativni — vodja referata administr. 

ali ekonomski tehnik 
— vodja referata administr. 

1 nč 8 2 6 5 . 0 0 0 1 
LEGENDA: Dl = delovne izkušnje 

delavcev 
NČ = nedoločen čas, DČ = določen čas, ROK P = rok prijave, OD = osebni dohodek, ŠT 

IZREDNO POMEMBNA NOGOMETNA TEKMA!! 

V nedeljo, 8. novembra, bo ob 15. uri v Gaberkah nogometna tek-
ma v malem nogometu med 

FOTOGRUPO M in ZDRUŽENIMI ODREDI KS 
ZAVODNJE, KINA 16 IN FOTOKLUBA »ZRNO«. 

Vstopnine ne bo, čisti izkupiček bo šel za gradnjo odlagališča nuklear-
nih odpadkov v Velunjskem grabnu. Zmagoviti ekipi in navijačem bo 
omogočen brezplačen ogled znane lokacije. 

VABIMO ČIM VEČ NAVIJAČEV! 

S svojo prisotnostjo boste dokazali, da vam ni vseeno, kakšen bo re-
zultat! 

PO TEKMIŽUR 

Elkroj Elkroj Mozirje, n. sol. o 

razpisuje 
prosta dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 
vodje finančno računovodskega sektorja za mandatno dobo 4 
let. 
Pogoji: 
— ekonomska fakulteta, VEKŠ VII. stopnja 
— 5 let delovnih izkušenj pri podobnih delih in nalogah 
— moralna neoporečnost 
— tri-mesečno poskusno delo 
in 
ponovno objavlja 
naslednja dela in naloge: 

1. p o m o č n i k d i r e k t o r j a za k o m e r c i a l n o 
p o d r o č j e d e l a 

2. v o d j a m a l o p r o d a j e 
3. i nven tu r i s t — k o n t r o l o r 

Pogoji: 
pod 1. ekonomska fakulteta, VEKŠ — VII. st. 
— 5 let delovnih izkušenj pri podobnih delih in nalogah 
— aktivno znanje nemškega in angleškega jezika 
— nereden delovni čas 
— preizkus znanja iz tujih jezikov 
pod 2. VEKŠ — VI. st., ekonomska fakulteta VI. st. 
— 3 leta delovnih izkušenj pri podobnih delih in nalogah 
— nereden delovni čas 
— trimesečno poskusno delo 
pod 3. VEKŠ — VI st. ekonomska fakulteta VI. st. 
— 4 leta delovnih izkušenj pri podobnih delih 
— trimesečno poskusno delo 
Kandidati lahko imajo eno stopnjo nižjo izobrazbo. 

Za dela od 1—3 je delovno razmerje za nedoločen čas. Kandi-
dati naj vložijo pismene prijave za vodjo finančno-računovod-
skega sektorja v roku 15 dni po objavi v zaprti kuverti z oznako 
»Elkroj Mozirje — za razpisno komisijo«. 

Za ostala dela in naloge je določen rok prijave 8 dni od dneva 
objave. Kandidati bodo obveščeni o izbiri v roku 30 dni po opra-
vljeni izbiri. 

Nagradna 
križanka 
Srečni nagrajenci nagradne kri-
žanke »8. oktober« 

Prejšnji petek smo na veselje 
nekaterifi, kakor tudi na žalost 
drugih izžrebali v Uredništvu 
NAŠEGA ČASA naslednje dobi-
tnike nagrad: 

1. nagrado — 5.000,— prejme: 
Franc GOLOB, Nazarje 158 
63331 Nazarje 

2. nagrado — 4.000,— prejme: 
Marija HUDOMAL , Ravne 181, 
63325 Šoštanj 

3. nagrado — 3.000,— prejme: 
Franci HUDOMAL . Ravne 181, 
63325 Šoštanj 

4. nagrado — 2.000,— prejme: 
Robert ATELŠEK, Kardeljev trg 
7. 63320 Titovo Velenje 

5. nagrado — 2.000,— oreime: 
Stane PARADIŽ, Jenkova 19, 
63320 Titovo Velenje 

Vsem srečnim dobitnikom 
iskreno čestitamo! 

GG NAZARJE — TOZD Transpor t in g radn je 
Delavski svet TOZD-a Transport in gradnje objavlja licitacijo na-
slednjih osnovnih sredstev: 

1. MAN 30-240 DF 6 x 4, nosilnost 16000 kg letnik 1974, brez 
menjalnika, ostali sklopi so v voznem stanju. 
Izklicna cena 5.000.000. — din. 

2. TAM kombibus tip 60 AS, letnik 1976, vozilo je v voznem 
stanju. 
Izklicna cena je 1.500.000. — din. 

3. MAN 650 
letnik 1967, vozilo je v voznem stanju. 
Izklicna cena 2.000.000. — din. 

Licitacija OS bo v soboto, dne 7. 11. 1987 ob 10. uri v prostorih 
TOZD-a. Pred pričetkom licitacije je potrebno vplačati 10 % var-
ščine. Ogled je možen 1 uro pred pričetkom licitacije. 

S j r terme topolšica 
Terme Topolšica vas vabijo na 
MARTINOV PLES 
S ŠTIRIMI KOVAČI 

v soboto, 7. novembra, 

ob 20. uri v hotelu Vesna 

Krstili bomo vino 
ob Martinovi gosi M a r t i n o v a n j e 

1 
I 

Pridi te v s o b o t o , 

VESELI ZABAVNI VEČER 

— Jakom Šraufcigerjem 
— harmonikarskim orkestrom 
— ansamblom Vitamin, 
ki bo skrbel za ples 

I 

I 

I 
V soboto, 21. novembra, pa vas vabijo na 

VELIKO JESENSKO ZIMSKO MODNO REVIJO 1 

Sodelovali bodo: 

o^ 

»UTOK KAMNIK« — PRODAJALNA Titovo Velenje 
SALON MODE TREND - »KUR TO VIČ JOŽICA« 
ELKROJ NAZARJE 
KOZMETIČNI SALON »JOŽICA ZORKO«, Titovo Velenje 
GOSTJE VEČERA: Manekenska plesna skupina »STIL« iz Maribora z 
dovaicem MARJANOM KRALJEM in ansamblom VITAMIN 
Podrobnosti dobite: Terme Topolšica, telefon 891-120 

L 
Preživite prijetne novembrske sobotne večere v Termah v Topolšici 
Vabljeni! 

\ 
\ 
I 

I 
I 

napove-
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KOLEDAR 
ČETRTEK, 5. novembra 

SABINA 

PETEK, 6. novembra - LE-
NART 

SOBOTA, 7. novembra 
OKT. SOC. REV. 

NEDELJA , 8. novembra 
B O G D A N 

PONEDELJEK . 9. novembra 

TEODOR 

TORF.K, 10. novembra - LE-

O N 

SREDA, I I . novembra — 
MART IN 

M ALi OGLAS! 
DVE ENOKRILN I POLKNI , 
54 x 128, 68 x 2I0, prodam. 
Telefon: 858-476. 
»R 4«, letnik 77, neregistriran, 
ugodno prodam. Ogled vsak dan 
od 16,— 18. ure v Šaleku 62 (nad 
smučiščem). 
J U G O 45 E november 86. 
prodam ali zamenjam za 126 P. 
Telefon: 770-1 14. 
G A R S O N J E R O ali enosobno 
stanovanje v Titovem Velenju ali 
Šoštanju vzamem v najem za do-
bo 2 let. Ponudbe pošljite na 
uredništvo Našega časa pod ši-
fro: PLAČAM VNAPREJ. 
S E D E Ž N O GARNITURO ugod 
no prodam. Informacije po tel. 
857-354. 

DEKLE išče sobo s posebnim 
vhodom, souporabo kopalnice in 
kuhinje oz. podnajemniško sta-
novanje v Titovem Velenju. Ši-
fra: » N O V E M B E R - D E C E M -
BER«. 

V IKEND (nedograjen), prodam. 

Telefon: 858-543 (popoldan). 

BARV NI TELEVIZOR Gorenje, 
ugodno prodam. Informacije po 
telefonu: 857-262 (popoldan). 

PEG otroški voziček in avto se-
dež naprodaj. Telefon: 854-720. 

M P N 4 motor, prodam za 40 SM. 
TTelefon: XX4-1 SI. 

KATRCO letnik 80, registrirano 
do septembra 88, dobro ohranje-

no, prodam. Kličite popoldne na 

številko: 884-071. 

S E D E Ž N O GARNITURO kot 

no. ugodno prodam. Informacije 

no telefonu: 858-294 

»R 4« GTL letnik 83. ugodno 

prodam. Telefon: 853-694. 

O L J N O CISTERNO prodam 

Telefon: 891-185. 

»R 4«, letnik 77. registriran do 
6/88, prodam. Cena 75 SM. No-
vak Jure. Stari trg 27, Titovo Ve-
lenje. 

P R E K L I C L J E M : člansko izkaz-
nico R D Titovo Velenje in letno 
dovolilnico za 1987 leto. za Škal-
sko jezero in revir Paka, na ime 
H U D O U R N I K SILVO. 

GOLF DIESEL, dec 83, z do 
datno opremo, prodam. Telefon: 
854-310 (ponoidan). 

ROLETE v vseh izvedbah in bar-
vah izdelujemo in vgrajujemo. 
Telefon: 24-296. 

VEČ JO Z A Z I D A L N O PARCE-
LO v Velenju ali okolici Velenja, 
kupim. Telefon: 853-776 od 
19. 21. ure. 

1200 KOMADOV STREŠNE 
OPEKE rabljene in »R 4«, letnik 
78, prodam. Telefon: 882-885 
(po 20 uri). 

MERCEDES-MOTOR 230 h, 

odlično ohranjen, prodam. Tele-
fon: 858-417. 

NOV PROTISTROJNIK (izme-
njevalec toplote), moči 25.000 
Kcal, prodam. Telefon: 858-417. 

INŠTRl KC1JE, poceni in zanes-
ljive, nudim: matematika, fizika, 
kemija, jeziki. Telefon: 857-1 16. 

BARVNI TELEVIZOR Gorenje 
(66 cm) in laboratorij za razvija-
nje slik (komplet), ugodno pro-
dam. Telefon: 853-959. 

P 126, letnik 78, prodam. Tele-
fon: 831-492 od 12,- 14. ure. 

»R 4«, letnik 81, nujno prodam. 
Telefon: 884-175 od 18.-21 
ure. 

FREZO za mali traktor Toma 

Vinkov ič. prodani. Telefon: 

857-628. 

GOLF JGL , 1981. dobro vzdrže-
van, nujno prodam. Tel. (063) 
855-793.' 

P R E S N E M U J E M FILME SU 

PER-8 na VHS video kaseto. Te 

lefon 882-325 (Slavko). 

SVETLO DRAP KRZNENO 
J A K N O (nerc), številka 36, zelo 
dobro ohranjeno, prodam po ze-
lo ugodni ceni. Potočnik, Foito-
\ a 8. Titov o Velenje. 

T E R M O AKUMULACI JSKO 

PEČ AEG ugodno prodam. Te-
lefon 884-153. 

SAMBA LS - TALBOT, letnik 
1983. dobro ohranjen, garažiran. 
prodam. Tel. 853-827. dopoldne: 
857-552. popoldne. 

I G O D N O P R O D A M DVE LE-
ŽIŠČI /. J O G I J I in 170-litrski 
akvarij. Telefon 857-135. 

HLADILNIK GORENJE H 728, 
280 litrov, ugodno prodam. In-
formacije po telefonu: od 7. do 
13. ure "856-71 I in od 20. do 22. 
ure 858-788. 

STREŠNO OKNO . 110 x 
140 cm ugodno prodam. Tele-

fon 854-729. 

Dežurstva 
Dežurni zobozdravnik v Zdrav-
stvenem domu Velenje: 7. in 8. 
novembra - dr. Marina Bilj-
man. Stantetova 11. Titov o Vele-
nje. 

Od 8. do 12. ure v zobni ambu-
lanti zdravstvenega doma Vele-
nje. sicer v pripravljenosti na do-
mu. 

Dežurni veterinar na Veterinar-
ski postaji Šoštanj: od 6. do 13. 
novembra Milan Matko. dipl. 
vet., Topolšica 15, telefon 
891-166. 

Gibanje prebivalstva 

Matično območje Velenje 
Poroke: 

Justin Vanovšek, roj. 1958, 
strojni ključavničar iz Titovega 
Velenja in Ida Hrovat, roj. 1963, 
delavka iz Dobrave, Marjan 
Podbreznik, roj. 1963, strojni in-
ženir iz Celja in Nevenka Baurn-
kircher, roj. 1962, višji delovni 
terapev t iz Celja, Peter Pere, roj. 
1949, rudar iz Titovega Velenja 
in Nada Tomic, roj. 1961, kon-
fekcionarka iz Slovenske Bistri-
ce, Darko Grobelnik, roj. 1964, 
kovinostrugar iz Plešivca in 

Magdalena Komprej, roj. 1966, 
študentka iz Raven, Danilo Se-
šel, roj. 1961, reskalec iz Titove-
ga Velenja in Aljana Umek, roj. 
1961, prodajalka iz Titovega Ve-
lenja, Marjan Sedeljšak, roj. 
1932, šofer iz Zajasovnika in Vi-
da Šumah, roj. 1961, ekonomski 
tehnik iz Zavodnje. 

Smrti: 
Mihael Oblak, upokojenec iz 

Vinske gore 10, roj. 1923, Jožef 
Jud, upokojenec iz Celja, Na ze-
lenici 5, roj. 1915. 

REK Delovna skupnost 
Družbeni standard 
n. o. sol. o., Titovo Velenje k 

REK DS DRUŽBENI STANDARD 
objavlja 

razprodajo 

RABLJENIH DELOV KAMP PRIKOLIC IN 
DRUGE GOSTINSKE OPREME 

Razprodaja bo v petek, 6. novembra ob 12. uri v avtokampu Ci-
kat na Malem Lošinju in v torek, 10. novembra v Vili Široko. 

TRGOVSKA DELOVNA ORGANIZACIJA, S. P. O. 

^ S A V I N J A 
SAVINJA — MOJA TRGOVINA 
KAJ — Nagradna igra za kupce Savinje 
KJE — V vseh poslovalnicah Savinje Mozirje 
KDAJ — Od 2. novembra do 30. decembra 1987 
KAKO — Za vsak nakup nad 50.000.—' din oziroma nad 

30.000.— din — nagradna kartica 
ZAKAJ — Zato. ker je Savinja — vaša trgovina 

NAGRADE: IZDELEK BELE TEHNIKE 
501 GORIVA 
20 / GORIVA 
30 MANJŠIH NAGRAD 

KAKO SE VKLJUČITI V NAGRADNO IGRO? 
PREPROSTO! Z vsakim nakupom v vrednosti nad 50.000,— 
din, pri živilih in gospodinjskih potrebščinah pa že nad 
30.000,— din, boste prejeli nagradno kartico. Če boste kupili v 
vrednosti nad 100.000,- do 200.000,— din 2 kartici, nad 
200.000,— din pa prejmete štiri nagradne kartice. 

NAGRADNO ŽREBANJE BO 30. DECEMBRA 1987. 

gorenjeg(Q)ip(oxo;i 
n.sol o., 63320 Titovo Velenje. Partizanska cesta 12 

Gorenje — Gospodin jsk i aparat i 
' Delovna skupnost skupnih s lužb 

Komisija za delovna razmerja DSSS Gorenje Gospodinjski apa-
rati oglaša 
prosta dela in naloge 
VODJA ODDELKA SPLOŠNO TEHNOLOŠKIH 
DEJAVNOSTI 
Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— VII. stopnja strokovne izobrazbe (smer: strojništvo, elektro, 

organizacija dela), oziroma z delom pridobljena delovna 
zmožnost 

— 4. do 5. let delovnih izkušenj na tehničnem področju 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— poznavanje metod VA in WF 
— poznavanje AOP in mrežnega planiranja 
Za navedena dela in naloge je po pravilniku določeno poizkusno 
delo v trajanju 65 delovnih dni. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 10 dneh po objavi oglasa na naslov: 
Gorenje — Gospodinjski aparati, Sektor kadrovskih zadev Par-
tizanska 12, Titovo Velenje. 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v 30 dneh po poteku roka za 
prijavo. 

Tiho čer polje, tiho mesec gre. 
z njim gre žalostno srce. 
Tam na levi so grobovi, tam spiš ti. . 
Tam na desni so gozdovi, tam šumi. 
kot da v sanjali kdo ječi. . . 
Oton Zupančič 

ZAHVALA 

Prerano nas je zapustila ljuba hčerka 

Saša Verbič 
(1967-1987) 

iz Titovega Velenja, Stanetova 5. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, sosedom zlasti družinam Pogorele, 
Novinšek in Lorger, sošolcem in sošolkam ter članom učiteljskih zborov: Tehniške fakultete 
Maribor, Srednje gradbene šole Josip Broz Tito Celje ter Osnov ne šole MPT Velenje, folklorni 
skupini Koleda Velenje. G l P Vegrad ter vsem ostalim, ki ste nam v najtežjih trenutkih stali ob 
strani, izrekli sožalje, prinašali cvetje ter spremljali drago Saško na zadnji poti. Zahvaljujemo 

se tudi govornikom za tolažilne besede in gospodu župniku za opravljen obred. 

Žalujoči: mami, ati. sestra Vera. Ivo. Andreja, Lovro, Darja in ostali sorodniki. 

Med naša srca si se vpisal, 
čas ne bo te več izbrisal, 
tudi. če spokojno spiš. 
z nami kakor prej živiš. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega očeta 

Ferdinanda Tajnika 
iz Šoštanja, 1917-1987, 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, osebnim prijateljem, stanovalcem Levstikove ulice 
za darovano cvetje in izrečeno sožalje. Prisrčna hvala družini Krumpačnik ter sosedu Petru 
Drevu za nesebično pomoč. Hvala vsem, ki ste mu prinašali cvetje in ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Enako zahvalo izrekamo pevcem, godbi Zarja, govorniko-
ma ter duhovniku za opravljeni obred. Hvala tudi ESU - TOZD KKO, TEŠ - TOZD Vzdr-
ževanje, DSSS GA sektor kakovosti. TOZD PTT, Gorenju za darovano cvetje in izreče-

na sožalja. 

Žalujoči: sin Tone z ženo, sin Ferdo rn hčerka Marija z družinama. 

kl-

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega sina in brata 

Daniela Hramca 
(9. 8. 1934-21. 10. 1987) 

se najtopleje zahvaljujeva vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, ki so ob težkih 
trenutkih pomagali, nas tolažili in z nami sočustvovali, darovali cvetje, počastili pokojnikov 

spomin in ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Posebno zahvalo izrekamo delavcem TOZD PTT, Gorenje Gospodinjski aparati, pevcem iz 
Šmartnega ob Paki, g. župniku za opravljen obred in govornikom za poslovilne besede. 

Žalujoča mama in sestra z družino. 

: M 

VA 
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ZAHVALA 

ob boleči izgubi dragega moža, očeta ter tasta inUedka 

Jakoba Kedačiča 
1935-1987. 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, dobrim sosedom in znancem za darovano cvetje, 
izrečeno sožalje in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Posebej hvala sosedom za pomoč in govorniku tovarišu Sevšku za iskrene poslovilne besede, 
dr. Kosijevi, župniku za opravljen obred. Termoelektrarni Šoštanj, godbi Zarja Šoštanj, Vegra-

du Titovo Velenje, Veplasu Titovo Velenje, Gorenju-TOZD Štedilniki Titovo Velenje. 

Žalujoča žena Marija in sinovi: Drago, Zlatko z družino, Tine z družino, Janko z družino ter 
hčerka Ivanka z družino. 



Rezoničnikovi iz Belih vod 

Nova cesta jih 
zbližuje s svetom 

Nova cesta bo prevozna tudi v zimskem času 

nu ob lanskem občinskem praz-
niku. Novo pridobitev — cesto 
do kmetije Rezoničnik, pa so 
»slavili« letos, ob svojem krajev-
nem prazniku. 

S središča Belih vod se znova 
spustimo v dolino. V vznožje 
Smrekovca in kmalu smo na tej 
novi cesti. S sveže zarezanih bre-
žin se kotalijo grude zemlje, po-
nekod pa so kar celi plazovi. Ta-
ko bo še nekaj časa, dokler se 
zemlja ne umiri. Po dobrih treh 
kilometrih vožnje po tej novi ce-
sti, smo na cilju. Pri Rezonični-
kovih, po domače pri Leskovško-
vih. 

Našim bralcem niso neznani. 
Predstavili smo jih pred kakšni-
mi desetimi leti, o enem od nji-

avgusta. Ta problem je bilo mo-
goče razrešiti samo z izgradnjo 
prej omenjene nove ceste. 

Ta cesta je vlila še več volje za 
delo na kmetiji mlademu gospo-
darju, sedemnajstletnemu Roma-
nu, ki tu živi z materjo in oče-
tom. Stara sta sicer šele šestin-
petdeset let, pa vendar je dolgo-
letno garaško delo na kmetiji pu-
stilo posledice na njunem zdrav-
ju. Oba bolehata, zato je kmetija 
v največji meri odvisna od prid-
nih Romanovih rok. »Saj mu po-
magava,« pravita. »Trdo delava, 
a narediva bolj malo.« 

Na Romana sta starša upravi-
čeno ponosna. Kako tudi ne? Že 
kot otrok se je loteval vseh del 
na kmetiji. Odkar pa je končal Sedemnajstletni Roman z mamo Marijo in očetom Francem 

»Z deli je treba pohiteti«, pra-
vita mati Marija in oče Franc, ki 
se že zelo bojita samote, ki bo 
trajala leto dni. Roman mora na-
mreč še na odsluženje vojaškega 
roka in nihče si ne zna predsta-
vljati, kako bo takrat na domači-
ji. »Vse bo zamrlo,« pravita star-
ša, ki sicer vesta, da tudi njunega 
sina »kliče« domovina, pa se s 
tem v celoti vendarle ne moreta 
sprijazniti. 

V Zaloko sedaj že prihaja zi-
ma in takrat je malo več časa tu-
di za počitek. Prvi sneg zapade 
včasih že oktobra, pogosto pa ga 
kidajo še maja, Roman pa seve-
da skrbno orje poti, ki ga pove-
zujejo s svetom. Letos bo to 
opravljal še s posebnim vese-
ljem, saj nova cesta ni takšna, da 
bi jo plazovi zasuli tako kot ono 
v dolini. Pot v svet j im bo torej 
odprta tudi v zimskem času. Ma-
ti Marija in oče Franc pa se naj-
bolj bojita trenutka, ko bo po 
njej za leto dni odšel Roman. 

osnovno šolo že sam kosi, kar ni 
kar tako. Na kmetiji imajo sicer 
vso potrebno kmetijsko mehani-
zacijo, vendar jo je težko upra-
vljati na tamkajšnjih bregeh! Kar 
srh te spreleti po kosteh. Nas je 
že, ko smo se peljali k tej doma-
čiji in se iz avtomobila ozirali v 
globeli. Samo en napačen zavoj 
in zgodi se lahko najhujše! 

To pa še ni vse. Roman samo-
stojno skrbi za 37 glav živine, ve-
liko časa pa preživi v gozdu. 
Gozdarska dela pa sodijo med 
najbolj težaška. 

Tudi ob našem obisku je bil v 
gozdu. Nismo prišli točno, tako 
kot smo se dogovorili in ni ga bi-
lo doma.« Skočil je še po eno 
»furo«, ga je opravičevala ma-
ma. »Lepo vreme je in treba ga 
je izkoristiti.« 

Komaj smo posedli za bogato 
obloženo mizo, polno kmečkih 
dobrot in slaščičarskih sposob-
nosti matere Marije, smo zasliša-
li traktor. Prihitel je Roman. 
Mlad fant. V mestu bi mu verjet-
no rekli deček, njemu pa to ime 
nikakor ne »liči«. Pravi gospo-
darje in to mu priznata tudi star-
ša, ki mu povsem prepuščata od-
govore na naša vprašanja. 

Vedela sta, da bi fantu koristi-
lo, če bi obiskoval kmetijsko šo-
lo. Takšno šolanje sta omogočila 
starejšemu sinu in hčeri, druga 
hči pa se je izučila za šiviljo. Ro-
mana pa se kljub vsemu nista 
upala poslati v šolo. Bala sta se, 
da bi jima ga ta odtrgala. Tako 
se je zgodilo s starejšim sinom, ki 
mu je bila pravzaprav ta kmetija 
namenjena. 

Roman pa se kljub temu, da 
kmetijske šole ni obiskoval, ne 
da. Najbrž si je v zadnjih letih 
nabral prav toliko znanja, kot 
njegovi sovrstniki na kmetijski 

Rezoničnikova domačija je velika, včasih pa je bila še večja. To potrjuje velika stanovanjska hiša 

Koliko lepih kotičkov je v naši domovini! Tudi v občini Velenje. Le 
oddaljeni so, mnogo preoddaljeni, da bi jih obiskali in jih spoznali. A so 
ljudje, ki te kotičke ljubijo, ki jih ne bi zapustili za nič na svetu. Pa če-
prav živijo osamljeni, velikokrat odrezani od sveta. Še posebej v zim-
skem času. 

Lepo čudovito jesensko do-
poldne je. Mi pa hitimo proti Be-
lim vodam, lepi prijazni hribov-
ski vasici. Do središča vasi se 
lahko pripeljemo po lepi, sodob-
ni, asfaltirani cesti. Domačini so 
jo z navdušenjem predali name-

hovih velikih problemov pa smo 
pisali lani. Ta domačija je bila 
namreč pozimi povsem odrezana 
od sveta. Cesto pač v ozki sose-
ski močno žamete. Zameti so vi-
soki več metrov, tako da »zapla-
te« snega ostanejo tam vse do 

Roman dela od zgodnjega jutra do poznega večera. V posebno 
veselje mu je živina 

šoli. Sam se izobražuje. Prebira 
razno kmetijsko literaturo in ča-
sopise. Za to mu seveda ostajajo 
samo večeri. Obiskuje pa tudi ra-
zlična predavanja, ki jih pripra-
vlja tozd kooperantov. 

Skupno imajo Rezoničnikovi 
65 ha veliko posestvo, od tega so 
tri četrtine gozda. Včasih je bila 
kmetija še več kot za enkrat več-
ja. To zelo zgovorno potrjuje ze-
lo velika hiša, v kateri je živelo 
po dvajset in več ljudi. V okolici 
so bile še tri domačije, tako da je 
bilo tukaj kar veselo, pa čeprav 
je bila Zaloka (tako se reče temu 
delu Belih vod) pozimi povsem 
odrezana od sveta. Zdaj živijo tu 
samo še trije Rezoničnikovi, dru-
gi so odšli in posestva so zapuš-
čena. Zanimiva so samo še za vi-
kende. 

Rezoničnikovi pa ne bi nikoli 
odšli. Tako pravijo vsi trije, zelo 
odločen pa je pri tem tudi Ro-
man. Bil je zelo nejevoljen, ko so 
mu pred kratkim predlagali, da 
bi kmetijo odkupili. »Za nič na 
svetu je ne bi prodal,« pove tako 
odločno, da mu je treba verjeti in 
upajmo, da je bilo tako tudi s ti-
stimi gosti, ki so mu to predlaga-
li. Odkup takšne kmetije prav 

gotovo tudi ne bi bil v korist šir-
še družbe, ki se mora zavzemati 
za obstoj takšnih domačij vsaj s 
stališča splošnega ljudskega od-
pora. 

Pa je ravno zaradi širše druž-
bene koristi prišlo do takšnega, 
lahko rečemo neumestnega pred-
loga. V bližini njihove domačije 
je namreč zajetje pitne vode — 
Ljubije in Rezoničnikovi imajo 
4 ha takšnih površin, na katerih 
ne smejo uporabljati nobenih 
gnojil. To je kar huda omejitev, 
saj gre za edine površine, ki jih 
imajo v ravnini, na njih pa pride-
lajo le tri nakladalke »mrve«, 
prej pa so jo vsaj deset. Za to si-
cer dobijo odškodnino, ki pa je 
nizka (birokratska logika) in z 
njo nikakor ne pokrijejo manjše 
proizvodnje. Pa se zaradi tega ni-
ti ne pritožujejo. 

Težave so se začele, ko so pred 
dnevi z gnojnico polili površine 
ob zemljišču, ki ga ne smejo gno-
jiti. Deževje je povzročilo, da je 
ta stekla tudi v zajetje. Predstav-
niki Vekosa, so to takoj ugotovi-
li. Prišli so in kot je povedala go-
spodinja, so bili zelo hudi, celo 
zagrozili so, da bodo kmetijo pač 
odkupili. Strokovnosti vekoso-

vim delavcem pač ne moremo 
očitati, kaj drugega pa vsekakor. 

Rezoničnikovi živijo od gozda 
in od živinoreje. Gojijo pitance, 
ki jih sami vzredijo, nekaj pa jih 
tudi dokupijo. Ob sodobno ure-
jenem hlevu imajo silose. »Naj-
težje je pri nas v času košnje in 
polnjenja silosov,« pravi mladi 
gospodar. »Večino bregov poko-
sim s kosilnico, prav vseh pa se 
ne da in tako je še vedno veliko 
ročnega dela. Saj pridejo poma-
gat brat in sestri, pa včasih še 
kdo iz vasi, a je delovnih rok 
vedno premalo.« 

Poleg vsakodnevnega dela na 
kmetiji, namenjajo pri Rezoni-
čnikovih veliko skrbi ureditvi 
kmetijskih objektov in nakupu 
kmetijske mehanizacije. Te ima-
jo res veliko, med drugim tudi tri 
traktorje. Največji, ki so ga kupi-
li lani, je potreben predvsem za 
oranje snega v zimskem času. 

Imajo še tri obračalnike in števil-
ne druge stroje. V garaži stojita 
tudi džip in avto, ki pa ju Roman 
še ne sme voziti, saj bo lahko 
opravil vozniški izpit šele pri-
hodnje leto. 

Pred leti so sodobno uredili 
hlev in postavili silose, zdaj pa je 
na vrsti še hiša. V tem času nape-
ljujejo vanjo centralno ogreva-
nje. 

IZ SODNIH KLOP! 

Prometna nezgoda 
s smrtnim izidom — leto 
in pol zapora 

Zaradi hudega kaznivega deja-
nja zoper varnost javnega pro-
meta je senat Temeljnega sodišča 
Celje, enota v Titovem Velenju, 
izreklo obsodbo Stjepanu Dove-
čarju (1949) iz Kavč pri Titovem 
Velenju. Sodišče ga je spoznalo 
za krivega, ker je iz malomarno-
sti povzročil prometno nezgodo 
in tako spravil v nevarnost življe-
nje treh oseb. Za posledicami 
prometne nesreče je umrla Vikto-
rija Miklavžina, ena oseba je bila 
v nesreči hudo, ena pa lažje po-
škodovana. 

Nesreča se je zgodila 27. julija 
1985. leta. Stjepan Dovečar je 
pod vplivom alkohola vozil 
osebni avto iz Šoštanja proti Ti-
tovemu Velenju in v Pesju izgu-
bil oblast nad vozilom, zapeljal 
na nasprotni vozni pas in trčil v 
avto, ki ga je vozil Miran Kumar. 

Stjepan Dovečar je zaposlen 
na Vegradu, v času nezgode je 
delal kot skladiščnik v tozdu Ke-
ramičarstvo. 27. julija, torej na 
dan, ko se je zgodila prometna 
nesreča, bi moral biti prost. Zato 
so imeli tudi večer prej doma za-
bavo, ki je trajala do naslednjega 
jutra, praznoval je eden od dru-
žinskih članov. Vendar pa so se v 
Vegradu prav tega dne pojavile 
nepričakovane potrebe po prisot-
nosti Dovečarja na delovnem 
mestu — nujno so potrebovali 
material, ki naj bi ga izdal kot 
skladiščnik. 

Sodišče prve stopnje mu je iz-
reklo kazen 1 leto in 6 mesecev 
zapora in varnostni ukrep prepo-
vedi vožnje motornih vozil »B« 
kategorije za dobo dveh let. 

Na to obsodbo se j? Stjepan 
Dovečar pritožil na Višje sodišče 
v Celju, vendar je to pritožbo kot 
neutemeljeno zavrnilo in potrdi-
lo pravilnost sodbe na I. stopnji. 

Višje sodišče je namreč menilo, 

da ni bistveno, zakaj se je obto-
ženec odločil za vožnjo domov 

(do skladišča ga je peljal sodela-

vec), ampak dejstvo, da tega dne 
ni bil sposoben za varno vožnjo. 

Zaradi tatvin pogojni 
obsodbi 

Senat Temeljnega sodišča Ce-
lje, enota v Titovem Velenju, je 
pod predsedstvom sodnika An-
dreja Pavlina zaradi kaznivih de-
janj tatvine izrekel pogojne ob-
sodbe Draganu Božiču (1960) iz 
Donje Dragunje 120 v občini Tu-
zla in Blagoju Gavriloviču (1950) 
iz Tomšičeve 10 v Titovem Vele-
nju. 

. Božič in Gavrilovič sta se ne-
kaj »akcij« lotila skupaj — reci-
mo ko sta decembra leta 1984 v 
Nami na oddelku pohištva vzela 
šivalni stroj Bagat Ruža, istega 
meseca in leta pa še v Standardu 
na elektro oddelku prav tako ši-
valni stroj Bagat. Sam Božič pa 
je potem marca naslednje leto v 
Modnem salonu, trgovini na 
.Cankarjevi, vzel še moško jakno, 
že v januarju v Nami otroško 
obleko, marca in maja potem 
moški majici, aprila pa v Erini 
'Nami še moške hlače. 

Za ta kazniva dejanja je sodiš-
če Božiču prisodilo 6 mesecev 
zapora — pogojno, Gavriloviču 
pa 5 mesecev zapora, prav tako 
pogojno. Ker pa imata oba nekaj 
poprejšnjih pogojnih obsodb, ji-
ma je sodišče izreklo enotni ka-
zni: Draganu Božiču 1 leto in 10 
mesecev zapora (pogojno) in 
stransko kazen 50 tisoč dinarjev, 
Blagoji Gavriloviču pa enotno 
kazen 1 leto in 8 mesecev zapora 
(pogojno) in stransko kazen 40 
tisoč dinarjev. Pogojni obsodbi 
ne bodo izvršili, če v preizkusni 
dobi petih let ne bosta storila no-
vega kaznivega dejanja. Račune 
pa bo treba poravnati tudi v Na-
mi in Modnem salonu. 

Sodišče pa je v tej isti kazenski 
zadevi zavrnilo obtožbo proti 
kupcema šivalnih strojev, proti 
katerima je bila najprej izdana 
obtožnica, ker bi morala in tudi 
mogla vedeti, da sta bila šivalna 
stroja pridobljena s kaznivim de-
janjem, saj sta jih obtoženca pro-
dala pod veliko nižjo ceno. 

L e s t v i c a 
petek, 6. novembra, na radiu Velenje 

1. SOUL SORVIVOR - C. C. Catch 
2. YOU W I N A G A I N - Bee Gees 
3. NEVER G O N N A GIVE YOU UP - Rick Astley 
4. C O M E BACK A N D STAY - Bad Boys Blue 
5. LOVE IN THE FIRST D E G R E E - Bananarama 
6. D A N C E LITTLE L A D Y - Tina Charles 
7. BAD — Michael Jackson 

Naš predlog za vstop na lestvico: 

1. MAVBh TOMMORROVV - UB4& 
2. I PROMISE Y O U — Samantha Fox 
3. EVERLASTING LOVE - Sandra 

Moj predlog 

Moj naslov. 


